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Алекс Алексиев, научен 
сътрудник на Хъдсон 
Институт, Вашингтон D.C., 
пред Агенция “Фокус”
Фокус: Г-н Алексиев, в петък 

премиерът Борисов заяви, че 
България се отказва от проектите 
„Бургас – Александрополис” и 
строежа на атомната централа. 
Как бихте коментирали това из-
ненадващо решение?

- Смятам, че решението е напъ-
лно правилно. И служи на ис-
тинските национални интереси. 
Остава само Борисов да обяви, че 
страната също се отказва от тре-

тия съмнителен руски проект, 
“Южен поток” и българската 
енергетика има шанс да бъде 
поставена на съвсем друга и 

много по-здрава база.
Фокус: Какви вреди 

носи на България 
тази зависимост от 
руската природна 
газ, според вас, ако 
тя съществува?
- Вредите са и по-

литически, и иконо-
мически. В политиче-
ско отношение мно-
гобройните фирми, 
фирмички и лобистки 
групировки, които за-
щитават интересите 
на руски монополи 
като например „Газ-
пром”, са в същото 
време проводници на 
проруска политика на 
всички нива на поли-
тиката, включително 
най-високото. Голе-
мите трудности, които 
имахме като държава 
при прехода от тота-
литаризма към демо-
крацията, до голяма 
степен се дължат на 
добре окопаните про-
руски интереси, като 
се почне от комуни-

стите и Държавна сигурност, и се 
стигне до енергийната мафия.

От гледна точка на икономи-
ческите интереси на българите, 
погледнете какво става на пазара 
за газ. Чета във вестника, напри-
мер, че монополистите искат да 
повишат цената на газа с 23%, 
което значи, че и парно, и ток, и 
всичко останало също така ще 
се повиши за народа, въпреки 
тежките кризисни условия.

А каква е ситуацията на паза-
ра? В целия свят цената на газта 
пада, и то доста стремглаво. В 
момента спот цените за газ, както 
и фючърсните сделки, са полови-
ната от цената на дългосрочните 
газпромовски контракти. Ако 
ние бяхме умни да си осигурим 
алтернативни източници на енер-
гия още през `90-те години, сега 
можехме да купуваме евтин газ 
от Катар или другаде. Това пра-
вят в момента в Западна Европа, 
където зависимостта от Русия е 
само 25%, а не 100%, както е при 
нас. Испания, например, току-що 
сключи десетгодишен договор с 
Катар за доставка на 12 милиона 
тона втечнена газ ( LNG).

Фокус: Защо пада цената на 
газта? 

Алекс Алексиев: Има няколко 
причини, част от които са ко-
нюнктурни и временни, други са 
системни и дългосрочни. От вре-
менните бих изтъкнал падането 
на консумацията с 2% в света 
през 2009 поради кризата. Това 
доведе до свиването на руските 
експорти с 10%.

Много по-важни са системни-
те причини, които са от револю-
ционен характер и ще направят 
бъдещият пазар неузнаваем. 
Най-важната е откритието на 
огромни количества от така 
наречената неконвенционална 
газ в Щатите посредством нови 
технологии като хоризонтал-
но сондиране и хидравличнo 
разбиване на шистови слоеве. 
Докато само преди пет години 
се смяташе, че американските 
газови залежи са почти из-
тощени, сега експертите про-
гнозират достатъчни запаси 
за сто години. Това значи, че 
най-големият консуматор на 
газ в света отпада като вносител 
и се превръща в потенциален 
експортьор. За „Газпром” това 
е много лоша новина, тъй като 
огромните, но много скъпи за 
експлоатация газови залежи 
в Ямалския полуостров, като 
Щокман, например, щяха да 
бъдат разработени най-вече за 
LNG износ в Америка. Сега раз-
работването е отложено отново 
и надали ще се случи скоро, ако 
въобще се случи.

Фокус: Искате ли да кажете,че 
„Газпром” и Русия губят мястото 
си на най-голям доставчик на 
синьо гориво в света?

- Това, което казвам, е, че те ще 
загубят монополната си позиция 

в Източна Европа и ще срещат 
все по-силна конкуренция в За-
падна Европа. Времената, когато 
те можеха по всяко време да за-
плашват и шантажират клиенти-
те си със затваряне на кранчето, 
отминават. Отминава също вре-
мето, когато те можеха да налагат 
дългосрочни контракти с цени 
от $350 за хиляда кубика газ. 
Погледнете фактите. В средата на 
2008 г. „Газпром” имаше пазарна 
капитализация от $350 милиарда 
и твърдеше, че скоро ще стане 
най-голямата компания в света 
с капитализация от $1 билион. В 
момента пазарната й стойност не 
е много повече от $120 билиона с 
борчове, които се доближават до 
тази сума. Неясните перспективи 
водят и до изчезване на инве-
ститорския интерес от Запад, а 
руснаците нямат пари за разра-
ботване на нови находища. Така 
че в момента „Газпром” няма до-
статъчни резерви нито за „Севе-
рен поток”, нито за „Южен поток” 
и продължава да ги поддържа по 
чисто политически причини.

 Фокус: Какво значи всичко 
това за България?

- Според мен, тези развития са 
добре дошли за нас, ако прави-
телството реши твърдо да се бори 
за енергийната независимост на 
страната. Няма да е никак лес-
но, поради дълбоко внедрените 
проруски политически и бизнес 
интереси, но е необходимо за 
бързо икономическо развитие на 
страната. Това, което трябва да се 
направи, вече се прави в много 
източноевропейски страни. На-
пример, освен да разчитаме само 
на “Набуко”, ние трябва много 
бързо да привлечем инвестиции 
и технология за изследване на 
потенциала ни в областта на 
шистова газ и въглищен метан 
(coalbed methane, CBM). Експер-
ти са убедени, че в България има 
залежи, които чакат да бъдат от-
крити. В Полша току-що откриха 
повече от билион кубометра 
шистова газ, което е достатъчно 
за двеста години консумация пък 
и за експорт. В Унгария перспек-
тивите са също отлични в пади-
ната Мако, както и в Румъния, 
Виенския басейн и т.н. Общо 
залежите на неконвенционална 
газ в Европа са най малко пет 
пъти по-големи от тези на на-
турална газ. Друга насока, която 
е обещаваща, е дълбоко сонди-
ране на черноморския шелф, 
който въобще не е изследван в 
българската си част. Всичко това 
трябва да направим, за да не из-
паднем отново в положението, 
в което Путин и „Газпром” ни 
поставиха в началото на 2009. 
Решенията, обявени от Борисов 
в петък, са едно добро начало в 
тази посока. 

Още по темата – 16 стр. 
Страницата подготвиха 

Евгени Кайдъмов 
и Юлия Ташева 

Решението за строеж на АЕЦ 
“Белене” може да бъде взето след 
национален референдум. Това 
стана известно след днешните 
паралелни интервюта на пре-
зидента и премиера, дадени за 
сутрешните блокове на частни 
национални телевизии. Пред Би 
Ти Ви държавният глава Георги 
Първанов обяви, че е готов да 
инициира всенародно допитване, 
като формулира най-общо въпро-
са в него така: “Да се строи ли, 
или да не се строи АЕЦ “Белене?”. 
Попитан веднага за коментар, 
министър-председателят Бойко 
Борисов заяви, че подкрепя идея-
та за референдум и че 
държи АЕЦ “Белене” 
да бъде построена, но 
при”ясни финансово-
икономически пока-
затели”.

Изявленията на два-
мата идват седмица 
след като пред посла-
ниците на ЕС в Бълга-
рия Борисов обяви, че 
България се отказва от 
участие в проекта за 
петролопровод между 
Бургас и Александру-
полис и з амра зяв а 
строежа на АЕЦ “Беле-
не”, защото няма ясен 
план кога ще се върнат 
парите. В едночасовата 
си изява в Би Ти Ви су-
тринта президентът Ге-
орги Първанов защити 
енергично проектите, 
отбелязвайки, че “няма 
никаква приемстве-
ност в политиката в 
областта на енергети-
ката, и посочи, че има 
срив на енергийната 
дипломация”.

Ако анализираме “Бургас - 
Александруполис”,  можехме 
да поискаме смесена фирма за 
транспортиране на петрола през 
Черно море, от която България 
да увеличи постъпленията си, 
добави президентът и нарече 
спекулация твърдението, че стой-
ността на АЕЦ “Белене” е 26 млрд. 
По неговите думи максимумът е 
малко под 8 млрд. евро. Можем 
да спечелим 10 пъти повече сред-
ства, отколкото вложените, каза 
Първанов.

В същото време държавният 
глава предупреди, че с поли-
тиката, която кабинетът води, 
България може да бъде изолирана 
и от друг важен проект с руско 
участие - газопровода “Южен 
поток”, където ще бъде заместена 
от Румъния.

“С цялото ми уважение към 
него, да извади той седем мили-

арда и да ги даде, за да бъде добър 
дипломат”, отговори премиерът 
на упреците на президента за 
АЕЦ “Белене”. Бойко Борисов по-
втори тезата си, че при договоре-
ната в момента цена строежът на 
централата е безсмислен. “Тези 
пари трябва да се намалят. Аз съм 
убеден, че ние ще го направим, 
ще го направим по-евтин и така, 
че да има на кого да продаваме 
тока”, каза Бо-
рисов. 

Първанов: „Белене“е 
стратегически, български, 
антикризисен проект 

„Eurasia Daily 
Monitor”: 

България се 
оттегля от трите 

руски енергийни 
проекта 

Добро начало на освобождаването 
от руската енергийна зависимост

А когато сняг запръска, що ще правиш ти зимъска? Браво, Бойко !

?

Б ъ л г а р с к о т о  п р а -
вителство решително 
се отказва от руските 
проекти за газопрово-
да “Южен поток”, пе-
тролопровода “Бургас-
Александруполис” и 
АЕЦ “Белене”, отбеляза 
в свой анализ специ-

ализираното издание 
Eurasia Daily Monitor. 
Авторът Владимир Со-
кор, който е дългого-
дишен кореспондент за 
региона и следи отблизо 
развитията в областта 
на енергетиката и гео-
политиката, посочва, че 

ефектът от това реше-
ние има три измерения: 
ограничаване на руско-
то влияние в България; 
удар върху корупцията 
(включително руския 
сенчест бизнес в енер-
гийния сектор на стра-
ната); гарантиране на 

енергийна сигурност, 
след като Русия се дока-
за като ненадежден до-
ставчик, прекъсвайки 
подаването на газ през 
Украйна през мразови-
тия януари на 2009 г. 

Да ли с е  с тигна  до 
срив в енергийната ди-

пломация и как виждат 
развитието на пробле-
ма журналистът Иво 
Инджев и президентът 
Георги Първанов, чи-
тателите на в-к БГ БЕН 
мог ат  д а  оп р ед ел я т 
сами от публикуваните 
мнения.
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Търговският представител на Русия в България Алек-
сандър Томилов е освободен от длъжност, съобщи РИА 
Новости, като се позова на съобщение на сайта на ру-
ското правителство. 

Решението влиза в сила на 26 юни.
“Комсомолская правда” свързва новината с из-

явлението на българския премиер Бойко Борисов, 
който миналата седмица каза, че България излиза 
от проекта за петролопровода “Бургас - Алексан-
друполис” и замразява строителството на АЕЦ 
Белене. Вярно, че по-късно премиерът “се поправи”: 
съобщи, че правителството на страната още не 
е взело окончателно решение по тези въпроси, на-
помня РИА Новости.

РЕКОНТРА
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еТърговският представител на Русия в България Алек-

д Т б д д б РИА

Русия отзова търговския 
си представител в София
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БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Криза ли?Криза ли?
Каква криза?Каква криза?

Броени часове преди при-
ключването на новия брой с 
редакцията на в-к БГ БЕН се 
свърза българката С.С. (по 
нейна молба не цитираме 
двете й имена). След спор с 
нейния работодател жената е 
изхвърлена от квартирата й в 
гр. Линкълн (Линкълншър), 
където е живеела през по-
следните 4 месеца. Отнети са 
й куфарите с личните вещи, 
разполага единствено с па-
спорта си. Не говори англий-
ски език, а единствено турски 
и български.

Преди 4 месеца С.С., която е 
майстор-готвач по професия, 
е пристигнала от България и е 
започнала работа в заведение-
то “Ефес кебап” в гр. Линкълн 
по покана на собствениците 
– турци. За тази цел е дала 
съгласието си магазинът на 
заведението да се прехвърли 
на нейно име, а печалбата да 
се дели между нея и собстве-
ника, с чийто брат тя подава 
документи за сключване на 
брак, за да легализира престоя 
му в страната. Той няма право 
на такъв престой, защото 
оригиналният му паспорт е с 
изтекъл срок на годност.

След изпращането на него-
вия паспорт и нейната лична 
карта в Хоум офис преди 2 
месеца отношението на соб-
ствениците на заведението 
към С.С. се променя заради 
липсата на новини относно 
кандидат урата за брачен 
статус. С.С. е затворена и 

изолирана в малка кварти-
ра в съседно на Гилдфорд 
градче. Собствениците на 
заведението променят идеята 
си за правната врътка, която 
гласят, и решават да я държат 
настрана от цялата докумен-
тация, свързана с техния биз-
нес. През целия този период 
тя работи в заведението, но 
не получава никакви пари, 
като й е обяснено, че не й се 
дават, защото “можела да из-
бяга”. След като й се поисква 
да си предаде паспорта, за да 
извадят даден сертификат и 
последвалия отказ от нейна 
страна, тя безцеремонно е 
наругана и изхвърлена на 
улицата. Към нея са отпра-
вени недвусмислени заплахи, 
като не й е позволено дори да 
си вземе личния багаж.

След намесата на в-к БГ 
БЕН и съдействието на орга-
низацията Refuge, жената бе 
свързана с полицията на гр. 
Линкълн и бе временно наста-
нена на място за извънредни 

ситуации.
В-к БГ БЕН се обръща с 

молба към своите чита-
тели, които имат познати 
българи в гр. Линкълн да 
помогнат на С.С. при ори-
ентирането й в тази теж-
ка ситуация. Всяка малка 
информация може да й 
бъде от голяма  полза – за 
намирането на квартира, 
временна работа, правен 
съвет, контакт или дори 
малко помощ с английския 
език. Жената се е опитвала 
да разговаря с българското 
посолство, но оттам са й 
заявили, че почти нищо 
не могат да направят в 
тази ситуация. Упреците за 
наивност и за това, че се е 
оставила да бъде манипу-
лирана може би също имат 
своето основание, но нека 
дадем предимство сега на 
добрата дума. 

Телефонът за контакт 
със С.С. е: 07547 583 299. 

Благодарим Ви!

Зов за помощ към 
българите в град Линкълн

Зов за помощ към

СЪОБЩЕНИЕ  

Changa Bar
излиза във ваканция
Едно от най-
популярните места 
на българския 
купон в Лондон 
– заведението 
Changa Bar, излиза 
във ваканция за 
целия летен сезон. 
От средата на юни 
от програмата му 
отпадат съботните 
купони за българи. 
Очаквайте новини 
за новата програма 
на Changa Bar 
в началото на 
септември.

В-к БГ БЕН
Българското училище към 

посолството на България в 
Лондон получи като подарък 
от Фондация „Димитър Бер-
батов” футболна фланелка, 
подписана собственоръчно 
с автограф „Berbo”. Легендата 
гласи, че с тази блуза Ди-
митър Бербатов дори е вка-
рал гол. От училището обаче 
са се зарекли да не слагат 
подаръка в стъклена рамка, 
а да го обявят на търг сред 
българската общност във Ве-
ликобритания за набирането 
на средства за ремонт и об-
завеждане на новата класна 
стая, която бе предоставена 
от посолството за следващата 
учебна година.

Без тази стая не би било 
възможно догодина най-
голямото българско училище 
зад граница да продължи 
своята работа в нормални 
условия. Освен класовете от 
1-ви до 8-ми, от две години 
към него има и гимназия, а от 
тази година - и предучилищна 
група „Азбукарче”. Учениците 
там вече надхвърлят цифрата 
200. Наскоро бе организиран 
със съдействието на органи-
зацията „Приятели на Бълга-
рия” във Великобритания 
Първи българо-украински 

благотворителен бал, на кой-
то клубна фланелка на украи-
неца Шевченко от времето 
му в „Челси” бе спечелена 
от принц Кирил за £250 при 
наддаването му с българския 
посланик Любомир Кючуков. 
Организаторите на новия 
благотворителен търг не 
допускат нито за момент, че 
спорният трофей на Митко 
Бербатов може да спечели 
по-малко и затова са поста-
вили като първоначална цена 
сумата от £250.

Търгът ще бъде отворен 
за наддаване по интернет. 
Ако желаете да се включите 
в него, както и да научите по-
вече подробности, можете да 
пишете на имейл: 
s.metcheva@ orange.net

Фланелка на Бербо 
очаква своя купувач
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Компании с ограничена отговорност (Limited Companies)

         -    Регистрация на нови компании
         -    Годишно счетоводно приключване
         -    Payroll, VAT returns, CIS monthly returns
         -    Payroll на място във Вашия офис

Самоосигуряващи се лица (Self-employed)

         -    Възстановяване на данъци от Tax office
         -    Регистрация в Tax office, съдействие за NINO interview
              според новите изисквания
         -    CSCS карти за строителния сектор
         -    Откриване на банкови сметки директно в нашия офис
         -    Съдействие за всички видове социални помощи

6 години Prime Advisors   |   На разположение през цялата година*   |   Модерен 
счетоводен софтуер   |   Директна връзка с Tax Office    |   5 телефонни линии

*с изключение на Коледните празници

6 Hamilton Road, London E15 3AE         0207 511 3404     primeadvisors.co.uk

Евгений Кайдъмов
Имаме чудесен фолклор, 

нахвален от британците. 
Имаме световни имена в 
класическата музика, чиято 
програма е запълнена за 
месеци напред. Имаме си 
тежък министър на култу-
рата, който само на Господ, 
както се казва, не е продал 
своя пластика.

Наскоро г-н Рашидов 
заяви по време на 6-ата све-
товна среща на българските 
медии във Виена, че искал 
да види блясък и светска 
суета около български тво-
рец в центъра на Париж. 
Не го били интересува-
ли изложбите и галериите 
на българите, заточени по 
крайните квартали. 

Трудно може да се спори с 
новата министерска повеля. 
Тя е ясна – да се гони бързия 
пиар без пилеене на излиш-
ни стотинки по пътя. 

Не е тайна, че българско-
то посолство също не раз-
полага с излишни стотинки, 
но разполага с база, опит и 
най-вече с календар от дати, 
празници и годишнини, на-
сочен (в някаква степен и) 
към българите на Острова.

Музикалните изпълнения 
в този календар без изклю-
чение се състоят от фолклор 
и класическа музика. Те 
спазват дипломатическия 
протокол, очароват британ-
ците, разтуптяват родители 
и роднини и гладко се ор-
ганизират по отработена 
система. 

Проблемът на всяка до-
бре отработена система е 
в това, че рано или късно 
започва да доскучава. 

Великобритания е пълна 
с млади, а и не толкова 
млади българи, които не 

Пол Томас, The Sunday Express
Гафът на вратаря Робърт Грийн в първия мач на Англия 

вдъхнови карикатуристите на Острова. На карикату-
рата - треньорът на Англия Фабио Капело отговаря на 
въпроси във връзка с посещението на принцовете Уилиям 
и Хари в тренировъчния лагер на отбора:

„Забранено им е да ни посещават, освен ако някой от 
тях не е добър на вратата...”

Фолклор и класическа музика – 
няма ли друг живот?

Младите хора във Великобритания пробват 
нови тактики за борба с безработицата

The Independent
Няма да е пресилено да се каже, 

че младите хора са най-тежко за-
сегнатата група от небивалата по 
своите мащаби безработица във 
Великобритания. Неработещите 
сред тях достигнаха рекордни нива 
през последната година. Ситуация-
та им ще се утежни в края на месе-
ца, когато на пазара на труда ще 
се влее новата вълна завършили 
студенти и ученици. 

През последните седмици група 

изкласили студенти реши да се 
опита да превърне проблема във 
възможност за създаване на нова 
трудова борса за младите безра-
ботни от 18 до 25-годишна възраст. 
В основата на идеята на www.open-
society.co.uk  е активното сътрудни-
чество по проекти за работа вместо 
чакането за отваряне на вакантни 
места на трудовия пазар. Макар 
че официалната статистика сочи, 
че около 1 милион млади хора във 
Великобритания са безработни, 

умеят да вият народни хора 
и хвърлят чалга гьобеци. 
Сигурно във всяка втора 
българска къща периодич-
но се вади диск - компила-
ция на вечните български 
рок балади. 

Защо не направим поне 
един опит да поканим в 
програмата по честването 
на някоя дата или юбилей 
едно от имената в тези 

рок компилации? Че да 
съживят призрака на онзи 
студентски купон и онова 
страхотно гадже, което 
забихме там... Толкова ли 
“непротоколни” в тоя наш 
културен живот са блусът 
на Кръпката, скакауецът на 
“Хиподил”, джазът на “Ака-
га”, пънкът на “Контрол”? 
Бандата “Балканджии” 
дори пренаписа цялата 

Вазова “Епопея на забраве-
ните” в рок вариант. 

Сега пък ще се отговори, 
че сградата на посолството 
не е подходяща, че одобре-
нието минава през външно 
министерство, че организа-
цията е сложна, че проявата 
не е от дипломатически 
характер и т.н. Сигурно е 
така. Щях да се учудя, ако 
беше иначе.

цифрата на тези, които са недо-
статъчно заети (underemployed), 
е в пъти по-голяма. Това са хората, 
които работят каквото и да е на 
непълно работно време.

Групата на новото “Отворено об-
щество” се надява, че току-що завъ-
ршилите студенти, които са без 
работа, могат успешно да насочат 
усилията си към организирането 
на панаири на изкуствата, музикал-
ни и филмови фестивали, по време 
на които да рекламират уменията 
си пред местния бизнес.

Те са започнали да изготвят “кар-
ти на възможностите за работа 
в района” чрез активното претъ-
рсване на локалните източници 
за информация в Лондон относно 
обществени събития, пъбове с 
жива музика, малки галерии и др. 
Както споделя един от активи-
стите: “Има редица малки местни 
магазинчета, които се нуждаят от 
по-активен маркетинг, или пък 
пъбове с програма за гигове, която 
не може да се запълни, трета ком-
пания в района пък има спешна 
нужда от ново лого и освежаване 

на фасадата и т.н. А през това 
време има млади хора на 100-ина 
метра от вратата ви, които могат 
да свършат тази работа.”

Целта на новия уебсайт е да 
съкрати периода, през който мла-
дите завършили студенти остават 
без работа и това се отразява 
непоправимо на самочувствието 
и амбицията им. Безработицата 
сред младежта на Великобритания 
бележи абсолютен рекорд от на-
чалото на годината. През първата 
седмица на юни Националният 
британски статистически институт 
оповести, че Великобритания е 
на второ място в Европа по брой 
на безработни до 24-годишна 
възраст, като преди нея е един-
ствено Испания. Проучване сред 
16 000 завършващи студенти от-
чете, че почти половината от тях 
(45%) оценяват шансовете си за 
намиране на работа като “изклю-
чително ограничени”, а всеки трети 
от тях заявява, че не би отишъл да 
учи в университет навремето, ако 
е знаел за днешните перспективи 
на трудовия пазар.

The Daily MirrorThe Daily Mirror

В няВ някои кои 
търговски търговски 
центрове във центрове във 
Великобритания Великобритания 
вече се появиха вече се появиха 
и стикери, и стикери, 
забраняващи забраняващи 
надуването на надуването на 
нашумелите нашумелите 
покрай покрай 
световното световното 
първенство в първенство в 
ЮАР   вЮАР   вувузели.увузели.
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Българското посолство почете 
паметта на АПОСТОЛА

Positions opening soon:

Sous Chef  Sommelier
Chef de Partie Butler
Waiter/ess Room Service Server
Commis Chef  Mini Bar Attendant
Wine Waiters  Senior Housekeeper
Steward Floor Supervisor
Kitchen Porters Floor Porter
Chef de Rang Room Attendants
Hostess  Uniform Attendants
Bartender Housekeeping Coordinator
Receptionist  Public Area Attendants
Barmen  Valet
Bar Back

Good English and previous experience required.

George Kerkenezov         
Director

Calibre International                                              Mob. 0791 269 9279
11 Charing Cross Road                                          Tel.   0207 839 2233
London, WC2H 0QU                       george@calibreinternational.co.uk

Good Englgg ish and ppprevious expepp rience requiqq red.

e KKerkkenezov         

Recruiting directly for
top hotels in London

В-к БГ БЕН
На 10 юни 2010 г. в по-

солството на Република 
България в Лондон бе от-
крита специализирана фо-
тодокументална изложба 
и се състоя лекция, посве-
тена на живота и делото 
на Васил Левски с поглед 
към предстоящата през 
юли 173-та годишнина от 
рождението на Апостола. 
Целта на събитието бе да 
се поставят в по-широк 
контекст – европейски и 
световен, идейните и по-
литически послания на 
Васил Левски, които имат 
актуално звучене и днес.

Проектът „Васил Левски 
– гражданин на Европа и 
света”, на който българско-
то посолство бе домакин, 
бе осъществен съвместно с 
Общобългарския комитет 
„Васил Левски”. Присъ-
стваха представители на 

Общобългарския комитет 
„Васил Левски” – д-р Стоян 
Джавезов, председател на 
Фондация „Васил Лев-
ски”, проф. Иван Стоя-
нов, началник на отдел 
„Научноизследователска, 
художествено-творческа 
и издателска дейност” във 
Великотърновския уни-
верситет „Патриарх Евти-

мий” и г-жа Дора Чаушева, 
директор на Национален 
музей „Васил Левски” в 
Карлово. 

Д-р Джавезов запозна 
присъстващите гости с 
дейността на Общобългар-
ския комитет за популяри-
зирането в България и сред 
българските общности в 
чужбина на делото и за-

вета на Апостола, както и 
с изданията на фондация 
„Васил Левски”. Интерес 
предизвика лекцията на 
проф. Стоянов за Българ-
ското възраждане и ролята 
на Васил Левски не само 
като значима историческа 
личност за България, а и 
като героична личност от 
световен мащаб. 

В знак на признател-
ност за приноса в осъще-
ствяването на проекта и 
популяризиране делото 
на Левски д-р Стоян Джа-
везов връчи от името на 
Общобългарския комитет 
„Васил Левски” почетни 
грамоти и плакети на по-
сланик Любомир Кючуков 
и на г-жа Десислава Най-
денова - трети секретар в 
посолството.

Последният учебен ден изненада 
учениците на българското учили-
ще към посолството на България в 
Лондон. На гости в 5-и клас дойде 
г-н Иван Станчов - човекът, на 
когото се дължи възстановяването 
през 1991 година на българското 
училище в сегашния му вид. Из-
минаха 16 години, откакто той не 
е вече посланик във Великобрита-
ния, но винаги, когато е в Лондон, 
намира време да посети един адрес 
- българското училище.

20 май -15 август
Най-старото обработено злато 

в света – Варненското, ще бъде 
голямата атракция в пътуващата 
изложба “Изгубеният свят на Ста-
ра Европа: Дунавската равнина 
5000 – 3500 г. пр.н.е.”, която от 20 
май до 15 август ще гастролира 
в един от най-старите музеи във 
Великобритания - световноиз-
вестния Ashmolean Museum в 
Оксфорд. За първи път британ-
ската публика ще се запознае с 
изумителните археологически 
находки от устието на Дунав, 
обходили големите световни му-
зеи. Изложбата представя експо-
нати от над 20 музея в България, 

Молдова и Румъния. 
The Lost World of Old Europe:

The Danube Valley, 
5000–3500 BC

20 май - 15 август 2010
Ashmolean Museum

Beaumont Street
Oxford OX1 2PH

www.ashmolean.org
19 юни – 4 юли
Представяне на България на 

Международната архитектурна 
изложба, която ще бъде част от 
традиционния Лондонски фе-
стивал на архитектурата.

(Допълнителна информация 
ще бъде публикувана 

в следващия брой.)

25 юни
Посолството на Р. България 

в Лондон ви кани на Нощ на 
поезията и музиката, както и на 
рецитала на поетесата и оперна 
певица Йонка Христова.

19.00 часа, Българско 
посолство, 186-188 Queen’s 

Gate, London SW7 5HL
8 юли
Посолството на Р. България в 

Лондон има удоволствието да 
ви покани на Концерт за цигулка 
и пиано на Ралица Найденова, 
цигулка.

Концертната програма включ-
ва творби от Брамс, Сарасате и 
Барток.

19.00 часа, Българско 
посолство, 186-188 Queen’s 

Gate, London SW7 5HL

КАЛЕНДАР ЮНИ - ЮЛИ

натинатинатинатинати ототот от  от наднаднаднад над аддд 20 м20 м20 м20 м20 музеяузеяузеяузеяузеяузеууу в Бв Бв Б в Б в Бългаългаългаългаългарияриярия,рия,рия,р ,р ,р ,р  в слв слв слв слв следваедваедваедваедваед адд щиящиящиящия щия щщщ бройбройбройбройбройброррр )).).).).)) GateGate, Lo, Londonndon SW7 SW7 5HL 5HL

В-к БГ БЕН
Както читателите разбраха 

от миналия брой (11/190), една 
от водещите български фирми 
за производство на продукти 
за скара ,,Мистър Грил” пред-
стави България на големия 
Международен па-
наир на храната в 
Бирмингам. 

Същата тази па-
латка на “Мистър 
Грил” ще се появи 
в неделя, 20 юни, 
пред българския 
магазин в Баркинг, 
Лондон и ...плажът 
може да започва. 
“Мистър Грил” из-
бра магазина в Бар-
кинг, тъй като той е 
рекордьор по про-
дадени продукти на 
марката. В знак на 
благодарност към 
клиентите компани-
ята обявява, че през 
цялото лято всеки 
клиент, закупил два 

продукта от марката, ще получа-
ва един безплатен в магазините 
в Баркинг и Тотнъм. 

Какво му трябва на човек, за 
да е щастлив – скарата да пуши, 
бирата да е ледена и по плазмата 
да тече мачле.

И така, да преговорим 
мероприятието:

1. Ден – неделя.
2. Дата – 20 юни.
3. Защо? Отивам да напаза-

рувам (ако пита жената).
4. Място – Българският мага-

зин в Баркинг, Лондон.
5. Време – скарата 

ще работи на шест през 
целия ден.

6. Културна програма 
– Словакия - Парагвай, 
Италия – Нова Зеландия, 
Бразилия – Кот д’Ивоар.

7. Съпътстваща кул-
турна програма – жени, 
деца, кебапчета, бира...

8. А може би ще вали?! 
Няма. Ще пече.

“Мистър Грил” 
и приятели ви 

очакват пред Unit 7, 
Abbey park industrial 

estate, Abbey road, 
Barking, 

Essex IG11 7BT

Искахте такава неделя – имате я
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ДАНИЕЛА 
помага от разстояние,

разрешава вашите 
проблеми,  прави бяла 
магия за любов, събира 
разделени двойки, 

отключва късмет, 
прави бизнес прогнози.

Тел. 00359 (0) 885983194,
00359 (0) 878485847

Дом.  00359 (0) 86242313

ЯсновидкатаЯсновидката

Три заглавия за Вас от www.knigoteka-bg.com :

Коя съм Аз?

Интензивни рart-time и full-time курсове
• Интензивен общ курс по английски 
 (за всички нива) - £200
• Курс по IT  програми (Web Design, MOS, 
 Compatia A+) - £400
• Интензивен курс по Book-keeping и 
 Accounting - £500
Квалифициран преподавателски състав.
Учебните часове са базирани на модерна методоло-

гия за лесно и бързо усвояване  на материала.
Сдобийте се с професионална UK квалификация за 

максимален период от 3 месеца и ще ви помогнем при 
намирането на работа в областите на Book-keeping и 
IT със средна годишна заплата от 35 000 GBP !

London Waterloo Academy се намира в Централен 
Лондон (Waterloo Station), на по-малко от 1 минута раз-
стояние пеша до магазин от  веригата Sainsbury’s.

London Waterloo Academy
Факт. Над 80% от нашите курсисти започват работа!

Teл.   0207 902 1904
Mоб. 078 832 73387

e-mail: info@waterlooacademy.co.uk
www.londonwaterlooacademy.co.uk

Адриана Любенова
Притежавайки два па-

спорта - български и аме-
рикански, често ме питат: 
Ти за каква смяташ себе 
си? Защо се върна и не ти 
ли липсва Америка?

Моят отговор вина-
ги е един и същ: “Аз съм 
българка и искам да живея 
в страната си.” И привид-
но всичко това е така, но 
въпросът остава в мен, 
защото недоловимо осъ-
знавам загубата на етниче-
ската си идентичност.

1. Предистория
Родена съм през 1975 г. и 

израснах през осемдесетте 
в София, попивайки цяла-
та култура и идеология на 
периода. Във втори клас 
реших да съм православна 
и бях кръстена в името на 
Светата Троица. Вкъщи 
бях възпитавана в основ-
ните човешки добродетели 
и да отстоявам собствени-
те си възгледи. За расизъм 
не се говореше, но негрите 
си бяха негри, а циганин бе 
обидна дума. 

На 15 години заминах за 
САЩ със сестра ми. По-
падайки в мултикултурно 
общество, нашата нова 
общност бе създадена въз 
основа не на етническа 
принадлежност, а на общи 
допирни точки - възраст 
между 15 и 24 години и 
общ език – английски. В 
това общество бяхме хора 
от Босна и Херцеговина, 
Египет, Корея, Япония, 
Германия, Италия, Турция, 
Гърция, Колумбия, Сирия, 
Англия, Перу, Франция, 
Венецуела,Русия, Китай, 
Холандия и България. На-
кратко казано – от 18 раз-
лични националности. 
Всички бяхме F.O.B. – fresh 
of the boat („току що слезли 
от кораба”), както ни на-
ричаха.

Мултиетническата същ-
ност на групата допринесе 
за размиването на култу-
рите. Говорехме „англий-
ски”, доколкото така би 
могъл да се нарече общият 
ни език, тъй като само ние 
си го разбирахме. Денят 
на Благодарността бива-
ше празнуван от турско 
семейство с подобаващата 
пуйка, а също така с бюрек 

и баклава. Сосът от черве-
ни боровинки, традици-
онно сервиран с пуйката, 
се поднасяше с десерта. 
Всички носеха мартеници, 
получаваха шоколадови 
зайци за двата Великде-
на, празнувахме Коледа, 
китайската Нова година, 
всякакви празници и опит-
вахме от традиционните си 
кухни. В групата расизъм 
не съществуваше, но ет-
ническото напрежение 
бе постоянна величина. 
Амра от Босна и Херцего-
вина мразеше сърбите и 
българите, в общи линии 
– християните, и твърдеше, 
че е мохамеданка. Тя не бе 
посещавала джамия, Ко-
ранът бе само дума, ядеше 
свинско и консумираше 
алкохол. За първи път я 
заведохме в джамия във 
Вашингтон. Тя бе ужасена, 
но продължи да твърди, че 
е мохамеданка и че мрази 
християните.

Влизахме често в прере-
кания с децата от Турция и 
Гърция за териториалното 
разпределение на Балка-
ните. Родителите на двете 
момчета от Сирия бяха 
собственици на компании 
за внос и износ на ком-
пютри, които търгуваха и 
имаха офиси в Арабския 
свят. Семейството като 
цяло не беше религиозно, 
но изведнъж родители-
те приеха исляма и като 
следствие по-големият 
син Абуд след завършване 
на магистратурата си в 
Вашингтон бе изпратен 
да ръководи офиса им 
в Саудитска Арабия, за 
да влезе в правата вяра. 
По-малкият брат Моха-
мед, виждайки ориста на 
брат си, прекъсна колежа 
и избяга от къщи. Стана 
барман и се премести в 
Калифорния.

***
С годините започнах да 

възприемам лошите ма-
ниери на маса за нормални, 
на въпроса как съм, отго-
варях – добре съм, благо-
даря и възклицавах wow 
за всичко. Дори станах 
американски гражданин. 
Петнадесет години след 
пристигането ми в САЩ 
след петнадесетте ми годи-

ни в България се изправих 
пред въпроса: кое мога да 
нарека свой дом - България 
или Америка? Познавах 
и живеех американския 
начин на живот, но бях ли 
една от тях? Взех решение 
и се върнах в България.

2. Бенглиш
Езикът на емигрантските 

общности е обсипан с чуж-
дици, заемки, побългарени 
или направо влезли в упо-
треба чужди думи. Всяка 
общност възприема езика 
и словореда на страната, в 
която се помещава. В на-
чалото границата между 
езиците е рязка, отчетлива 
и силно контрастна, но 
с течение на времето по-
степенно двата езика се 
преливат в едно недораз-
умение - трети език. Във 
връзка с този нов начин 
на изразяване българите 
във Вашингтон - Окръг на 
Колумбия, наричат своя 
език Бенглиш - Benglish, т.е 
българо-английски.

Като нормален разговор 
в българско семейство 
рано сутрин може да се 
възприеме следното:

- Ще дропнеш ли детето 
на училище?

- Не, закъснявам а е ръш 
ауър.

Въпреки своето раздраз-
нение постепенно приех 
бенглиш за свой собствен 
език и някак нормално 
го възприемах за начин 
на общуване. Последната 
фаза на обезличаване е 
преминаването от бенглиш 
на английски. До тази фаза 
не достигнах. 

Завръщайки се в Бълга-
рия, за моя изненада, 
езикът на страната ми бе 
еволюирал и се бе при-
годил към моя собствен 
език - бенглиша. В пресата 
започнах да срещам: “Вих-

Адриана Любенова е ръководител на ателие “Иконо-
графия” към Светата пловдивска митрополия и хо-
норуван преподавател в АМТИИ - Пловдив, специалност 
“Църковна живопис”

рен иска съпорт от 
трибуните” екшън 
план, голкийпър, 

тим , СV, SMS и т.н.
Словоредът също бе ста-

нал бенглийски: US пре-
зидента, ДПС министър, 
BTV новините и т.н. В 
ежедневието бенглиш бе 
езикът на младото поколе-
ние, което си уточняваше 
отношенията с лузър и 
лъвкам те, а поръчваха на 
сървър, а не сервитьор.

3. Масова култура
Нима съм напуснала 

САЩ? Сериалите, които 
се показват по телевизия-
та (д-р Хаус, Рейманд, Да 
мило, Супермен началото, 
Старгейт, безбройните 
криминални сериали и 
т.н.), филми (всичко от Хо-
ливуд, освен в понеделник 
по канал 1 на БНТ един 
български филм) и пре-
даванията – всичко, което 
може да се види и в САЩ. 
Имаше разлика само в част 
от сериалите, които бяха от 
турски произход, а не от 
латиноамерикански. 

Локомотивите на модер-
ната българска култура се 

оказаха... Слави, Комиците 
и разни имена по “Плане-
та” и “ФенТВ”. Къде се бях 
върнала? 

4. Народност
Каква народност съм 

всъщност? Това е въпрос, 
който често си поставям, 
и винаги ми се иска отго-
ворът да е “българка”. На-
пуснах САЩ и се прибрах 
в страната си, но това ли 
беше България, която си 
представях? 

В Щатите с ъхраних 
българското си самосъ-
знание, език, бит, култура, 
четях и се самообразовах. 
Бях от така наречените мал-
цинства и завръщайки се в 
България, пак се превърнах 
в малцинство. Непонятна 
за мен е масовата култура 
на днешния ден. Оказа се, 
че дори и отричайки из-
цяло американския начин 
на живот, той се оказа по-
близък до съзнанието ми 
от българското ежедневие. 
Българският бит, култура, 
новонаписана история и 
народност не бяха тези, 
което познавах. В главата 
си държах на пиедестал 

различна, паралелна пред-
става за моята България, а 
реалността не съвпадаше с 
нея. Ралин бе писал в едно 
свое произведение за еми-
гранта, че цялата България 
за него се бе събрала в един 
извор в гората. Така и за 
мен България бе в извора, 
но като се върнах, не можах 
да го открия. Не мога да се 
отъждествя с днешния бит 
и култура на българския 
народ. Дали искам да съм 
част от тази нова за мен 
народност? Къде е моята 
България - тази на Ботев, 
Вазов, Елин Пелин и Йов-
ков? Къде е българската 
душа, описана от Яворов? 

Къде са тримата глупа-
ци? 

Май е само един и това 
съм аз. 

На кръстопът между гло-
бализация и пошлост, пре-
ливаща във всеки аспект от 
ежедневието, аз се оказах 
чужденец и в двете страни, 
в които живях и живея. 

Затова и реших да пре-
подавам, да събуждам ин-
тереса в студентите, да 
търсим заедно онзи изгу-
бен извор.

Книгата на Грег Тейлър ни повежда отвъд затворените врати на тайни 
организации и ревностно съхраняваната от тях информация през веко-
вете. В „Краят на тайните” са разгледани в детайли и дълбочина факти, 
личности и събития, загатнати в „Изгубеният символ” на Дан Браун.

Книгата ни повежда 
на едно удивително 
пътешествие в света 
на мечтите, достъпен 
за всеки, който има 
смелост да го потъ-
рси. Позовавайки се 
на мъдростта на ре-
дица известни духов-
ни учители, както и 
на своя собствен жи-
тейски опит, Карън 
Мерингер ни показ-
ва как да заживеем 
по-пълноценен и ра-
достен живот СЕГА. 

Авторката използва красивата метафора 
за съществуванието ни като за едно пъте-
шествие през морето на живота, където 
има всичко: приливи и отливи, безметежно 
спокойствие и силно вълнение, страшни 
бури и безбрежни широти.. 

“Дюн” е световен фено-
мен! Тази изключителна 
поредица премахва ба-
риерите на съзнанието и 
разширява неимоверно 
пространството и време-
то, за да освободи достъпа 
на фантазията до всички 
територии на необятното. 

Ако се чудите какво е генезисът на джедаите, им-
периите на мрака, изтънелите прегради между 
добро и зло и още много други опори на съвре-
менната фантастика, потърсете тук.

“ Д ю н ”  е 
удивителен и 
сложен епос, 
съчетаващ по-
литика, рели-
гия, човешка 
е в о л ю ц и я  и 
екология. 
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07769144023 
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в ръцете 
на вашия работодател, обърнете 
се за защитата на Вашите права 
към специалиста. Отнесете Вашия 
случай към Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.



8
БГ БЕН 19 юни 2010 г.

Брой 12 (191), Година VIIАЛБИОН

Клик-клик, ох-ох

Коледата си отиде, нека бъдем пак добри 
Дарете използваните дрехи и детски играчки на 
хора, които имат нужда от тях. Инициативата е 
целогодишна и събраните неща се изпращат за 
български домове всеки месец.

Пункто ве за събиране:

      Unit 7                                                        11 À Garman Road
      Abbey Park Industrial Estate            Tottenham 
      Abbey Rd                                                 London

Barking, Essex IG11 7BT                 N17 0UR

Николай Карадобрев, 
www.nicksolutions.
co.uk
 През открехнатия про-

зорец чух как първите лон-
донски капки удариха по 
перваза. Набързо реших, 
че няма да излизам тази 
вечер. Придърпах лаптопа 
към себе си и се зачудих 
какво ли точно ми се гледа 
– екшън, драма или пък ня-
коя свежа анимация. Екшън 
беше, но не така, както си го 
представях. Започна с не-

винно съобщение, че анти-
вирусната ми програма е 
открила някакъв троянец. 
Какво толкова – и друг път 
се е случвало. Натиснах 
бутона, за да го пратя под 
карантина, и започнах да 
превъртам филмовия си 
каталог, когато отново из-
скочи същият прозорец. 
Натрапникът бил упорит! 
Пак го засилих в каран-
тината, но този път нямах 
време да потъна в размисли 
за филмовите жанрове. 
Един след друг започнаха да 
излизат предупреждения за 
троянски коне. Колкото и 
да се мъчих да ги затварям, 
не успявах. Цялата троян-
ска конница се бе изсипала 
върху клетия ми лаптоп. 
Как ли бях поканил тези 
навлеци? 

Казах троянци и веднага 
се сетих за хубавата Елена 
и хубавите й посестрими. 
Не, не е и това. Скоро не 
бях се карал с половинката, 
така че не съм криввал към 
порно адресчета. А там 
вируси - колкото щеш. Ако 
навремето любителите на 
голата плът са посещавали 
честичко лекарските каби-
нети, то сега нещата не са 
се променили много. И в 
днешно време от тази дей-
ност със сигурност ще си 
лепнеш нещо. Нищо, че е 
виртуално – главоболията 
са не по-малки.

Другото място, откъдето 
иде виртуалната напаст, 
са сайтовете със серийни 
номера (всяка една про-
грама, която може да се 
тества свободно за огра-
ничен период) и кракове 
за програми. Защото в 
Англия казват, че няма без-
платен обяд. Докато нищо 

неподозиращият човечец 
си сваля сериен номер, 
за да активира поредния 
шарен видеоплеър, тихо 
и без много шум на компа 
му се инсталира и незнаен 
автостопаджия. Я вирус, я 
троянец, а някоя шпион-
ска програма. После също 
така тихо и без много шум 
програмката прехваща но-
мера на кредитната карта, 
когато пазарувате с нея в 
интернет, или данните за 
банковия ви акаунт, когато 
работите с него. И чинно 
почва да върти обороти в 
полза на създателя си. Те и 
хакерите са хора. И те искат 
да карат хубави коли.

Следващата въдица за 
кандидат-шарана са така 
наречените фишинг сай-
тове. Те са досущ като сайта 
на вашата банка, на PAYPAL 
или на някой известен сайт 
за продажба на стоки по 
мрежата. Само дето не са те, 
а техни точни копия. Ако 
човек има неблагоразумие-
то да си въведе данните на 
кредитната карта или някоя 
друга лична информация... 
мноооого ядове го чакат!

Нещо подобно на фи-
шинг сайтовете е фалши-
вият “нигерийски” e-mail. 
По едно време напористи 
момчета бяха задръсти-
ли е-майла ми с писма от 
богати наследници, които 
по една или друга причина 
не могат да си вземат ми-
лионите. И ми предлагаха 
щедър процент, за да им 
предоставя банковата си 
сметка. Те щели да ми пре-
ведат пари, част от които 
ще трябва да изпратя на 
някого, а една апетитна 
сума мога любезно да задъ-
ржа. Парите са всъщност на 
някой, чиято банкова смет-

ка сръчните момчета ще 
опразнят, за да прехвърлят 
сумата в моята. Аз в случая 
трябва да играя ролята на 
пощенска кутия. Да ми пре-
ведат парите по сметка, а аз 
да ги пратя по куриер. Така 
нишката се къса, защото е 
елементарно да се проследи 
трансферът от обраната 
банкова сметка до моята. 
Но не може да се проследи, 
когато аз ги пратя на някого 
по куриер, да речем. И баш 
тогава полицията идва да 
чука на вратата ми...

Също така човек може 
да си изпати, дори и ако 
просто кликне на някой 
линк, който получи по 
електронната си поща, 
по скайпа или намери в 
някой от многобройните 
блогове. Въпросната пре-
пратка обикновено обе-
щава да покаже снимка, 
видеоклип или нещо друго 
интересно, но много често 
автоматично инсталира в 
системата зловреден софту-
ер. Много от тези програми 
не разрушават данните и по 
никакъв начин не издават 
присъствието си. Те ти-
хомълком крадат личната 
информация, за да осигу-
рят достъп до компютъра 
ни на сръчните момчета, 
които могат да го използ-
ват за разпространение на 
спам, шпионски и рекламен 
софтуер.

***
Дъждът навън се засили. 

Очакваха ме дълги часове 
преговор на “Илиадата” в 
битки с троянската армия. 
За сетен път се зарекох 
да си сложа читава анти-
вирусна програма и да си 
конфигурирам надеждна 
защитна стена. Защото тук 
има много дъждовни дни. 
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Интервю 
на Лилия Русева
Refuge е агенция, която не 

се спонсорира от британското 
правителство. Казано поетично, 
тя се спонсорира от надеждата, 
която дава в момента, когато 
е най-необходима. Когато не-
щата в една връзка стигнат до 
критичната точка и се появи до-
машно насилие, Refuge оказва 
първа помощ на потърпевшата 
жена – конфиденциален личен 
съвет, планиране на безопас-
ността й и тази на нейните деца, 
изграждане на самоувереност 
и независимост, информация 
за правните й възможности, 
помощ при жилищно наста-
няване, благоустрояване, по-
мощ при намиране на работа, 
свързване с групи по интереси, 
детски домове и консултатнт-
ски услуги.

Българката В.Г. е служител 
в Refuge и се занимава със 
случаите на домашно насилие 
сред българската общност в 
Лондон. За последната 1 година 
повече от 15 наши сънарод-
нички, живеещи на Острова 
са се обърнали за помощ към 
организацията. Ето какво спо-
дели В.Г. пред вестник БГ БЕН 
относно своята дейност : 

***
- Един от основните про-

блеми не само на българките, 
но и на голяма част от жените 
идващи от Източна Европа е 
неразпознаването на формите 
на домашно насилие. Страху-
вате ли се от Вашия партньор? 
Чувствате ли се изолирана? 
Партньорът ви има ли мания за 
контрол? Настоява ли да му се 
отчитате за всичко? Контроли-
ра ли Вашите пари? Заплашвал 
ли ви е? Чупил ли е мебели? 
Заплашвал ли е децата , вашето 
семейство, приятелите Ви? Това 
са наказуеми форми на домаш-
но насилие. Нормално е да има 
спорове във всяко семейството 
или връзка, но когато страхът 
присъства в тях като фактор, 
това вече е домашно насилие.

Категориите, които влизат в 
понятието “домашно насилие” 
според официалното определе-
ние във Великобритания са: фи-
зическото насилие, сексуалното, 
емоциoналното, финансовото, 
както и словесното насилие. 

Най-грешното 
схващане на 

домашното насилие 
от страна на 

българските жени е,
че човекът (партньорът им) 
отсреща губи контрол, било 
под влиянието на алкохол, 
проблеми, емоции, медика-
менти и т.н. Всъщност, цялото 
това екстремно поведение от 
страна на партньора е именно 
форма на контрол. В нашата 
общност българките основно 
реагират на физическото наси-
лие, защото то е най-осезаемо 
и очевидно. Те не осъзнават 
емоционалното и финансовото 
насилие като такива. Нещо по-
вече, ежедневните словесни 
грубости се възприемат едва ли 
не като нормално “мъжкарско” 
поведение. А годините прими-
рение с подобен емоционален 
тормоз нанасят не по-малки 
поражения върху женската 
психика отколкото употребата 
на физическо насилие.

Българките рядко рапортуват 
в полицията и поради тяхното 
вродено  недоверие към по-
лицията изобщо, знаейки как тя 
бездейства при подобни ситуа-
ции в България. Това също е из-
ключително погрешно мислене. 
Британската полиция е изклю-
чително добре тренирана и знае 
как да реагира и по-важното – 
процедира при подобен сигнал. 
С потърпевшата жена разговаря  
полицайка и при по-сериозен 
инцидент мъжът бива аресту-
ван. Ако жената след това не по-
даде жалба (witness statement), 
той бива освободен. В повечето 
случаи обаче пострадалата жена 
отказва да доведе нещата до 
съд, а иска по-скоро да стресне 
половинката си. При такава 
ситуация полицията се свързва 
със служител на Refuge или със 
служител на местната domestic 
violence агенция.     

Въпреки че в момента дей-
ността на проекта Refuge покри-
ва 4 района на Лондон, ние по 
принцип обслужваме жени и от 
другите райони. Не сме върна-
ли досега нито една българка, 
жертва на домашно насилие. Ако 
нямам възможността да окажа 
директна подкрепа на тази жена, 

най-малкото ще направя всичко 
възможно да намеря локална 
агенция откъдето тя да може да 
получи специализирана помощ. 
Не трябва да се подценява тази 
помощ по телефона в случаите, 
когато жената живее на другия 
край на Лондон или работи 
на пълна работна смяна през 
деня. Опитвам се да разговарям 
с потърпевшата българка поне 
веднъж седмично и да създам у 
нея една увереност и познания 
за правата й или ако мога да си 
послужа с тази толкова любима 
в Англия дума – awareness (осъ-
знатост).

Около 15 български 
жени са се свързали с 

нас до момента
В повечето случаи те ни потъ-

рсиха след извършено спря-
мо тях физическо насилие. В 
1-2 случая ставаше въпрос за 
дългогодишен емоционален 
или финансов тормоз. В някои 
от случаите дори самата потъ-
рпевша жена не се беше обади-
ла на полицията, а съквартирант 
или съсед беше подал сигнала и 
вследствие на полицейската на-
меса жената биваше насочена и 
към нашите услуги. 

Когато българката попадне в 
ситуация на домашно насилие 
съветът ми е тя да се обади в 
полицията, защото е ясно че 
тяхната намеса ще е назабавна 
и ефикасна.

Един важен номер, от който 
може да се получи бърза по-
мощ при такава ситуация е този 
на  National Domestic Violence 
Helpline, който е безплатен, 24-
часов и разполага с преводачи: 
08082000247. Служителите от 
NDVH няма да дойдат на място, 
но разполагат с  изключително 
обширна база данни и веднага 
ще ви свържат с полицията, с 
най-близката до вашия адрес 
локална domestic violence аген-
ция, ще направят незабавен 
safety planning (план за личната 
ви сигурност) и т.н. 

Контактът й с Refuge от своя 
страна е предназначен да 
създаде  психологически ком-
форт и стабилност у жертвата 
на насилие. Тази помощ е осо-
бено важна при правенето на 
по-големите стъпки и вземане-
то на по-нелесните решения. 

на стр. 9

Българката все още 
реагира пасивно

на  домашното насилие
Статистика :

- 1 на 4 жени ще стане жертва на 
домашно насилие през живота  си

- Всяка седмица по 2 жени биват убити 
от техен настоящ или бивш партньор 
на територията на Англия и Уелс.

- 90% от домашното насилие про-
тича пред очите на деца

- Полицията получава сигнал за 
домашно насилие на всяка 60-та 

секунда
- Около 70% от домашното насилие 

се появява в периода,  когато жената 
забременее и вниманието й вече не 
е насочено изцяло към партньора й. 
Другият особено рисков момент за 
избухване на домашно насилие е, ко-
гато тя реши да прекъсне връзката 
и непосредствено след напускането 
на общото жилище.

Един месец след сформиране-
то на уникалния коалиционен 
кабинет между консерва-
торите на Дейвид Камерън 
и либералдемократите на 
Нийли Клег той продължава 
да бъде любима тема на поли-
тическите карикатуристи на 
Острова. Ето още един поглед 
– на карикатуриста на The 
Daily Mirror Пол Томас върху 
новата им дружба.
(Принц Филип коментира 
листа с речта на съпругата си 
Елизабет за откриването на 
новия парламент) 
- Камерън написа речта, Клег 
нарисува картинките ...

о и словесното насилие.както диредиред р ктнактнапод поддкрепкрепр анаа натаз тазижеи жена,на, нанана стрстрстрррр. 9. 9. 9
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Лошите практики 
Значителна част от хората, които 

се обръщат към съда в Страсбург, 
са жертва на витални посттотали-
тарни практики на българските ин-
ституции. Като неписани правила, 
въведени за улеснение и комфорт 
на техните създатели, тези прак-
тики са изключително устойчиви 
и репродуктивни. Често пъти тях-
ната фактическа нормативна сила 
доминира над законите и Конвен-
цията. Голям брой български жал-
би са подадени от хора, на които 
съдебната система е демонстрирала 
своята независимост чрез отказа 
си да се съобрази с правото им на 
“разумен срок” за правораздаване. 
Съдебните битки, които се водят в 
България, нерядко са сравними по 
времетраене с Троянската война. 
Почти всеки българин, чиито дела 
продължават повече от 4-5 годи-
ни, има реални шансове да осъди 
държавата в Страсбург. Първи-
те спечелени дела за неразумна 
продължителност на наказателния 
процес бяха по жалбите “Илийков”, 
“Христов” и “Янков”, а за неоправ-
дано забавяне на гражданското 
дело – “Джангозов”.

На 8 август 2004 г. държавата 
беше осъдена от Европейския 
съд заради често прилагана от 
местните съдилища процесуална 
“клопка”. През 1994 г. в провин-
циален вестник е публикувана 
статия с откровено клеветническо 
съдържание срещу жалбоподателя 
г-н Джангозов. Той търси защита 
едновременно от прокуратурата 
и съда. Районният съд използ-
ва прокурорската преписка като 
основание за спиране на произ-
водството по гражданското дело. 
От друга страна, следственото дело 
не приключва до изтичането на 
абсолютната погасителна давност 
за престъплението “клевета”. По 
този начин жалбоподателят, опит-
вайки се да получи от държавата 
максимално ефективна граждан-
скоправна и наказателна защита, 
в продължение на близо 10 години 
е лишен от реален достъп до съда. 
Делото “Джангозов” става и първи-
ят български казус, по който Евро-
пейският съд намира нарушение на 
изискването за “разумен срок” на 
делото в контекста на граждански 
процес. В този случай забавянето 
на гражданския процес струваше 
на българския данъкоплатец 4400 

евро. Принципно идентични са 
оплакванията на г-н Н. Тодоров, чия-
то жалба беше обявена за допустима 
на 14 март 2002 г. След решението по 
делото Джангозов второто осъждане 
на държавата поради неправомерно 
спиране на гражданския процес е 
само въпрос на време.

Друг тежък 
правозащитен проблем,
който от години фигурира в докла-
дите на Комитета по изтезанията 
към ООН, е състоянието на след-
ствените арести. В тях при нечо-
вешки хигиенни и битови условия 
месеци наред пребивават хора без 
присъди, които по закон са невин-
ни. В България традиционно след-
ствените арести се използват като 
извънпроцесуален инструмент за 
получаване на “самопризнания” 
или на свидетелски показания с 
твърде съмнителна процесуална 
стойност. Фактът, че арестите се из-
ползват “за тормоз”, беше публично 
признат от бившия зам.-министър 
на правосъдието г-жа Златка Русе-
ва. Десетки са арестантите, заболе-
ли от хепатит, туберкулоза и други 
тежки заболявания, които очакват 
обезщетение от Европейския съд за 
нечовешкото отношение, на което 
са били подложени. Налице са и 
смъртни случаи.

Четири от спечелените 
български дела

пред Европейския съд са прово-
кирани от неправомерно поли-
цейско насилие. В тях неотменно 
се възпроизвеждат няколко функ-
ционални дефекта на отговорните 
институции:

 - Свръхупотреба на сила от 
полицейски служители

В основата на този проблем е За-
конът за МВР, който недостатъчно 
ясно регламентира условията за 
употреба на огнестрелно оръжие. 
Законът позволява оръжие да се 
използва и по отношение на лица, 
които не са въоръжени, не оказват 
съпротива и не представляват 
опасност за никого. По делото “На-
чова и др.” две момчета от ромски 
произход бяха разстреляни от 

служители на Военна полиция само 
защото се отклонили от военна 
служба и се опитали да избягат от 
преследващия ги патрул.

 - Отказът на Военна проку-
ратура да разследва престъпле-
ния, извършени от полицейски 
служители

По делата” Асенов”, “Великова”, 
“Ангелова” и “Начова” Европейски-
ят съд заключава, че разследването 
e неефективно и е водено по начин, 
целящ по-скоро прикриване на 
престъпленията.

 - Етническа мотивация на по-
лицейското насилие

През последните четири години 
България три пъти беше осъдена от 
Европейския съд за полицейско на-
силие спрямо хора от ромски про-
изход, довело до тяхната смърт.

Явно шокиран от 
повторяемостта на това 

най-тежко нарушение
на Конвенцията и от липсата на 
задоволително обяснение от страна 
на властите за мотивите на това 
насилие, по делото “Начова и др.”, 
за първи път в своята практика 
Съдът прие, че разстрелът на двете 
момчета от ромски произход е ет-
нически мотивиран, и констатира 
нарушение на чл. 14 от ЕКПЧОС. 

На 1 декември 1997 г. Общото 
събрание на гражданските колегии 

(ОСГК) на ВКС постанови Тълку-
вателно решение № 2. Съгласно чл. 
86, ал. 2 от Закона за съдебната 
власт, тълкувателните решения 
са задължителни за съдилищата. 
Възприемайки принципа на номи-
нализма в договорните отношения 
и придавайки му обратно действие 
по отношение на сделки, сключени 
в условията на икономически 
колапс и галопираща инфлация, 
Върховният съд даде неоправдан 
“бонус” на некоректните длъжни-
ци, които получиха възможност да 
погасяват своите валутни дългове 
“по номинална стойност”, много-
кратно по-ниска от реалната 
цена на договореното във валута 
задължение.

Приемайки за принципно недо-
пустимо присъждането на курсова-
та равностойност на договореното 
във валута задължение, към момен-
та на постановяване на съдебното 
решение, ВКС наруши базисния 
за всяка правна система принцип 
на справедливостта. В контекста 
на икономическата ситуация, при 
която беше взето, това решение 
облагодетелства изключително 
неизправните длъжници.

Европейският съд все още не се 
е произнесъл по такъв български 
казус, но перспективите за право-
защитен пробив и в тази насока 
изглеждат реалистични.
(продължава в брой 13/192)

ЮРИДИЧЕСКА КОНСУЛТАЦИЯ

Неделчо Мутафчийски 
(Mortgage Adviser)
Тел. 0208 292 6556
Моб. 0781 806 0534
ned@crystallife.co.uk

Crystal Life ltd.
14 Park Road
London N8 8TD
www.crystallife.co.uk

• Връщане на застраховки по заеми, кредитни карти и 
автомобилни лизинги (Payment Protection Insurance)

• Без значение дали сте employed или self-employed
• Без значение дали сте изплатили или още изплащате 

кредита
• Без значение кога сте взели този заем
• Ако сте ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, тегли-

ли сте заем или сте ползвали/ползвате някакъв вид 
финансиране, вероятно ви дължат пари, за които 
не подозирате – безплатна консултация

Връщане
на застраховки 
по заеми
100% гаранция
Легално 
изтриване
на заеми, 
ако дължите 
над £15 000

Защо и как българинът съди държавата 
си чрез Европейския съд в Страсбург?

Адвокат Михаил Екимджиев е шампионът по спечелени срещу България 
дела в Европейския съд по правата на човека в Страсбург. Той е един от най-
известните български правозащитници, специализирали в Международно 
право, наказателно право, защита на правата на човека пред международни 
правни институции и процесуално представителство пред Европейския съд 
по правата на човека в Страсбург. Делата, спечелени от адвокат Екимджиев, 
са прецеденти за българските условия и провокират радикални реформи в 
наказателния процес в България за последните няколко години.

от стр. 8
Не е лесно да вземеш ре-

шението да се махнеш от об-
щото жилище след години на 
мачкане на самочувствието, 
натяквания, които са те карали 
да се усещаш нищожна и неспо-
собна, наличието на деца във 
връзката,  липсата на адреси и 
приятели във Великобритания, 
при които да се отиде.

Ролята ни в такава ситуация 
е доста деликатна. В повечето 
случаи, когато жената се е объ-
рнала дискретно за помощ към 
нас, но продължи да живее с 
партньора си насилието върху 
нея не спира. Нашата роля в 
този случай е да създадем у нея 
съзнанието, че тя има права и 
начини да ги защити. 

Когато обаче жената реши 
да сложи черта на протичащия 
тормоз и напусне жилището, 
Refuge се ангажира да създаде 
условия за нейната максимална 
безопасност. Не трябва да се за-
бравя, че според статистиката

75% от убийствата 
стават, когато жената 

реши да напусне 
общото жилище

Тогава реакцията на мъжа е 
особено остра, защото вижда, 
че окончателно губи контрол 
върху партньорката си. Тук 
провеждаме изключително 
внимателна подготовка на  тази 
стъпка. Осъществяваме транс-
фера и настаняването на жената 
в т.нар. safe houses. Това са сгра-
ди, които се намират на цялата 
територия на Великобритания 
и адресите им са засекретени, 
дори и ние не ги знаем. Тaзи 
мярка обаче е крайна и влиза в 
сила, когато съществува висок 
риск за живота на жената. По 
принцип тези адреси не трябва 
да се намират на територии, 
в които живеят нейни близки 
или познати. Ако жената реши, 
че иска да бъде преместена в 
такова убежище ние можем да й 
го намерим още на същия ден.     

Тук трябва да направим уточ-
нението, че за да бъде изби-
раема българката трябва да има 
британски паспорт, докумет 
за indefinite leave to remain 
(разрешително за неограни-
чен престой), self-employed 
регистрация или синя карта. 
Второ, тя трябва да има права 
за получаването на социални 
помощи (benefi ts), защото бри-
танското правителство не спон-
сорира тези жилища и отивайки 
там тя си плаща престоя чрез 
тези помощи. Ако жената не 
разполага с тези документи 
търсим други варианти, като 
например организацията South 
Hall Black Sisters, която може 
да спонсорира жена, нямаща 
право на помощи, за 6 седми-
чен престой. Търсим пари и от 
други организации, за да на-
станим първоначално жената 
на безопасно място, а после да 
търсим решения по останалите 
въпроси. Като краен вариант 
се опитваме да намерим спон-
сори, които да заплатят само-
летния билет, за да може тя да 
се прибере при роднините си 
в България, в случай че вземе 
такова решение. 

Ситуацията рязко се про-
меня, когато жената е с дете. 
В 95% от случаите safe  houses 
предлагат места за жени с деца. 
Тук вече се намесват и социал-
ните служби, които както знаете 
са доста силна институция във 
Великобритания.   

Тези убежища, разбира се, 
са временни решения. Жените 
пребивават в тях по няколко 
месеца, докато прикрепеният 
към тях социален работник не 
намери решение за трайното 
им жилищно настаняване на 
друг адрес, намирането на 

работа, емоционалното им 
стабилизиране и т.н. Всяка жена 
там разполага с отделна стая и 
общи бани и санитарни възли. 
Голяма част от стаите там пред-
ставляват малко студио, дори 
наскоро настанихме жена, коя-
то получи тристаен апартамент, 
но това са редки случаи.

Каква е наказуемостта за 
някои дейности като емоцио-
налния тормоз например?

Емоционален тормоз са 
ежедневните епитети и т.нар. 
“минимализиране” на жената – 
постоянното натякване че е не-
способна, некадърна, че нищо 
не прави, че не изглежда добре, 
че е лоша майка и т.н. Този вид 
тормоз е трудно наказуем от 
съдебната система, защото слу-
чаите са много индивидуални и 
представляват продължителен 
процес, за който са необходими 
достатъчно количество факти и 
свидетелства. Дейностите, кои-
то влизат в определението за 
harassment (тормоз) са постоян-
ното звънене в случаите, когато 
партньорите са разделени, стое-
не пред вратата, заплахи и т.н. 
Те трябва да бъдат отразени и 
датирани в дневник, на базата на 
който да се пусне harassment  ра-
порт в полицията. В този случай 
мъжът може да бъде арестуван 
и дори осъден, ако преди това 
е получил последно предупре-
ждение от страна на полицията, 
но го е нарушил. За да задейства 
тази процедура обаче жената 
трябва да се реши да се яви 
пред съда и да даде показания. 
Това дело принципно се за-
вежда от полицията. Правното 
съдействие от страна на Refuge 
се изразява в това, че можем да 
придружим жената в съда и да 
уредим т.нар. “специална мярка” 
- слагането на специални екрани 
и завеси, които да спестят стреса 
от визуален контакт с мъжа, 
когато потърпевшата жена дава 
показания.

В организацията Refuge не 
разполагаме с правен екип в, 
но работим заедно с няколко 
адвокатски компании, които 
са специализирани в сферата 
на домашното насилие. Те са 
финансирани от държавата, за 
да може потърпевшата  (която в 
повечето случаи обяснимо няма 
средства) да ползва правните им 
услуги. В тези случаи използва-
ме правомощията, които ни дава 
определението legal aid. 

За да може жената да се 
класира за получаването 

на правна помощ,
тя трябва да отговаря на систе-
ма от критерии, която изчисля-
ва нейните доходи и разходи 
по отглеждане на деца (ако ги 
има). В повечето случаи жената 
има право на такава правна 
помощ и се възползва от нея. 
Ако обаче нейният случай не 
покрива изискванията за legal 
aid, тя трябва да напише и под-
пише уведомление (statement), 
чрез което ние можем да из-
действаме в съда т.нар. “no 
molestation order” (забрана за 
тормоз), който се връчва на 
мъжа от съдебен служител. 
Другата съдебна заповед, за 
която можем да съдействаме 
е т.нар.  “occupational order” (за-
повед за изнасяне на мъжа от 
жилището). Тази заповед  доста 
по-трудно се издава, защото е 
необходимо името на жената 
да фигурира в договора за наем 
(Tenancy Agreement), както и 
други солидни доказателства за 
домашно насилие, като обажда-
ния в полицията и т.н.

В мнозинството от 
случаите, когато нещата 
биват доведени до съд,

мъжът обикновено получава 
присъда за assault (физическа 
агресия) или harassment (тор-

моз), което не е достатъчно 
основание за отзоваване в 
затвора. Често пъти той сам се 
признава за виновен, което се 
оценява от съда, защото спестя-
ва по-нататъчни процедури и 
даване на показания от страна 
на жената. В тези случаи най-
често бива осъждан на обще-
ственополезен труд към местен 
общински център и на забрана 
за следващи контакти с въпрос-
ната жена в период от половин 
до една година – никакви обаж-
дания, смс-и, имейли. Наруши 
ли тази забрана, жената трябва 
да подаде сигнал и той бива 

арестуван, като срещу него 
може да се заведе отделно дело 
за нарушаване на присъдата. В 
този случай мъжът може дори 
да влезне в затвора и да му се 
създаде криминално досие.

Телефоните на Refuge: 
020 8453 7190 и 020 8453 7173
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Лондон: Имигрантите от Източна 

Европа са с 55% по-малко
Дългосрочната имиграция в Обединеното 

кралство е намаляла с 9% към септември 2009 
г., съобщи британската статистическа служба, 
цитирана от «Ройтерс». Потоците имигранти от 
Централна и Източна Европа са намалели с по-
вече от половина.

Броят на дългосрочните имигранти от държави в Централна и Източна 
Европа, които са се присъединили към Европейския съюз през 2004 г. 
като Полша, Литва и Чехия, се е понижил с 55% до 45 хил. през септември 
2009 г. Статистическата служба отбелязва, че в стойностите не се включ-
ват лицата, търсещи убежище, емигрантите, останали в страната повече 
или по-малко от предвидено, и тези от и към Северна Ирландия.

Заради парламентарните избори през май имиграцията се превърна 
в основна тема на политическия дебат – консерваторите обвиняваха 
предишното лейбъристко правителство, че е изгубило контрол над 
чуждестранните нашественици след разширяването на ЕС.

Fitch: Фискалните предизвикателства пред 
Великобритания са огромни

Агенция Fitch Ratings призова Великобритания да ускори процеса по 
намаляване на бюджетния дефицит, съобщи «Уолстрийт джърнъл». В 
противен случай рейтингът на страната може да бъде понижен. Пред-
упреждението се случва точно когато правителството смята да обяви 
конкретни мерки за запълване на дупката в бюджета. Тя достигна 156 
млрд. паунда през миналата фискална година. В понеделник премиерът 
Дейвид Камерън предупреди, че разходите за лихви на Великобритания 
могат да достигнат 70 млрд. паунда до 2015 г., ако не бъдат взети спешни 
мерки за ограничаване на дълга.

Fitch определи фискалните предизвикателства пред страната като 
огромни. Агенцията коментира, че те могат да бъдат решени единствено 
чрез стабилна стратегия за консолидация в средносрочен план.

Рейтинговата агенция препоръчва на правителството да орязва 
дефицита с 1% повече на година, отколкото е заложено в бюджета от 
април. Рейтингът на Великобритания е ААА, а перспективата по него 
е стабилна.

Предупреждението на агенцията засегна фондовите борси в стра-
ната, като FTSE 100 се понижи с повече от 1%. Държавните облигации 
и паундът се понижиха.

Великобритания се извини на Северна Ирландия 
за Кървавата неделя

Британският премиер Дей-
вид Камерън официално се 
извини от името на Велико-
британия за Кървавата неделя, 
убийствата на 14 демонстра-
тори в Северна Ирландия 
през 1972 г., по-известни като 
Кървавата неделя, съобщи 
«Ройтерс». Думите на пре-
миера представляват първото 
правителствено признание, 
че първият изстрел на протестното шествие, проведено през 1972 г. в 
северноирландския град Лондондери, е дошъл от британски войници 
и че нито една от жертвите не е била въоръжена.

Няма оправдание за Кървавата неделя. Това никога, ама никога не 
биваше да се случва, заяви Камерън в изявление пред парламента, което 
дойде след публикуването на доклада от 5000 страници за убийствата, 
създаден въз основа на разпит от съдията по делото лорд Савил. Пре-
миерът цитира доклада, според който някои от присъствалите войници 
«съзнателно са дали лъжливи показания, за да оправдаят стрелбата».

Изявлението на Камерън успокои, дори развесели тълпата пред об-
щината (Гилдхол) в Лондондери, която днес излезе на демонстрация по 
улиците, пише «Ройтерс». В днешното шествие до Гилдход, организирано 
по повод публикуването на доклада за Кървавата неделя, са се включили 
над 1000 души.

Камерън завърши речта си с надеждата, че публикуването на «до-
клада Савил» ще позволи веднъж завинаги болезнената страница на 
Кървавата неделя в северноирландската история да бъде затворена 
и че близките и роднините на загиналите сега успокоени ще могат да 
продължат живота си.

«Докладът Савил», както е известен документът, е създаден в резултат 
на започналото през 1998 г. (по настояване на тогавашния премиер Тони 
Блеър) публично разследване на случая – най-скъпото от подобен род в 
историята на британското право. Би Би Си разкрива, че днес документът 
първо е бил предоставен на семействата на убитите, а преди около час 
е станал и публично достояние.

Защо съм дебела?
Дори най-слабите жени, заставайки пред огледалото, понякога се питат: 

«Не ме ли прави тази рокля дебела?». След редица изследвания и проучва-
ния преподаватели от Юнивърсити колидж в Лондон открили, че образът на 
тялото, който се проектира в мозъците ни, когато се погледнем в огледалото, 
е «напълно изкривен» и е с две трети по-широк от обикновено.

Ето защо учените смятат, че тяхното откритие обяснява защо слабите жени 
мислят, че са дебели. Същото се наблюдава и при мъжете, но при тях не се 
забелязва толкова ясно, тъй като дамите са значително по-чувствителни за 
някои части на тялото си.

Изследователите изготвили резултатите след редица тестове с добро-
волци. По този начин те създали «карта» на мозъчната представа за човеш-
кото тяло, която по-късно сравнили с действителните размери и форми на 
телата ни.

След края на изследването учените установили, че разстоянието между 
показалеца и палеца на ръката, според мозъка, е 69% по-голямо от дей-
ствителната дистанция между тези два пръста.

Британката Кейт Фокс е социален антрополог и автор 
на книги, бестселъри. Тя е съкоординатор на Центъра по 
проучване на социалните въпроси и редовен колумнист на 
списание Psychologies. Последната й книга - Watching the 
English (“Наблюдавайки англичаните”), изследва някои 
типични островни чудатости и навици и регистрира над 
250 000 продадени екземпляра във Великобритания.
(Първа 
част)
Кейт Фокс

Независимо 
дали си при-

знават или не, всички англичани 
са екипирани с вроден Социален 
сателит, чиято навигация действа 
безпогрешно при определяне на 
мястото, което техният събесед-
ник заема в Глобалната Класова 
Карта.

Два са факторите при опреде-
лянето на позицията на нищо 
неподозиращия човечец – езико-
вата терминология, която ползва, 
и произношението му.

Първата индикация за социал-
ната класа на говорещия англича-
нин са типа букви, към които той 
има предпочитания в речта си, 
или по-скоро тези, които умиш-
лено пропуска да произнесе. Тези, 
които заемат върха на социалната 
пирамида, твърдо вярват, че тех-
ният начин на изговор е правилен, 
защото е отчетлив и ясен, докато 
английският на по-долните слоеве 
е “мързелив” и погрешен.

Един такъв типичен пример за 
“работнически” английски е ма-
совото непроизнасяне на съглас-
ните на носоглътката – звуците 
“t” и “h” (например – ke’le вместо 
kettle). Англичаните по низините 
могат да си спестяват съгласните, 
но пък тези по върховете правят 
същото с гласните. Ако ги питаш 
колко е часът, първите например 

ще ти кажат “alf past ten”, докато от 
вторите ще чуеш нещо от сорта на 
“hpstn”. Незачитането на гласните 
може, от една страна, да звучи шик, 
но пък от друга, звучи като четене 
на смс от мобилен телефон и е не 
по-малко неразбираемо от презре-
ния “broken English”. Единственото 
предимство на това смс-говорене 
е, че не изисква много движение 
на челюстта, което позволява на 
говорещата “синя кръв” да запази 
любимото си отчуждено и безиз-
разно лице. Оттам идва и фразата 
за “мълча” – “keep stiff  upper lip”.

По-горната и средната кла-
са англичани грижливо произ-
насят съгласните звуци, докато 
по-долните слоеве често заме-
стват звука “th” с “f ” (“teeth”-“teef ”, 
“thing”-“fi ng”), понякога го произ-
насят направо като “v” (“that”-“vat”, 
“worthy”- “worvy”). Крайният в 
думата звук “g” често се превръща 
в “k” (“somfi nk”, “nuffi  nk”). 

Произношението на самите 
гласни е също безпогрешен социа-
лен индикатор в английската реч. 
Звукът “a” при по-долните слоеве 
по социалната стълбица зазвучава 
като дълго “i” (“Dive” вместо “Dave” 
или пословичното британско 
обръщение “друже” – “mate”, което 
става на “mite”). Гласната “i” на свой 
ред се замества от пролетарското 
“oi”. Казахме “I” (аз). Какво става 
с личното местоимение, когато 
влезе в устата на различните соци-
ални слоеве? По горните етажи на 

британска-
та социална 
пирамида упорито избягват да 
употребяват това местоимение, а 
предпочитат да се самоназовават 
вместо с “аз” - с “one”. Всъщност 
тези хора изобщо нямат склонност 
към употребата на местоимения, 
членове, съединителни и възкли-
цателни частици и се опитват - до-
колкото могат - да ги пропускат в 
изреченията си, сякаш пращат на 
някой безобразно скъпа телеграма. 
Въпреки тези свои чудатости на 
речта висшата класа продължава 
да смята, че тя е абсолютната нор-
ма за правилен английски и всички 
отклонения от нея се възприемат 
като “акцент”. Често пъти, когато 
казват, че някой говори с акцент, 
те индиректно му поставят етикет 
“работническа класа”.

Висшата класа в Англия трудно 
се оставя да бъде подведена и от 
честата употреба на чужди думи и 
наименования, които вече са усво-
ени в английския език. Опитът да 
се произнесе с гърлено френско 
“r” популярната фраза “en route” 
(на път), например, или казвайки 
“Barthelona” с типичното фъфлещо 
испанско “c”, или пък съобщава-
нето, че пътувате до Firenze, а не 
до Florence (Флоренция), веднага 
се слага в графата “претенциозни 
напъни на нисшата класа”.
(продължава в брой 13/192) 

Материала подготви 
Евгений Кайдъмов
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Как говорят различните социални 
слоеве във Великобритания?

На отминалите матури някои от 
абитуриентите бяха особено кар-
тинни в описанията си на образите 
на Вазов и Левски. Информационна 
агенция КРОСС предоставя някои от 
непреходните разсъждения на мла-
дите зрелостници.

• Левски прилича на работник на 
нива. Той върви, а зад него жълтее 
семето.

• Словото има голяма сила. Ако не 
беше то, може би никога нямаше да 
надвием другите биологични видове. 

Словото е пистолетът, на който Левски 
натиска спусъка и пуска куршум, за 
да може хората да оцелеят. Затова е 
канализацията му за светец. Словото 
мен лично ме накара да стана и да се 
бия - било то с голи ръце, с дървета и 
пушки и всичко останало. Със слово и 
без слово светът нямаше да се върти. 
Словото е на върха на хранителната 
верига. Аз самият съм пример за 
силата на словото - кръвта ми кипва, 
кожата ми настръхва.

• Народът е разказан като група 
ученици, на които трябва да 
се обяснява под формата на 
игра. Той, народът, е застоял. 
Паисий пише „Историята”, 
Левски говори, а народът 
спи. Хората са се забравили 
и са започнали да се бъхтят 
за власт. Образованите хора 
са с по-висока степен на 
трудоспособност. Народът 
е като един заспал старец, 
който, за да го събудиш, 
трябва да извикаш на глас 
името му. Обичам Левски, 
обичам и Вазов. Те са са-
крални. Свалям шапка и се 
прекланям пред тях! И да не 
забравяме, че бъдещето на 
моите и на вашите деца е в 
моите ръце.

• Вазов е основният писа-
тел в периода между два-
та века - 19 и 20. Оставя 
многотонно книжовно на-
следство. Пише стихотво-
рението: „Илати ни вишти”. 

Гледайки през прозореца на своята 
стая, той вижда боевете на Шипка. 

• Вазов върви сред войниците с лист 
и молив в ръка и записва битките. 
Сияещият му диамант ще остане в 
златната корона на българската ли-
тературна класика.

• За разлика от Ботев Вазов схваща 
образа на Левски.

• В своята ода „Левски” Вазов изо-
бразява вътрешността на Апостола.

• Като герой Левски се явява в 
няколко горещи точки на Вазовото 
творчество. Той е главата на страната. 
Бездомник, скитник, човек без лице. 
Живял е 9 години с чуждо сърце и 
чужда самоличност. Всяка година си е 
сменял адресната регистрация. Зато-
ва е описан като странстващ образ.

• Левски предприема поход. За-
бравя уютния си дом и няма време 
дори за физиологичните си нужди. 
Приютявал се е при баба Илийца.

• В одата са описани изказванията 
и речите на видния български човек 
Васил Левски. Думите му имат много 
голямо значение за развитието на 
действието. Тъй като хората са за-
слепени, Левски изгрява за тях. Но 
думите му са кратки - Левски има бе-
ден речник. Те настояват за цялостно 
отдаване на бунта. Куражът му – голям, 
обиколил градове и села и стига до 
сърцата на хората.

*(Правописът е запазен.)
Събрал и подредил: Мариана 

Цолова- Станчева, един от 
проверяващите матури по БЕЛ
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И още за силата на българското слово...
(бисери от абитуриентски съчинения)

The Sun
Бившата футболна легенда на Англия – Пол 
Гаскойн, се размина на косъм от смъртта. 
43-годишният футболист пътувал на 16 
юни като пасажер без колан в “Опел Астра”, 
когато колата загубила контрол и се 
врязала в стена. Парамедиците успешно 
се пребориха за живота на Газа, който едва 
дишал в резултат на пробив в белия си дроб. 

Над 1000 души участваха в днешното 
шествие в Лондондери, Северна 
Ирландия, в очакване докладът за 
Кървавата неделя да се публикува и да се 
разясни цялата истина за случилото се.

Reuters

Лондон:Л
ииии
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Между Бай Ганьо в Европа и 
Оксфордската запетайка

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш да бъдеш 
или да не бъдеш главният герой в сериала на своето 
ежедневие. Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ

АЛБИОН

Пътепис в седем части

Здравка Владова-
Момчева, 
http://zdravkam.blogspot.
com 

Седма част

Кале
Oтвсякъде прииждат полски 

автобуси, претъпкани с емигранти. 
Светли и студени, безлични физио-
номии, отъркани якета, стъклени 
бледи очи. Но те са някак си по-
заедно от нас, българите. Сбити 
в монотонна маса, размножени в 
недоимъка, устремени вкупом към 
насъщния оттатък Ламанша. Имам 
чувството, че никой от тези хора 
няма амбицията да прави кариера 
в кралството, че всички до един са 
наясно – тръгнали са на гурбет! Че 
мизерното заплащане по пет лири 
на час в някоя лондонска пицария 
ще им осигури парите, които ще 
пратят у дома, в обезлюдяващата 
Полша. Че може и да гладуват, но 
ще изтръгнат своето от надменния 
Албион, сплавени в анонимното си 
единство. Когато четях „Българ-
ски хроники” от Стефан Цанев, 
останах учудена от историческите 
сведения, разказващи за нрава на 
славяните. Там съвременниците 
им ги описваха именно като море, 
заливащо Балканите- неумолимо, 
настъпателно, всепроникващо в 
другите етноси. Народ като пясък 
– разпръснат и компактен, завла-
дяващ чрез издръжливост и много-
бройност. В една такава приписка 
от 580 година техният вожд - Дав-
рита, възкликва: „Кой е, впрочем, 
този човек между човеците и под 
слънчевите лъчи, който ще преодо-
лее нашата сила? Защото ние сме 
свикнали да владеем чужда земя, а 
не други да владеят над нас.”

Загледана след колоните от 
полски автобуси на Кале, претъ-
пкали композициите на Евростар 
към Острова, аз мълчаливо се 
съгласявам с древния вожд. Си-

новете му още помнят не-
говата повеля. Вярно е, че 
прегръдката е по-опасна от 
меча. Тя вменява чуждата 
идентичност като своя, 
прелива гени, подменя 
език. Затуй го няма днес 
истинския български, оце-
лял с 1000 думи в родната 
ни славянска реч, нито 
жилавата непокорност на 
предците ни. От тях са се 
страхували. Сега нас ни е 

страх от всичко, най-вече да бъдем 
себе си.

Къде са силните ни гени и ду-
ховна уникалност? Къде е нашето 
съплеменничество, нашето родово 
единство? Колко от нас са будни в 
изпитанието на момента?

Автобусът е повдигнат с крик 
заедно със спящите пътници в 
него и отстрани, за неколцината 
дисциплинирани пасажери, сред 
които се суетя и аз, изглежда като 
потъващия Титаник в океана на 
равнодушието. Шофьорите са на-
домъкнали подръчни средства, 
дъски с ръждиви пирони, нарязани 
гуми и инструменти, пръснати 
навсякъде по асфалта. Толкова 
са сами, че дори и псувните им в 
хладното утро звучат като мълча-
ние. Край нас се изнизват коли 
с учудени западняци, които ни 
гледат с любопитство. Сякаш сме 
възкръснали динозаври, които не 
могат да се адаптират в отровата на 
новата геологична ера. Автобусът 
не е застрахован срещу аварии 
по пътя, началниците искат само 
пари, пак трябва да се спасяваме 
поединично.

Разговарям с Димитър - българ-
ски гастарбайтер, който от две 
години работи по строежите в 
Лондон. Толкова му е мъчно за 
дома, че очите му плачат без сълзи в 
пресъхнало, примирено безсилие. 
Пуши цигара от цигара. Бил женен, 
с тригодишна дъщеричка, която 
била много сладка. Като се връщал 
от Англия, така се впивала да го 
прегръща, че дните му минавали с 
нея в ръце. Жена му била красави-
ца. Много се обичали, ама нали сега 
всеки се е юрнал да си прави лук-
созни ремонти по къщите, ей на – и 
тя настоявала Димитър да върви да 
печели пари по света. Алуминиева 
дограма искала да си сложат, итали-
анска теракота в кухнята и банята, 

нови тапети в хола. Парите все не 
стигали, а той й ги давал всичките. 
Само сто и двайсет лири винаги 
пазел за себе си. Ей така, за зор 
заман. Като го треснела изтежко 
носталгията, да си купел билета за 
първия автобус към България и да 
си отидел. „Ама веднъж завинаги!” 
– казва Димитър. - „Защото детето 
сега е най-мило да му се радвам, 
когато расте и ме обича, когато иска 
да съм край него! Знаеш ли какви 
наркотици и зарибявки има после! 
Кой ще й каже на дъщеря ми как 
да се пази?”

Гледам този едър, отпуснат човек 
на около 30 години. Цялото му 
същество излъчва доброта. Той 
никога няма да се откъсне от стра-
ната си. И приказките му, и тъгата 
му са си нашенски. Да знае само как 
го разбирам!

„Само до Коледа да издържа и се 
прибирам...” – продължава той. – „ 
Само булката да свърши с прокле-
тия ремонт, само малко още пари 
да спестя, че да я зарадвам. Ако не 
по Коледа, за Великден със сигур-
ност ще съм си вкъщи... Там си е 
най-добре, при своите.”

Слушам и не вярвам. Слушам и 
искам да вярвам. Нали и аз, нали 
всички ние така се залъгваме. Така 
е по-лесно да преглъщаме живота, 
иначе – на сухо – без надежда – 
много присяда.

Димитър ми пуска сигнала на 
джиесема си и се смее като дете. И 
вместо радостни сълзи, избликва 
народна мелодия, ситна, звънли-
ва, на нашия си език. Нищо, че не 
мога да си спомня дефиницията 
за думата сантимент. Отвъд про-
клетите разяснения в речниците 
сега я усещам.

Един от шофьорите се е подло-
жил като стара обувка под автобуса 
и се е сбръчкал в нямо усилие да 
пребори повредата. Усмихнатата 
англичанка пак ми прави знаци да 
я снимам пред килнатото возило. 
Смутена, отказвам поканата.

Часовете се нижат. Вече ми е без-
различно дали ще стигнем навреме. 
Там никой не ме очаква, там всички 
са британци, вкалъпени в своите 
правила, които наричат традиции 
и закони. Светът бавно изгрява в 
червения диск на слънцето. Земята 
втасва под топлия му реотан като 
хляб с несъвместими подправки. 
Аз съм пристигнала в никъде. На 
ничия територия, с никакви илю-
зии, чрез които да продължа. Едно 
огромно зелено дърво, странно 
деформирано в нелепа декорация 
право пред мен, удивително прилича 
на запетайка. Наредени под него, 
като думи в изречение, сънародни-
ците ми са навързани в изложение на 
съдби, мисли, сметки, намерения, на-
дежди... На крачка от тях внимателно 
заемам своето място в редицата от 
хора – думи, без които смисълът на 
битието би бил ненужен. От другата 
ми страна дърветата запетайки се 
разтеглят в безкрайност. И така на-
татък, и така нататък ...
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Точно пре-
ди една годи-

на с победни фанфари, с много цветя 
и радостни викове от гарата тръгна 
влакът на партия ГЕРБ. Сигнал, шум 
от мотора и това май беше всичко. 
Пътниците са вече безкрайно уморе-
ни, бюфетът на гарата е разграбен, а 
слънцето пече ли, пече.. 

„Борбата с организираната 
престъпност” бе един от главните 
приоритети на Партията, както и 
един от огромните й провали. Вече 
загубих ред и бройка на операциите с 
кодови имена, които станаха толкова 
ежедневни, че вече дори и не пред-
ставляват интерес за статистиката. 
След като излови цялата прякорна 
флора и фауна на подземна България, 
вътрешният министър продължи да 
чопли и да изкарва все повече и по-
вече анонимни и знакови душмани, 
които обаче на другия ден са вън, и то 
поради явна липса на доказателства. 
Бяха ударени всички структури на 
престъпността от ниските нива до 
върховете, което доведе до бум в про-
дажбите на жълтите вестници, които 
описваха съдбите на новите подземни 
герои. Алексей Петров – президент! 
На Трактор към Европа!

„Престъпленията на предната 
власт” бяха адекватен аргумент ня-
колко месеца, докато се оказа, че вече 
даже ни е трудно и да си спомним 
какво направи предишната власт, 
което да не го направи и сегашната. А 
какво направи сегашната? Знаковите 
и големи проекти като магистрали, 
енергетика, инфраструктура вървят 
слепешком и по инерция, тук-там 
изплуват данни за корупция, краж-
би, които на другия ден се заменят с 
новината за нечий нов силикон и на 
третия ден вече всеки е забравил за 
всичко. Всички от предната власт се 
радват на добро здраве, финансово 
благополучие, спокоен сън и усмивки 
от спомените. „Съдът за виновните” 
се оказа име на спектакъл, сякаш из-
лязъл от ръцете на Хачо Бояджиев - с 
много шоу, резки поврати и всякакви 
вариететни прийоми. Масларова запя 
„Аз съм само една бедна жена...”, Нико-
лай Цонев направи няколко капоейра 
движения по пода на Военна болница, 
Марио Николов плака пред съда - 
важното е да има шоу. Народът зяпа, 
цъка в удивление, а на другия ден те 
оправдават. Прочетох обаче за осъден 
на 1 година пробация за кражбата на 
два шоколада на стойност 2 лева от 
супермаркет.

Най-популярният легален наркотик 
– цигарите, се оказа дъвка за дълги ка-
бинетни дискусии, в които “статусът” 
му се луташе ту като основно перо в 
приходите на държавата, ту както при-
теснение, че народът се трови много, 
ту като евронеобходимост. Отпадна 
глупавият Закон за забрана на тютю-
нопушенето, остана обаче развале-
ният телефон между министерствата, 
които така и не си изясниха какво ще 
правят с това народно тютюнопушене. 
Аха-аха полицията се понапъна нещо 
и от улицата 
се материа-
лизира огро-
мен кашон 
цигари, кой-
то се продава 
на дребно с 
помощта на 
леля Ганка 
от сергията 
з а  п л од о -
в е  или на 
чичо Пешо. 
Вероятно е 
време за на-
значение на 
фокусници 
в митници-
те да следят 
дали случай-
но в ръкави-
те на присти-
гащите няма 
з а й ч е т а  с 
мастърбок-

сове цигари по козинката.
„Борба с кризата” бе плющящото 

знаме на новата народна власт. И дока-
то кризата вилнееше, мачкайки бизнес 
след бизнес, държавата се колебаеше 
като булка пред олтара какво да на-
прави. Дали да бъде ДДС, дали да бъде 
нова политика за осигуровките, дали 
да бъде поетапно пускане в неплатен 
отпуск на служителите на държавните 
учреждения, министър Дянков се 
специализира в пускането на словесни 
бомби – радост за журналистите, нови 
сценарии пристигаха със сутрешното 
кафе по интернет - как самият Бойко е 
вменил само с един кос поглед нещо и 
как веднага кризата се разтреперила.... 
А самият Първи ту гълчеше журна-
листка, ту се прозяваше, след като 
бе обявил, че дарява органите си за 
трансплантация, ту набиваше бивш 
приятел на дъщерята на приятелката 
му, който се оказваше не квартален 
палавник, а човек с бизнес интереси 
за милиони евро. Напоследък в духа 
на лицето Сакскобургготски Бойко 
дава изявления, за да поясни предно 
изявление, което пояснява по-предно 
изявление. Няма как да си го раз-
берем, защото той мисли за всички 
и мисълта му лети, а нашата крета. 
Последно така и не разбрах - ще има 
ли Бургас – Александруполис, или 
няма да има?

В същото време споменатият от 
него „лош материал” се тълпеше да 
става членска маса на Партията, от 
която капе свеж медец. Много странна 
ми се стори съдбата на първите две ПР 
лица на партията - кметовете Йордан 
Лечков и Цонко Цонев. За по-малко 
от две години единият стана обви-
няем по безброй дела за длъжностни 
престъпления, а другият стана „неза-
висим”. Техните места бяха заети от 
безброй лица от финансовия и поли-
тическия елит от отделните области, 
които смело взеха в ръцете си властта 
и поеха управлението в неясна, угодна 
на тях посока. Автомобилите им бяха 
бутани по стара традиция от партий-
ната членска маса, която се мъчеше 
да захлеби и тя от активизма си. От 
партия, в която се влизаше с тест за 
интелигентност, ГЕРБ се превърна в 
новото БКП, задължително за издига-
щите се в кариерата службогонци...

„Социалната обстановка”  в 
държавата се нажежи до крайност. 
Сякаш вече няма нищо по-логично 
от това да убиеш семейството си, 
защото дължиш две хиляди лева ня-
кому. Заплатите се очаква да паднат 
драстично, поне с 20 процента, за-
щото държавата изнемогва. Закриват 
се болници, училища, защото няма 
пари. В началото на мандата новините 
тръбяха за завръщащи се от цял свят 
българи, повярвали в новото или 
разочаровали се от заплатите в Испа-
ния и Англия. Тук ги чакаше раят със 
140 евро заплати, ежедневни фалити, 
влудяваща безработица и липса на на-
дежда. Къде ли са сега тези хора? 

***Колелата на влака са вече цели-
те в трева.

От една разбита къща до линията 
вадим един стар “Юность”. Ще гледа-
ме световното.

Една година 
по-късно
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Ебдън открила, че 
произвежда повече 
мляко отколкото й е 
нужно, и решила да 
го бутилира и про-
дава онлайн, съобщи 
“Дейли Мейл”. Идеята 
й хрумнала, когато 
неин приятел й се по-

дигравал, че произ-
вежда достатъчно 
мляко, за да си от-

вори собствена ман-
дра. Въпреки че това 
било просто шега, 
госпожица Ебдън 
решила, че това е 
страхотна идея, и 
започнала да пред-
лага онлайн кърма. 
Три месеца по-късно 

Тони вече продала 
близо литър мляко 
и дори се сдобила 
с редовни клиенти, 
които плащали по 
15 паунда за 237 мл 
кърма. 

“Не съм направи-
ла купища пари, но 
възнамерявам да 
продължа да прода-
вам, докато гърдите 

ми не спрат да 
дават  м л яко.” 
След като роди-
ла сина си Дей-
вид, британката 
имала толкова 
много течности 

в гърдите си, че те на-
тежали и започнали 
да я болят. Ето защо 
Тони започнала да 
използва помпа за 
гърди, с която източ-
вала и филтрирала 
млякото, след кое-
то го поставяла във 
фризера, готово за 
продажба.

Яркозелена комета блесна над Великобритания

Учителят по кабала 
на Мадона пристига за 
първи път във Варна, 
откъдето е неговият 
корен по бащина линия. 
Гал Сасон, астролог но-
мер 1 на Холивуд, ще от-
седне в президентския 
апартамент на петзвезд-
ния “Димят” от 30 юни 
до 4 юли. В морската 
столица е живяла баба 
му, българска еврейка 
и известна някога мо-
дистка. Също и баща 
му, преди да се пресели 
в Израел, където се раж-
да прочутият езотерик. 
За варненци Сасон ще 

продължи започнатата 
при визитата му у нас 
2009 година тема за све-
товната криза и дали тя 
ще свърши през 2012-а. 
Мадона в блога си го-
рещо препоръчва на 
своите фенове книгата 
на Гал “Едно желание 
може да промени вашия 
живот”. 

Астрологът е про-
фесионален музикант, 
писател и преподавател 
в Юдаисткия универ-
ситет в Лос Анджелис. 
В Гуадалахара започва 
да посещава курс по 
кабала и по астрология. 

Себе си определя като 
анализатор на цикли. 
Сасон казва, че обича 
България, чувства се 

супер у нас, само не 
харесва ниското само-
чувствие на сънародни-
ците ни. 

Българска баба имал 
гуруто на Мадона Певицата от бившата група 

„Спайс гърлс” беше освиркана по 
време на шоуто за таланти X 
Factor, тъй като се прояви като 
строг палач и не допусна та-
лантливо момиче да продължи 
по-нататък в надпреварата, 
информира hotnews.com. Това на-
кара публиката да полудее от гняв. 
Нейният глас беше решаващ, но за 
жалост - отрицателен. Халиуел 
без колебание отправи няколко 
критики към участничката и не 
промени решението си въпреки 
бурните реакции. След негативно-
то отношение на хората в залата 
към Гери едва ли биха я поканили 
отново за гост-съдия в шоуто. 

Другата звездна изпълнителка, 
която журира талантите, беше 
Черил Коул. Тя обаче се прояви 
като доста по-снизходителна и 
уравновесена.

Освиркаха Гери Халиуел 
по време на риалити

Световното 
прокуди 

годеницата на 
Роби Уилямс

Актрисата Айда Фийлд се 
ядосала на Роби, който по 
цял ден гледал Световното 
първенство по футбол, което 
започна в края на миналата 
седмица в ЮАР, и отишла да 
поживее за кратко при майка 
си. “Жената на Роби каза, че 
не може да търпи повече тези 
мачове, и реши да се махне от 
имението им. Айда за кратко 
ще поживее при майка си, до-
като свърши Мондиала”, съоб-
щи информиран източник.

Всъщност Айда може да се 
върне при певеца още в края 
на следващата седмица, ко-
гато свършва поредицата от 
три мача всеки ден, тъй като 
първенството навлиза във фа-
зата на директните елимина-
ции. Тогава срещите се играят 
по-рядко. “Разбира се, че нищо 
не може да ги раздели. Това е 
само временно. Айда просто 
реши да избяга от футболното 
игрище и да се поглези със СПА 
процедури”, допълни холивуд-
ски репортер.

Яркозелена комета в не-
бето над Великобритания 
може да се види за пръв и 
последен път до края на сед-
мицата. След това кометата 
„2009R1 McNaught” ще из-
чезне от Слънчевата система 
завинаги. Професор Джон 
Мейсън от Британската 
астрономическа асоциация 
заяви, че появата на тази 
комета е събитие, случващо 
се веднъж в живота. Макар 
и да не е особено ярка в мо-
мента, кометата може да се 
види с някои видове бинок-
ли. ”От днес до другата сед-
мица кометата ще се вижда 
в британското небе”, заяви 
професор Мейсън. Най-
ярко тя ще свети в нощта 
на 22 юни, когато ще бъде 
видима и за невъоръжено 

Сватбата на прин-
цеса Виктория с Да-
ниел Уестлинг ще се 
състои на 19 юни. За 
церемонията в швед-
ската столица се съби-
ра целият кралски елит 
на Европа, включител-
но бившият български 
цар и премиер Симеон 
Сакскобургготски и 
неговата съпруга доня 
Маргарита. Бабата на 
Виктория е принцеса 
Сибила Сакскобург-
готска, която дълги го-
дини е била спрягана 
за евентуална съпру-
га на българския цар 
Борис ІІІ. На церемо-
нията ще присъстват 
също така японският 
принц Нарухито, йор-
данският крал Абдул-
ла с кралица Рания, 
крал Хуан Карлос І и 
кралица София, принц 
Фелипе и принцеса 
Летисия от Испания. 
Медиите в Швеция 
вече коментираха, че 
събитието в Стокхолм 
ще е най-важната и 
голяма кралска сватба 
на Стария континент 
след венчавката на 
принц Чарлз и лейди 
Даяна Спенсър през 
1981 г. Сватбата съвпа-
да с традиционния 
артфестивал “Обичам 
Стокхолм”, за който в 
града пристигат хиля-
ди туристи. По офици-
ална информация от 
началото на годината 
до сега Швеция е от-
делила над 12 милио-

на крони за реставра-
цията на катедралата 
“Сторкиркан”, където 
ще е венчавката. Са-
мата сватба ще струва 
20 милиона шведски 
крони. Тези разходи 
се поделят по равно 
между кралското се-
мейство и правител-
ството. Тържествата 
ще започнат ден преди 
венчавката. Програ-
мата за официалните 
гости предвижда вече-
ря в кралския дворец, 
концерт в залата на 
Нобеловите награди, 
пищен парад и др. 
Събитието ще бъде от-
разено от 2300 медии 
от цял свят. Принцеса 
Виктория е родена на 
14 юли 1977 г. Както 
повелява традицията 
в кралските семейства, 
образованието й е в 
много сфери: диплома-
ция, изкуство и др. Тя е 
посещавала различни 
курсове и програми 
във водещи универси-
тети в Европа и САЩ. 
С л е д  ц е р е м о н и я та 
титлата на съпруга на 
шведската принцеса 
ще бъде принц Да-
ниел, Дюк на Вестер-
гьотланд. Датата на 
сватбата не е избрана 
случайно. В същия ден, 
но преди 34 години, 
се венчават нейните 
родители – крал Карл 
ХVI Густав и кралица 
Силвия.

Провокативната певица 
Ейми Уайнхаус се надява 
да се преквалифицира от 
певица в актриса. Госпо-
жица „Rehab” дори се е 
записала на уроци по 
актьорско майсторство, 
които да й помогнат 
в холивудската мечта. 
„Ейми доста се е амби-
цирала и усилено ходи 
на лекции в лондонското 
Central School of Speech 
and Drama”, заяви близък на 
звездата. Според запознати 
вманиачаването на Уайнхаус 
по актьорската професия се 
дължи най-вече на обожа-
нието й спрямо един от най-
големите секссимволи на XX 
век - Мерилин Монро.

„Ейми не спира да говори 
за Монро. Тя е тотално обсе-
бена от нейния образ. Дори 
обмисля дали да не прибегне към русото, така че да бъде поне 
малко по-близо до образа на Мерилин”, сподели близък на 
певицата. Любопитен факт е, че по време на престоя си в реха-
билитация през 2008 г. ексцентричната дама не 
спира да гледа филмите на русата изкусителка 
от средата на изминалия век. „Едно от нещата, 
които наистина я извадиха от дупката, бяха 
филмите на Мерилин. Ейми обожава „Някои го 
предпочитат горещо”, а за любовта й към Мери-
лин дори думите бледнеят”, разказа бащата на 
певицата Мич Уайнхаус. Редом с преследване 
на мечтата си, британската изпълнителка ра-
боти усилено и по нов материал за следващ 
албум. Той ще е първи за Ейми от 2006 г. насам, 
когато се появи касоразбивачът „Back to Black”. 
Новото заглавие се очаква да бъде пуснато в 
продажба в средата на декември.

Кукла Барби се появи 
с лика на
шведската
принцеса

ееее 
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око. Новопоявилата се 
комета е необичайна, тъй 
като има хиперболична 

орбита, което означава, 
че не е гравитационно 
обвързана със Слънце-

то или други планети 
от Слънчевата система. 
”Сега е единствената 

възможност да се види, 
преди да изчезне завина-
ги”, обясни ученият.

Ейми Ейми 
Уайнхаус Уайнхаус 

посещава посещава 
уроциуроци

за актрисаза актриса

Британка отвори Британка отвори 
мандра за кърмамандра за кърма

Клиентите 
й плащат по 
15 паунда за 

237 мл
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Най-краткият път до страниците на   БГ БЕН

TSDI предлага работа за професионални 
куриери в Лондон, срещу добро заплащане.
Изискавания: Public Liability Insurance, Courier 
Insurance, UK driving license, личен ван.
Интервю на английски език.
Контакти: (mob)07880611250
Документи изпращайте на:
tsvetomir.abramovich@gmail.com

Известната почитателка на 
модата - Виктория Бекъм, се 
различава от средностатисти-
ческите купувачки с фигурата 
и бюджета си, но в наръчни-
ка, който тя публикува, дори 
жените, които нямат големи 
финансови възможности или 
нейните размери, могат да 
намерят ценни идеи за своя 
външен вид.

Виктория Бекъм препоръ-
чва да си купите няколко 
чифта слънчеви очила, да се 
откажете от концепцията за 
съчетаване на долната и гор-

ната част на бельото и да има-
те подръка обемни пуловери 
в случай, че рязко напълнее-
те. Тя има собствена линия 
дизайнерски дънки “VB” и й се 
е случвало да участва в мод-
ните ревюта на свои любими 
дизайнери, сред които са 
Alexander McQueen, Vivienne 
Westwood, Dolce & Gabbana и 
Christian Dior.

Мисис Бекъм предлага 
специален план при вре-
менно напълняване. “Ако 
сте напълняла, трябва да 
имате облекло, прикриващо 
стратегическите места”, пре-
поръчва тя. “Миналия месец 
си купих няколко трикотажни 
рокли от Stella McCartney и 
това е направо Божие благо-
словение в случай, че не се 
намирате в най-добрата си 
форма.”

В дните, когато е в добра 
форма, на Бекъм й харесва 
да облича дрехи от детската 
колекция на Gap, също обича 
да пазарува в Япония, защото 
“те правят дрехи с малки раз-
мери”. “Обичам да купувам 
пуловери в Gap Kids и малко 
да ги скъсявам, защото те 
добре стоят на фигурата и из-
глеждат много стилно, в духа 
на 70- те, - казва тя. - Също 
обличам потници и тениски, 
обърнати наопаки, с дънки 
от моята марка и слагам за-

шеметяващи слънчеви очила. 
По мое мнение в този вид 
успехът е гарантиран.”

И така, съвет номер едно: 
мислено си представете 
своя външен вид. Виктория 
Бекъм казва: “Вместо да се 
чудя какво да облека, гле-
дайки камарата от дрехи, 
аз се опитвам мислено да 
нарисувам образа си като 
цяло за този конкретен ден, 
а след това обединявам 
елементите. Вероятно ценен 
за жените, чийто бюджет е 
ограничен, е съветът “да се 
пазарува зад граница”. “Най-
доброто в задграничния 
шопинг е това, че той внася 
във вашия стил индивидуал-
ност”, казва тя. 

Времето, което сега е 
на върха на модата, са без 
съмнение 50-те години, ко-
гато “дрехите са се шиели 
по поръчка и затова стояли 
добре на фигурата”, казва 
Бекъм. Тя призовава жените 
да бъдат по-смели и ориги-
нални в носенето на дрехите 
си и дава пример как тя сама-
та срязва колана на дънките 
си, за да стоят по-ниско на 
бедрата.

И накрая, Виктория смята 
за грешка желанието тялото 
да се разголва прекалено. 
“Не е лошо от време на време 
да привличате вниманието 

към себе си, но трябва да 
се придържате към опреде-
лени класически правила. 
Аз винаги се ръководя от 
съображението, че ако де-
колтето е голямо, то краката 
трябва да се прикрият. А ако 
искате да покажете краката 
си, по-добре ще е да об-
лечете закрита рокля. Не 
трябва да излагате на показ 
абсолютно всичко. Много 
по-секси е да се остави нещо 
и на въображението.”

ДЕСЕТТЕ МОДНИ 
ПРЕПОРЪКИ НА 

ВИКТОРИЯ БЕКЪМ СА:
*** Мислено си представе-

те собствения си образ.
*** Почерпете вдъхнове-

ние от друга епоха, особено 
от 50-те.

*** Пазарувайте зад гра-
ница, особено в Япония и 
Ню Йорк.

*** Като стилен “спасите-
лен пояс” винаги имайте в 
гардероба си обемна рокля 
или пуловер.

*** Не пренебрегвайте 

аксесоарите - подберете си 
идеалната чанта, обувки и 
очила.

*** Влагайте парите си във 
вечната класика.

*** Прилагайте въобра-
жението си в носенето на 
дрехи. Отрежете колана на 
дънките си или облечете 
тениската наопаки.

*** Започнете да подбира-
те дрехите си от бельото.

*** Доверете се на мнение-
то на приятелите си.

*** Не излагайте всичко на 
показ, по-секси е да оставите 
нещо на въображението.

Модните съвети на мисис Бекъм
Ценни идеи за външния ни вид

Шумните пластмасови 
тромпети, надувани непре-
станно от запалянковците 
на световното първенство по 
футбол в Южна Африка, може 
скоро да станат инструмент, 
предпочитан и от френските 
профсъюзи, протестиращи 
срещу пенсионната реформа, 
съобщи Ройтерс. Жозе Песи, 
изпълнителен директор на 
изключителния вносител 
на вувузели във Франция, 
каза за Ройтерс, че фирмата 
е залята от поръчки, много 
от тях от представители на 
синдикатите с настояване за 
бърза доставка. 

В последните дни получа-
вам по няколко хиляди поръ-
чки на ден. Има опасност уеб-
сайтът ни да блокира, казва 
Песи, който ръководи фирма 
А Же Ем-ТЕК, базирана в 
Бозел, в покрайнините на Ту-
луза. Заради огромното 
търсене фирмата също 
увеличила поръчките, 
така че сега внася по 10 
000 вувузела на всеки 
четири дни, по 10 евро 
плюс пощенските раз-
ходи на бройка. 

Южноафрикански-
ят организационен 
комитет на мондиала 
отхвърли искането за 
забрана на инструмента 
по стадионите въпреки 
оплакванията на от-
борите, че не могат да 
комуникират на тере-
на заради постоянния 
грохот. Световна фон-
дация предупреди, че 
тромпетите вувузела са 
най-шумният от всички 
използвани от феновете 
инструменти и може да 
доведе до трайна загуба 
на слуха. 

пласпласссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссссстмастттттттттттттттттт ови

Вувузелите - Вувузелите - 
новото новото 
синдикално синдикално 
оръжиеоръжие
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Един от често задаваните 
въпроси днес е относно при-
носа на религиозния конфликт 
в Близкия изток за измества-
нето на акцента от противо-
борството между Изтока и 
Запада към противоборството 
между Севера и Юга.

Въпросът е сложен и аз ще 
се опитам да дам отговор чрез 
темата за съвременната роля 
на Израел в света. Въпросният 
конфликт Север – Юг наисти-
на може да се разглежда в два 
основни аспекта – икономиче-

ски и религиозен. 
Икономическият аспект се 

свежда, според мен, до след-
ното: с течение на вековете 
практиката на финансистите и 
банкерите от еврейския етнос 
е показала полезността на 
даването на кредити с лихва, 
което е допринесло неимо-
верно за умножаването на 
богатството на народите, сред 
които евреите са извършвали 
такава дейност. Но системното 
развитие на този процес е 
довело до определен не-
гативизъм, когато тези заеми 
под формата на кредитиране 
на световните държави са 
предизвикали социални кри-
зи и дълбоки политически 

промени в тях. Например 
разпадането на източноев-
ропейския комунистически 
блок се дължи до голяма 
степен на задлъжнялостта 
на тези страни към големите 
световни еврейски банки. 
В България правителството 
на Тодор Живков заемаше 
от банкера Максуел, а по-
късно демократите вземаха 
кредити и от Сорос. Трудно-
стите по изплащането на тези 
заеми изиграха важна роля 
за създаване на благопри-
ятни условия за промяна на 
държавния строй в нашата 
страна.

Подобно бе положението 
и в другите социалистически 
страни. Много хора разглеж-
дат ролята на заемите в слу-
чая като положителна, имаща 
важно значение за извъ-
ршването на демократичните 
промени. Но има и много 
хора, които са недоволни от 
това обстоятелство и отричат 
категорично кредитирането 
като начин за насърчаване 
на промените. С други думи, 
кредитирането на бедните 
страни в съвременния свят 
се превръща в една своео-
бразна съвременна форма на 
заробване (икономическо и 
политическо) на тези страни, 
което лежи в основата на 
конфликта Север – Юг.

Религиозният аспект на 
този конфликт също е важен. 
Например интелектуалецът от 
еврейски произход Жак Атали 
критикува остро президента 
на Израел Ариел Шарон, на-

ричайки го в своята книга 
(„Евреите, светът и парите“) 
„Един бивш генерал, покрит 
със слава и безчестие...“. И това 
е, защото Шарон е дръзнал да 
се появи в пространството на 
хълма Цион при джамиите, с 
което е предизвикал светов-
на религиозна и политиче-
ска криза, показваща колко 
деликатен и неразрешим е 
проблемът с построяването 
на Храма в Йерусалим. Ев-
рейските интелектуалци като 
Атали са склонни дори да се 
откажат от строителството на 
новия Храм, считайки този акт 
като нецелесъобразен, опа-
сен и ненужен за еврейската 
нация. Но същият този Атали 
твърди, че евреите трябва да 
спазват стриктно Закона на 
Мойсей, което щяло да ускори 
идването на техния Месия. 
Съществуването на Храма 
обаче е фундаментално по-
ложение за юдаизма. Без него 
Юдаизмът и Законът губят 
напълно своя смисъл. 

Тогава, питам се аз: Кой е 
по-прав – Атали или Шарон? 

Дали Шарон, който честно 
и открито държи на Закона 
на Мойсей, или Атали, който 
с интелектуалния си прагма-
тизъм го нарушава драстич-
но, въпреки че и той като 
Шарон държи Законът да се 
изпълнява стриктно?

Построяването на нов 
Храм, от друга страна, е наи-
стина опасно за сигурността 
на Израел, както и за светов-
ния мир. Ако Храмът бъде 
построен дори и в съседство 

с джамиите на хълма Цион, 
това ще предизвика все-
общото възмущение на 1,5 
милиарда мюсюлмани по 
света, гневът на които може 
просто да „помете“ 10-те ми-
лиона евреи. В този спор се 
включват 

и някои християни, които 
твърдят, че „краят на света“ 

ще настъпи само след по-
строяването на нов Храм. За 
да дойде еврейският Месия, 
според Закона съществува-
нето на Храма е абсолютно 
необходимо. А ако Храмът 
не бъде построен, както пре-
поръчва Атали, дали изобщо 
техният Месия ще може да 
дойде на земята? 

В случая гледната точка на 
Атали по този въпрос много 
ми прилича на поведението 
на древния цар на Израил 
Ииуй, описанието на което 
откриваме в IV Царе гл. 10. 
Историята с този цар е твърде 
поучителна и затова аз тук ще 
я опиша накратко. Цар Ииуй 
управлявал в края на IX в. пр. 
Хр. и бил противник на лошия 
цар Ахав, който въвел покло-
нение на Ваал (т.е. на Сатана) 
сред израилтяните (жителите 
на Северното царство). Ииуй 
накарал  подчинените му да 
избият всички служители 
на Ваала, имайки желание 
да служи честно на Бога на 
Израил Йехова. Но вместо 
да следва точно завета на 
своя Бог, цар Ииуй наредил 
поклонение на златните тел-
ци, които били издигнати в 
градовете Бетел и Дан. Така, 

допускайки поклонение на 
момона, той считал, че служи 
на Бога на Израил. Бог обаче 
не одобрил тази постъпка 
на Ииуй и въпреки че след 
ликвидирането на поклон-
ниците на Ваал Той обещал на 
царя, че неговите наследници 
ще седят на Израилиевия 
престол в течение на 4 по-
коления (IV Царе 10:30). Бог 
наказал Израил с изгнанието 
на народа му, който бил от-
веден в плен след победата 
на асирийската армия над 
израилтяните. Атали повта-
ря същото, което направи 
навремето Ииуй. Той вярва, 
че служи на Бога на Израил, 
стремейки се да докаже, че 
поклонението на „златните 
телци“ е в угода на Бога. 

Със своята интелектуална 
защита на парите и богатство-
то Ж. Атали допуска също-
то прегрешение към Бога, 
каквото допуснаха Ииуй и 
последователите му, довело 
до наказанието „изгнание на 
израелския народ по света“. 
Почти всички старозаветни 
пророци отправят преду-
преждения към израелския 
народ да не се покланя на 
идоли, каквито са златните 
телци, и много често изра-
елците не са се вслушвали 
в тези предупреждения, и 
Бог ги е наказвал за това. И 
днес тяхното поклонение 
пред парите и богатствата 
Бог не приема, поради което 
тяхното наказание ще бъде 
излъчването на Антихриста 
от тяхната среда. С „тяхното 
отклонение“ от истинната 
вяра обаче ще дойде и наше-
то спасение (Римляни 11:11).

bozhidar@myway.com

Изместването на конфликта между
Изтока и Запада към противоборство 
между Севера и Юга

Ти си ценен!

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 12 години

ХРИСТИЯНСТВО

За управниците, данъците, 
честността и още нещо

Пастор Едуард 
Кешишиян

(Част втора)
Времето, в което живе-

ем, подлага на постоянен 
натиск нашите морални 
принципи. Обстоятелства-
та постоянно ни сблъскват 
с казуси, в които трябва да 
решаваме между правил-
ното и изгодното. Поради 

факта, че е много енерго-
емко да поддържаш морал-
на стабилност, постоянна 
посока, повечето хора се 
отпускат по течението на 
живота и са готови на всеки 
компромис, стига той да 
обслужва техните интереси 
или поне да им спестява 
някои проблеми.

Ето защо, накъдето и да се 
обърнем – от обикновените 
хора до върхушката на обще-
ството – лоялни и неподкуп-
ни хора са се превърнали 
в толкова голяма рядкост. 
Нашето съвремие отдавна 
се опитва да „погребе” до-
бродетели като честността, 
верността, скромността, 
лоялността. Държим да не 
накърняват нашите инте-
реси, но коректни ли сме 
към интересите на другите? 
Досещате се, че тук можем 
да включим широк спектър 
от области и взаимоотно-
шения – делови сделки, тру-

дова дисциплина, семейни, 
служебни и обществени 
отговорности, и много други. 
Независимо дали става дума 
за ръководни или изпъ-
лнителски кадри, става все 
по-трудно да се попадне на 
„точния човек”. 

Мащабът на измамата не 
е най-важното, това стои 
на втори план. Трагедията 
започва от момента, кога-
то някой „препрограмира” 
ценностната си система 
така, че допуска да действа 
популярното правило „цел-
та оправдава средствата”. 
Възприеме ли човек веднъж 
тази житейска логика, скоро 
ще се окаже, че всичко е 
допустимо, стига да разпо-
лага с достатъчна причина. 
След това започва да губи 
мярката. Може в началото 
да се започне с частен теле-
фонен разговор от офиса 
за сметка на работодателя 
или с нетаксувано пътуване 
в градския транспорт, но по-
късно ще се родят идеи как 
да се укрият приходи и да се 
платят по-малко данъци. А 
какво следва? Докъде може 

да се стигне с подобни „ма-
неври”? В началото човек 
се самоуспокоява: „Само 
този път. В края на краищата 
всички го правят...”. По-късно 
постепенно свиква с живот 
на ръба между правилното 
и погрешното, между до-
брото и злото, докато в края 
съвсем загуби границата 
между тях.

Често търсим подходя-
щото алиби, с което не 
само да се защитим пред 
другите, но и да надхитрим 
собствената си съвест. Ко-
гато подсъзнателно, чрез 
вложения в съзнанието ни 
морален глас, чувстваме, 
че вършим нещо неред-
но, започваме да се „обо-
рудваме” с всевъзможни 
аргументи, само и само 
да оправдаем гледната 
точка, която ни е изгодна в 
момента. Така измисляме 
нови и нови, от сложни 
по-сложни казуси, за да 
„докажем” колко е трудно 
(или направо невъзможно) 
да живеем честно.

Веднъж опоненти на Хри-
стос Му задават въпроса: 

„Право ли е за нас да даваме 
данък на Цезаря, или не?” 
(Лука 20:22). Разбирайки 
желанието им да Го уловят 
в клопка, Той дава изклю-
чително мъдър отговор: 
„Покажете Ми един динар. 
Чий образ и надпис има?” 
И отговориха: „На Цезаря.” 
А Той каза: „Тогава отдавай-
те Цезаревото на Цезаря, 
а Божието на Бога” (Лука 
20:24,25). Този принцип, 
който Спасителят форму-
лира, е по-универсален, 
отколкото изглежда в кон-
кретния контекст. Първо, 
Христос не абсолютизира 
едното задължение, прене-
брегвайки другото. Второ, 
не ни освобождава нито от 
отговорността пред Бога, 
нито от тази пред земните 
авторитети. И трето, тези 
два ангажимента трябва 
правилно да се разграничат. 
И в двете области христия-

нинът би трябвало да по-
каже високо ниво, защото 
се стреми да живее според 
божествените идеали.

Примерите на почтени и 
честни хора са вдъхновя-
ващи, защото доказват, че 
праведен живот на земята 
е възможен, дори когато 
се налага да преодоляваме 
мощното негативно влияние 
на деморализираната соци-
ална среда. Това, че „другите 
го правят”, никога не може да 
бъде основание да го правим 
и ние. Това, че „никой не го 
прави”, не означава, че ние 
не можем да го направим. За-
виси какви са целите, които 
сме си поставили.

„Всичко, което е истинно, 
което е честно, което е 
праведно, което е любезно, 
което е благодатно, ако има 
нещо добродетелно и ако 
има нещо похвално – това 
зачитайте” (Филипяни 4:8).

17.45  ч.

Уважаеми читатели, в следващите си броеве 
в-к БГ БЕН ще има удоволствието да ви запознае 
с избрани откъси от книгата на нашия добър 
приятел и сътрудник Божидар Палюшев - „Све-
товната конспирация в глобалната икономика 
и духовната култура на човечеството”, изда-
дена от и-во “Дилок” 2008 г. За повече информа-
ция и връзка с г-н Палюшев, тел. 07906585856 

Приятно четене!
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Нещата се объркаха не 
заради това, което се случи 
тази година. Нещата се объ-
ркаха заради всичко, което 
се случи през последните 11 
години. По някакъв начин 
ние станахме жертва на 
собствения си успех”, заяви 
в интервю за “Файненшъл 
таймс” президентът на Ев-
ропейския съюз Херман 
Ван Ромпой.

“Пазарите се отнасяха 
снизходително през по-
следното десетилетие, но 
в момента реагират пре-
силено дори на малките ин-
циденти”, каза Ван Ромпой. 
Според него политиците 
са проспали сигналите за 

предстоящата криза във 
валутния съюз заради ста-
билността на еврозоната 
- включително и в лицето 
на силната единна валу-
та. “Еврото стана силна 
валута. Тя се превърна в 
нещо като приспивател-
но, като наркотик, а ние 
не усетихме проблемите, 
които назряват”, коментира 
Ван Ромпой. Според него 
еврозоната е била на ръба 
на разпада през миналия 
месец. Политиците обаче 
вече са осъзнали нуждата 
от налагане на строги и не-
популярни икономически 
реформи, които ще помог-
нат за преодоляване на кри-

зата. Ван Ромпой ръководи 
срещата на държавните 
глави от ЕС, която се про-
веде в четвъртък. На нея се 
прие 10-годишна програма 
за икономически реформи 
в съюза.

Коментарите на Ван Ром-
пой се появиха едновремен-
но с доклад на Банката за 
международни разплаща-
ния (БМР), в който се по-
сочва, че поевтиняването 
на еврото може да ускори 
икономическото възста-
новяване на еврозоната. 
“Възможно е положител-
ните ефекти от обезценя-
ването на местната валута 
върху БВП - като например 

по-голямата конкурентност 
на местните стоки на чуж-
дестранните пазари - да са 
повече от негативните”, се 
посочва в тримесечния до-
клад на БМР за световната 
финансова система. Цената 
на еврото се е понижила с 
близо 20% от последния си 
пик в края на ноември, ко-
гато достигна равнища от 
1.51 долара за евро. Един-
ната европейска валута за-
почна да поевтинява, след 
като през декември трите 
водещи рейтингови аген-
ции - “Муудис”, Стандард 
енд Пуърс” и “Фич” - по-
нижиха кредитния рейтинг 
на Гърция.

Президентът на ЕС Херман Ван Ромпой:

„Еврозоната стана жертва
на собствения си успех!“

Варшава е музика! Красивата столица на Полша тези 
дни кънти от безсмъртните полонези, мазурки и етюди 
на Фредерик Шопен. Градът вибрира и живее с много-
бройните оригинални прояви за 200-годишнината от 
рождението на великия композитор и поет на пианото. 
Хиляди гости и чужденци дойдоха за “Шопен опън” - 
най-големия досега фестивал на класическа музика, 
за да чуят 450 световноизвестни изпълнители в общо 
120 концерта. Сред звездите бяха сопрано певиците 
Барбара Хендрикс и Олга Пашиник, диригентите Йежи 
Максимюк, Марк Минковски и Б. Березовски. 

Освен в Полша спектаклите вървят във Франция, 
която е втората родина на Шопен. Там той създава 
много от безсмъртните си шедьоври. Освен творби на 
гения в Националната опера и театър звучаха Моцарт, 
Бетовен, Бах, Лист, Шуман. Част от програмата бе в 
имението “Железова Вола” край Варшава, където се е 
родил Шопен. Почитателите му посещават по няколко 
симфонични или камерни представления на ден срещу 
символични суми. Особено впечатляващ бе концертът 
на открито в парка “Лажанки”, който събра няколко 
хиляди зрители. 

“Шопен опън” не само почита паметта на компози-
тора, а и доставя удоволствие на познавачите. “При-
общаваме все повече млади хора към наследството на 
гения”, обясниха организаторите на феста. Дистанцията 
на времето не намалява силата на Шопен, смята пиа-
нистът Павел Ковалски, концертирал в САЩ и цяла 
Европа. Два пъти е посещавал и България и се надява 
пак да свири с наши оркестри. 

120 концерта за Шопен

От 1 юли 2010 
г. биологичните 
продукти в Евро-
пейския съюз ще 
се обозначават по 
нов начин. Новото 
биологично лого 
е вторият серти-
фициращ символ 
за екопродукти в 
ЕС. Първото бе въведено 
в края на 90-те години и 
се прилагаше по желание. 
Старото лого вече е нева-
лидно, въпреки че може да 
се появи на някои храни, 
останали по веригата на 
доставките. 

През 2008 г. Европей-
ската комисия реши да 
организира паневропей-
ски конкурс за биологично 
лого, за да намери ориги-
нален дизайн, привлекате-
лен за всички европейски 
потребители. Конкурсът 
беше отворен за студенти 
по изкуства и дизайн от 
всички страни в общност-
та. В него взеха участие 

342-ма студенти по дизайн. 
Огромният брой проекти 
бяха оценени от професио-
нално жури, което имаше 
трудната задача да избере 
топ 10 сред предложенията 
за лого. След проверка за 
авторско право трима кан-
дидати бяха номинирани 
да участват в открито он-
лайн гласуване за избор на 
победителя. До 31 януари 
тази година бяха подаде-
ни почти 130 000 гласа за 
новия биологичен символ 
на ЕС. Наградата отиде 
при Душан Миленкович, 
студент по дизайн от Гер-
мания, който победи със 
своето лого “Евро лист”. 

63% от европейците искат 
ново европейско лого

саса пропрорр спаспалили сигсигналналитеите за за натнат за за пр пррреодеодоляоляванване не на ка кририрр вър

6Румънец е оцелял повече от 90 минути скрит в отделе-
нието на задния колесник на самолет, пътуващ от Виена 
до Лондон, предаде Ройтерс. 20-годишният мъж е бил 
задържан, след като паднал на пистата при кацането на 
самолета на лондонското летище “Хийтроу”. Медицински 
екип е прегледал нередовния пътник за наранявания, 
а полицията го е разпитала, но го е освободила, без да 

повдигне обвинения. Той признал пред британските 
власти, че минал под оградата на виенското летище и 
се е покатерил по колесника на първия самолет, който 
видял, без да знае неговата дестинация.

В британските медии се твърди, че мъжът е успял да 
оцелее, защото самолетът е летял на по-ниска височина 
поради лошо време. Самолетът е собственост на шейх от 
Обединените Арабски Емирства и е стоял празен на ви-
енското летище от няколко дни. На полета до “Хийтроу” 
не е имало пътници, пояснява Би Би Си.

Румънец прелетя до 
Лондон, скрит в задния 

колесник на самолет

Изследване на германския 
икономист Фабиан Спанхел 
сочи, че по-високите на 
ръст хора много по-често 
работят в по-добре платени 
професии и на ръководни 
позиции. Има обаче утеха 
и за по-ниските. Анали-
зирайки нарушенията на 
футболисти и реакциите на 
съдиите, учени от универ-
ситета в Ротердам доказали, 
че дребните по-рядко биват 
наказвани. Така или ина-
че, по-високият ръст има 
съвсем конкретно моне-
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Ръстът на 
човека

определя 
заплатата

Светлана Панклатова от 
Русия с най-дългите крака 
в света (132 см при ръст 
от 196) с най-малкия човек 
на планетата, китаеца Хе 
Пинпин (висок едва 74,61 см) 

В Германия 
някои месечни 
възнаграждения 
нарастват
по 0.74% за всеки 
сантиметър
при мъжете и
с 0.69%
при жените

тарно изражение, пише 
“Дойче веле”. В днешно 
време дори някои ра-
ботодатели са въвели 
система, според която 
възнагражденията на 
служителите им се по-
качват заедно със сан-

тиметрите от ръста.
В Германия, например, 

чистите месечни заплати 
се увеличават за всеки 10 
мм с по 0.74% при мъжете 
и с 0.69% при жените. За 
лаиците в статистиката това 
може и да звучи като нещо 
незначително, но сумирани-
ят ефект е твърде сериозен: 
представители на силния пол 
с ръст от 192 см получават на 
час с 26.7% по-високо нетно 
възнаграждение от тези, 
които са се извисили само до 
163 см. Феноменът бил освен 
това характерен не само за 
тази страна, той съществува 
и в други държави.

Оказва се, че има и ред 
други зависимости, вли-
яещи на заплатите, които 
на пръв поглед изглеж-

дат невероятни. Според 
проучвания на Германския 
институт за икономически 
изследвания най-високите 
възнаграждения получават 
хора с умерена консумация 
на алкохол. Ценителите 
на вино например вземат 
средно с 1 до 10% по-високи 
брутни заплати от пълните 

въздържатели, дори и да са 
с еднакво образователно 
равнище.

При всички тези данни 
някои ще понасят неспра-
ведливостите на съдбата по-
добре, след като вече знаят, 
че за ниската заплата е ви-
новно не скъперничеството 
на шефа, а ръстът им.

Реклами на Баховия фестивал, който се провежда 
от 11 до 20 юни в красивия немски град Лайпциг, 
могат да се срещнат буквално навсякъде из града.

Имението Имението 
“Железова “Железова 
Вола” край Вола” край 

ВаршаваВаршава
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Вежди зове МВР да спре с театрите

АЕЦ „Белене“ ще се строи,АЕЦ „Белене“ ще се строи,
когато стане ясна крайната цена! когато стане ясна крайната цена! 

Всеки 
четвърти 
милионер 
е от Варна

По отношение на АЕЦ 
“Белене” премиерът Бой-
ко Борисов каза, че цен-
тралата ще се строи, но 
когато стане ясно каква 
ще е крайната цена. По 
думите му при бюджета се 
водят спорове за разлики 
от един-два милиона, а 
тук става дума за милиар-

ди. Премиерът коментира 
и изказването на прези-
дента Георги Първанов, че 
това, което става, е срив в 
енергийната дипломация. 
“Цялото ми уважение 
към него, да извади той 
7 млрд. да ги даде, за да 
бъде добър дипломат. Аз 
няма да го направя”, заяви 

Борисов.
Премиерът определи 

вчерашния Европейски 
съвет в Брюксел като мно-
го тежък. “Аз вече доста 
съвети имам зад гърба си, 
но първо толкова омърлу-
шени лидерите на Европа 
не съм ги виждал, защото 
във всички държави без 

изключения има стачки, 
протести, рейтингите на 
всички падат надолу, за-
щото трябва да се направи 
нещо или да се взимат 
мерки, които не са по-
пулярни, мерки, които е 
трябвало да бъдат взети 
години преди това”, по-
сочи Бойко Борисов.

Бойко 
Борисов: 

Продуктите с 
растителни мазнини 
без етикет “млечни” 

Млечните продукти, в които са вложени растителни 
мазнини, трябва да сменят името си и вече не могат 
да се наричат кисело мляко, сирене и кашкавал. Днес 
(18 юни) изтече гратисният период, в който произво-
дителите трябваше да променят етикетите на продук-
тите си. Промяната е регламентирана със заповед на 
директора на НВМС и съгласно нея определението 
“млечен” трябва да изчезне от името, за да не се под-
веждат клиентите.

От Националната асоциация на млекопреработ-
вателите обаче ще поискат удължаване на срока. В 
понеделник (21 юни) ще се състои експертен съвет 
по проблема с участието на контролните органи и 
бизнеса. Членовете на съвета ще съобразят етике-
тирането на млечните продукти с евростандартите, 
които се променят в момента.

БДЖ пуска 
безжичен 

интернет 
във влаковете 
към морето
Безжичен интернет във 

влаковете от София към мо-
рето е следващата стъпка от 
модернизацията на Българ-
ските държавни железни-
ци, каза при представяне-
то на безплатна интернет 
връзка на бургаската гара 
министърът на транспорта, 
информационните техно-
логии и съобщенията Алек-
сандър Цветков.

Министърът съобщи още, 
че тръжната процедура за 
избор на фирма, която да 
изгради нови железопътни 
трасета, ще бъде повторена, 
като министерството ще 
постави лимити на цените, 
за да не се получава раз-
лика между индикативната 
стойност и предложената от 
кандидатите. По думите му, 
според плана за преструк-
туриране на БДЖ, пред-
приятието трябва да стане 
печелившо до 2014 г.

Всеки четвърти легален милио-
нер у нас е от Варна, сочат данните 
от НАП. До края на април 7 биз-
несмени от Варна са обявили в го-
дишните си декларации доходи над 
1 млн. лв., докато за цялата страна 
легалните милионери са 28. В мор-
ския град броят на милионерите 
е паднал с 4 спрямо подадените 
декларации през миналата година. 
Явно икономическата криза е ока-
зала негативно влияние и върху 
доходите и на най-богатите. 19 
души са обявили доходи над 500 
000 лв. за 2009 г., докато за 2008 г. 
броят им е 30. С доходи над 100 
000 лв. са 224 варненци, което е 
спад с 43-ма души. 
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По-скоро театрите да ра-
ботят повече, отколкото 
институциите да правят 
театри, заяви министърът 
на културата Вежди Ра-
шидов. Така той хвърли 
ръкавицата на колегата си 

Цветан Цветанов и осъди 
акцията на МВР срещу не-
законния търг на “Аполон 
и Меркурий” в грандхотел 
“София” от края на май 
тази година. Тогава бяха 
конфискувани 92 картини 
на известни български 
автори, а организаторите 
на търга - Игор Марков-
ски и Димитър Фицов, 
бяха отведени с белезници. 
“ПР кампаниите с реалния 

живот да не ги бъркаме”, 
предупреди Рашидов. В 
типичния си стил той не 
спести критиките си към 
Цветанов, като заяви, че 
МВР обича да се снима 
във филми, а всъщност 
културното министерство 
отговаря за киното. Раши-
дов допълни, че като цени-
тел повече не би стъпил на 
такъв търг, защото ще се 
чувства некомфортно там. 

“Нали си давате сметка, че 
следващият търг след та-
кава акция, гоним не само 
нарушителя - него ще нака-
жем, - но гоним и клиента”, 
допълни мивистърът на 
културата. Вежди Рашидов 
бе категоричен, че не бива 
да се приравнява интелек-
туалната сфера до мутрите 
и да се съди с един и същи 
аршин. “Не казвам, че ми-
нистерството е най-чистото 

място, но аз мисля, че една 
такава акция без знанието 
на министъра, особено като 
касае и културата, не трябва 
да се пипа”, допълни Раши-
дов. Министърът призна, 
че самият той има картини 
на Златю Бояджиев и на 
Никола Танев. Наскоро от 
Италия пък си купил от 
един битак “фантастичен 
италиански пейзаж от ХVIII 
век” за 200 евро.

Учениците от 
най-голямото 
училище в 
Кърджалийска 
област СОУ 
“Петко Р. 
Славейков” 
получиха по 
бански костюми 
бележници, 
дипломи и 
грамоти от 
директора 
си Милко 
Багдасаров. 
Масовото къпане 
във водите 
на басейна 
бе приятен 
завършек на 
учебната година.

На площад 
“Велбъжд” в 
Кюстендил 
бе открит 

традиционният 
Празник на 

черешата, който 
ще продължи три 

дни
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Джелем, джелем..

Скандинавия удари на камък с ромите
Ако има нещо неизко-

ренимо в митологията на 
ромите - това е пътят и 
пътуването. Не случай-
но световният им химн е 
“Джелем, джелем” (Пъту-
вам). С присъединяване-
то на Словакия, Унгария, 
Румъния и България към 
ЕС всякакви пречки за 
движението на роми от 
тези страни отпаднаха и 
нашествието им в Северна 
Европа стана източник 
на големи тревоги за вла-
стите на скандинавските 
държави. Всички пом-
ним как през 2001 г., още 
преди България да влезе 
в ЕС, наши роми наво-
дниха Норвегия и след не-
вероятни перипетии бяха 
екстрадирани обратно. А 
в началото на миналата 
година Финландия обяви, 
че 708 нашенци са поиска-
ли политическо убежище 
в страната наред с 623 со-
малийци и 361 иракчани. 
И може би нашите роми 
са най-незначителната част 
от голяма приливна вълна, 
заляла социално добре 
уредените скандинавски 
страни. Какви мерки взи-
мат те, за да се справят с 
проблема, и въобще спра-
вят ли се, разказва ру-
ският журналист Алексей 
Смирнов от в. “Новие из-
вестия”.

Неотдавна шведите се 
опитаха да спрат процеса, 
но постигнали само това, 
че просяците бързичко 
се превърнаха в улични 
музиканти, а по-малко 
талантливите се преме-
стиха в съседните страни 
- Норвегия и Финландия. 

Жителите на Стокхолм 
бяха свикнали в търгов-
ските центрове, по метро-
станциите, в подлезите и 
из оживените улици - под 
път и над път, да ги пре-
срещат окаяни с молещи 
очи и протегнати ръце. 
Обхванати от състрадание 
и чувство на срам заради 
собственото си благополу-
чие, скандинавците щедро 
пълнеха шепи и шапки. По 
данни на полицията 

средният дневен доход 
на просешка глава 
бе около 150 евро 

Но преди няколко месе-
ца осакатените дрипльов-
ци внезапно изчезнаха. 
На тяхно място изникнаха 
весели чернокоси здра-
веняци, които разтяга-
ха акордеони или мъчеха 
струните на някоя цигулка. 
Чудотворното изцеление 
на недъгавите се дължеше 
на твърде прости причини. 
Шведските власти пред-
приели “мозъчна атака” 
как по законен начин да 
се справят с нашествието, 
без да нарушават правото 
на свободно движение в 
рамките на ЕС. За целта 
Швеция възвърна стар за-
кон срещу безделниците 
и скитниците. Срещу не-
чаканите гости заваляха 
обвинения по съответния 
член и властите ги при-
канваха да напуснат стра-
ната в срок от 4 седмици. 
Отначало просещите си 
помислиха, че ги експулси-

рат, под предлог че нямали 
достатъчно средства за 
престой в Швеция, 

и започнаха да 
демонстрират пачки 

с пари при ареста
“Случвало се е да вадят 

от джоба си по няколко хи-
ляди крони (неколкосто-
тин евро) заяви за “Новие 
известия” Ингемо Мелин-
Олсон от стокхолмската 
полиция. Щом обаче стана 
ясно, че властите пъдят 
циганите по друг член от 
закона, те бързо се пре-
квалифицираха в честни 
труженици на музикалния 
фронт. С което успяха най-
подир да вържат ръцете на 
шведската Темида. Между-
временно обаче доходите 
на просещите музиканти 
взеха да спадат - хората са 
по-щедри към истински-
те просяци. Затова част 
от циганските бригади, 
нежелаещи да захвърлят 
патерици и дрипи, се изме-
стиха в съседни държави - 
Норвегия и Финландия. 

“Циганският натиск” 
върху тези страни рязко 
нарасна и властите там 
също се зачудиха как да 
се отърват от нежеланите 
“туристи”. Норвежкият 
министър на правосъдие-
то и полицията Кнут Стур-
бергет заяви, че е възложил 
на подчинените си да под-
готвят закон, забраняващ 
молбата за подаяния във 
всички нейни форми. Пар-
ламентът най-вероятно ще 

подкрепи евентуалните 
наказателни мерки. Далеч 
по-трудно ще постигне 
тази цел финландската му 
колежка, вътрешният ми-
нистър Ане Холмлунд - тя 
също се обявява за такава 
забрана, но среща съпро-
тива сред голяма част от 
политиците. Премиерът 
Мати Ванханен например 
заяви, че 

най-ефективният 
начин да бъдат 
пропъдени от 

страната изнудвачите 
на дребно е да се 

намалят доходите от 
техния занаят 

Той призова за про-
светна кампания сред на-
селението, убеждавайки 
финландците да не дават 
милостиня. “Една обикно-
вена забрана на просията, 
каквато искат да наложат 
някои партии, ще оста-
не без резултат - обясни 
Ванханен. - Къде минава 
границата, отвъд която 
започва просията? 

Молбите за пари са в 
основата на целия ни жи-
вот. Лошо е, значи да про-
сиш за самия себе си, а да 
сложиш дрехи в цветовете 
на любимия си отбор по 
хокей и да събираш сред-
ства за него - това е нещо 
добро, така ли? Кой ли 
не проси от хората пари, 
включително и политиче-
ските партии”.

Според финландския 

премиер циганското на-
шествие в Западна Европа 
може да бъде спряно само 
по един начин – 

като се подобри 
положението на 

ромите в собствените 
им страни

Миналата седмица пар-
ламентът в Хелзинки и 
представителите на Фин-
ландия в Европарламента 
организираха общо за-
седание с участието на 
еврокомисаря за заетостта, 
социалните въпроси и со-
циалното включване Ласло 
Андор. Той бе призован 
да упражни натиск върху 
Румъния, Унгария, Сло-
вакия и други държави, 

в които има значително 
циганско малцинство, за 
да се загрижат за поло-
жението на “последните 

чергари в Европа”. Андор 
обеща да стане “цигански 
омбудсман” и заяви, че 
Европейската комисия 
осъзнава колко е важен 
повдигнатият проблем. 
Редица наблюдатели гледат 
скептично на финландска-
та инициатива, целяща да 
спаси Европа от етниче-
ски обагрената просия. 
Докато един събирач на 
милостиня по улиците на 
Хелзинки, Стокхолм или 
Осло продължи да изкарва 
дневно колкото средната 
месечна заплата на много 
категории трудещи се в 
България и Румъния, “го-
лемият цигански катун” не 
ще може да бъде спрян.

150 евро е печалбата на ден от подаяния, 
Северна Европа моли Брюксел за помощ

Със състрадателна физиономия мургавите ни 
сънародници могат да изкарат 150 евро на ден в 
Европа

Родната Темида не струва пукната 
пара. Доказаха го две дела в послед-
ните два дни. Първо, Красимир и Ни-
колай Маринови, познати като Мар-
гените, се оказаха чисти като сълза. 
Решението би било изненадващо и 
шокиращо, ако сагата с братята се 
случваше в някоя по-западна държава 
от Евросъюза. У нас то се приема като 
поредното потвърждение на печал-
ната практика Темида да е безсилна 
срещу големите играчи. Останалите 
четирима обвиняеми по делото за 
Маргените отиват в затвора, което прави 
още по-смешно оневиняването на братя-
та. С други думи, цацата зад решетките, 
но акулите - не. 

Ден по-късно пред погледа на послани-
ците на САЩ, Франция и Испания маги-
стратите пак станаха за смях. Този път със 
снизходителното си отношение към шефа 
на Комисията за регулиране на съоб-
щенията Веселин Божков. Чиновникът, 
превърнал се в символ на корупция, бе 
обвинен за поискан рушвет, след като 
две години упорито отказваше на радио 
К2 законното право да ползва честота-
та, окупирана от фирма за недвижими 
имоти. Съдът отхвърли гражданския иск 
срещу Божков и отказа да конституира 
като частен обвинител мениджъра на 
К2 Илияна Беновска. Фарсът се разигра 

пред изумените погледи на западните 
дипломати, които разбраха на живо какво 
означава правосъдие по български. Така 
ден след шумния гаф с Маргените съдиите 
клекнаха и пред наглия чиновник. Ако 
съдбата на братя Маринови се решаваше 
с референдум - сигурно мнозинството 
щеше да отсъди, че те са лоши момчета и 
мястото им е в килиите. Тук защитниците 
на братята могат подробно и аргументи-
рано да обяснят как магистратите не бива 
да се влияят от обществените нагласи и 
очаквания. Въпросът е, защо поне веднъж 
Темида не изненада обществото с тежка 
присъда срещу хора, за които е публична 
тайна, че приемат законите като врата в 
полето и са успели да изградят колосални 
империи, в които легалният бизнес е само 
върхът на айсберга. А и как хората да имат 

вяра в непредубедеността на родната 
Темида, оплескала се до ушите със скан-
дали за “красьовци”, бедни роднини с 
имоти и пияни магистрати. 

Безспорно е вярно, че предметът на 
едно наказателно дело не е това дали 
изправените на съд са добри граждани 
или не, а дали са извършили конкрет-
ното деяние, за което са обвинени. 
След това пък това трябва да се докаже 
несъмнено и по безспорен начин с до-
казателства. 

Тук следва да попитаме и колко под-
готвени са били полицията, следствието, 
прокуратурата по това дело? Въпросът е 
защо държавата, която разполага с огро-
мен ресурс и възможности, не може да 
събере или събира негодни доказателства. 
И на слепите им е ясно, че Маргените не 
са светци, но пред съда доказателствата 
за умишлено подбудителство и връзки 
с престъпната група, готвеща атентати, 
явно не са достатъчно убедителни. 

Но да не бързаме да пророкуваме - не-
винността на Маргените не е предизвесте-
на. И не е окончателна. Все пак има още 
две инстанции до истинския финал на 
делото. Кой обаче би заложил, че накрая 
братя Маринови отново няма да махат 
весело с ръка на излизане от съда. Или 
пък че възмездието най-после ще застигне 
наглия чиновник Веселин Божков.

Лъчезар Богданов, 
Индъстри Уоч
В данните на Национал-

ния статистически инсти-
тут (НСИ) за инфлацията 
и заплатите през май 2010 г. 
няма особена изненада. Две 
неща са важни - дали това е 
добър метод за изчисление, 
след като предходния месец 
имаше значително покачва-
не на цените на тютюневите 
изделия заради въвеждане-
то на новите акцизи. Сега 
се връщаме в положение, в 
което нямаме такива едно-
кратни инфекции. 

Поевтиняването на хра-
ните, което се отчита в 
данните на НСИ, очевидно 
е и затова, че тази година 
реколтата е много добра 
по целия свят - не само в 
България. Сезонният фак-
тор също оказва някакво 
влияние. Другото важно 
нещо обаче е, че в същото 
време растат цените на 
транспортните услуги. Кое-
то значи, че ще започнем 
все по-силно да усещаме 
тежестта на поскъпването 
на петрола за последните 
няколко месеца. Тук ще 
се прибавят и негативите 

заради отслабналото евро. 
Енергията е сигурно, че ще 
поскъпне още в началото 
на втората половина на 
годината и това веднага ще 
се отрази на цените - това се 
обсъжда и в ДКЕВР. 

Затова не може да се каже, 
че добре стартираме лятото. 
Миналото лято, например, 
имаше по-рязък спад на 
цените на храните в този пе-
риод. Сега наистина месец 
за месец отчитаме спад, но 
трябва да гледаме и сравне-
нията с предишни години, и 
то не само миналата година. 
Затова моята средносрочна 
прогноза е за леко увеличе-
ние на индекса на цените 
на годишна основа. Това се 
вижда в Европа, ще се случи 
и в България. Основната 
причина са отслабването на 
еврото и по-високите цени 
на енергоизточниците.

Що се отнася до измер-
ванията на статистиката 
на домакинските бюджети, 
аз много на тези данни не 
разчитам. Според мен е 
непълна като обхват - ня-
какъв тесен кръг държавни 
служители, пенсионери и 
безработни.

Цените скачат 
още през юли
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Делата срещу Маргените и Веселин Божков доказаха, че у нас законът удря само цацата
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На 16 юни в Салона на 
изкуствата в НДК се 
проведе вечер под за-
главието “Безкрайният 
Вазов”. Тя бе посветена 
на 160-ата годишнина 
от рождението на на-
родния поет. Слово за 
класика изнесе проф. Ми-
лена Цанева, а актьори-
те Йорданка Кузманова 
и Ириней Константинов 
изпълниха негови про-
изведения. За съдържа-
нието, което се крие зад 
думите “Безкрайният 
Вазов”, Мирела Ивано-
ва – поетеса, критик, 
публицист и неин главен 
уредник, сподели:

В софийския дом на 
Вазов могат да се видят 
първите издания и пре-
води на негови произведе-
ния. Първото самостоятел-
но издание на “Под игото” 
е от 1894 г.

В тези думи вла-
гам част от голямо-
то си преклонение 
пред създаденото 
от нашия нацио-
нален класик Иван 
Вазов, защото, ако 
бъдем честни, той 
полага основата на 
много от жанрове-
те в новата българ-
ска литерат у ра, 
тъй като пише и 
разкази, и стихот-
ворения, истори-
чески драми, ро-
мани, пътеписи. 
Вазов без съмне-
ние е  безкраен, 
една своеобразна духовна 
държава. В написаното от 
него винаги бихме могли 
да открием това, което ни 
е потребно. Към неговите 
думи прибягваме често, 
дори във всекидневието, 
когато ни се прииска да 
изразим едно или друго. 
Безкрайна е и обичта, 
с която са го почитали 

съвременниците му. Има 
невероятни примери за 
това. Тук, край неговия 
дом, съвсем спонтанно са 
идвали ученици, марши-
рувайки по ул. “Раковски” 
и пеейки неговите песни. 
Спирали са на ъгъла от-
среща и са скандирали 
“Ура”, докато той не се по-
каже, за да им сподели ня-
колко окуражителни думи 
или просто да го зърнат. 
Огромна, многохилядна 
манифестация е минала 
оттук по повод неговия 

70-и юбилей през 1920 го-
дина. За да го приветстват 
сред тази безкрайна мани-
фестация, са и опълченци 
от Шипченските боеве, 
възпети от Вазов.

След поражението в 
Първата световна война 
тук пак идват хора...

Да, има една такава зна-
менита манифестация, 

която е организирана от 
офицери, войници. Съби-
рат се на Лъвов мост, за да 
направят едно шествие и 
тогава някой се провиква: 
Нека да идем при Вазов! 
Това е едно тъжно шествие 
от български мъже, пре-
живели две национални 
катастрофи в две войни 
– Междусъюзническата и 
Първата световна. Когато 
те идват, в отсрещната 
сграда е Министерският 
съвет. Министри и дори 
премиерът се показват, 

но един от офи-
церите се про-
виква: “Не при 
вас сме дошли, 
господа мини-
стри! Идваме да 
видим народния 

поет, искаме той да ни 
говори.” 

Вазов в това време обяд-
ва в близкия Юнион клуб 
и, когато узнават това, 
хората отиват там, той 
се показва и държи не-
вероятна реч. Всички по-
късно си спомнят нейното 
въздействие. Това са речи, 
каквито Вазов в мигове 

на съдбовна среща със 
своя народ винаги е про-
изнасял.

Очевидно Вазов е 
имал съзнанието 
за мисия и то го е 

карало да наваксва 
в литературата 
изоставането, 

натрупано по време 
на османското 
владичество...

Чувството за мисия и 
дълг, за служене на народа 

и на културните каузи на 
новоосвободена Бълга-
рия, е било много силно 
у Вазов... Неговата мисия 
е била не само в това да 

пише, той е издател и на 
първите български лите-
ратурни списания “Зора”, 
“Наука”, “Денница”. Заедно 
с Константин Величков 
съставя двутомна хри-
стоматия с преводна и 
българска литература за 
нуждите на гимназиите 
и прогимназиите. Голям 
копнеж е имал да покаже, 
да съизмери националната 
литература с най-високите 
образци на европейската 
и световната литература. 
Затова наистина е работил 

неуморно като всеот-
даен просветител, пре-
водач, съставител...

Колко езика е 
знаел всъщност?

Знаел е доста езици. 
Сам е научил френски, 
от любов към френска-
та поезия. Беранже, 
Юго са любимите му 
поети, а Юго въобще 
е най-любимият му 

автор. Знаел е руски, тур-
ски, гръцки, малко румъ-
нски. Винаги е намирал 
начин да усвои, да научи 

още и още нещо. Преди 
Освобождението работи 
известно време като пре-
водач на белгийски ин-
женери, запознава се и с 
немски инженери, опитва 
да понаучи и немски. Вазов 
е човек, който е бил не-
вероятно въодушевен от 
разширяващото се у него 
самия знание и е искал да 
го предаде на своя народ, 
когото е обичал безкрайно. 
Затова и най-същностните 
му, най-големите му кни-
ги са актуални и до днес. 

Ако се замислим, ние 
продължаваме да живеем 
във Вазовия роман “Нова 
земя”. “Под игото” е една 
много модерна и интересна 
книга, която звучи по раз-
личен начин в различните 
възрасти. Ако човек я чете 
на 16, може да му изглежда 
като приключенски роман, 
ако я чете на 60 – за втори 
или трети път, тогава вече 
я възприема като наро-
допсихологическа библия. 
Много точно Вазов е на-
зовал взаимоотношенията 
на българина и свободата, 
копнежа и страха едновре-
менно от свободата. Много 
интересен автор е той, ве-
лик в стихиите на българ-
ското слово. “Епопея на 
забравените” е словесна 
стихия, ненадмината и до 
ден-днешен.
Писалището на Вазов. 
В дома му е запазена 
автентичната 
атмосфера от 
времето на поета.

ЦИВИЛИЗАЦИИ

Още веднъж за незабравимия 
народен патриарх на словото

Пейчо Кънев е поет и 
писател, който тази годи-
на бе отличен с литера-
турната награда “Рашко 

Сугарев” за 2010 г.Тук, 
отвъд Океана и обратно… 
така би изглеждал теле-
графният вариант на био-
графията на Пейчо Кънев. 
Родом е от един скромен 
български град на брега 
на големия Дунав – Сили-
стра. Града, в който почти 
няма какво да се случи, 
както в рефрена на попу-
лярна песен, но затова пък 
се раждат мечтатели. От 
13-годишен пише стихове, 
които никъде не публи-
кува, и мечтае за пътеше-
ствия и бъдещи книги. Т. 
нар. “зелена карта” го из-
праща в САЩ. И започва 
биографията му на млад 
български поет и писател. 
Издателство “Please press” 
отпечатва дебютната му 
стихосбирка “r”. Антоло-
гии на американско и на 
лондонско издателство 
включват негови стихове, 
а през 2009 г. Асоциацията 
на литературните издания 
в САЩ номинират бълга-

рина Пейчо Кънев за на-
градата “Pushcart Prize”. 

Младият автор отва-
ря нова страница в био-

графията си и тръгва по 
дългия път към дома. В 
България дебютира със 
сборник разкази “Разход-
ка през стените” (издаден 
вече на английски език). 
Другият български дебют 
е стихосбирката “Амери-
кански тетрадки”. Четя-
щите хора у нас веднага 
забелязват сериозния му 
талант. През 2010 г., на 13-
ото издание на Национал-
ния литературен конкурс 
“Рашко Сугарев”, под па-
тронажа на Националния 
дарителски фонд “13 века 
България”, за къс разказ 
от млад автор е отличен 
с една от трите първи 
награди. Отличието е за 
разказа му “Алеф”. Шега 
или не, числото 13 е щаст-
ливо за младия писател. В 
написаните думи Кънев 
събира своите преживе-
лици по дългия път отвъд 
Океана и обратно, живите 
спомени за срещи с хора, 
толкова далечни един от 

друг и толкова близки, 
когато са един до друг… 
Събира волните мечти 
на младостта и навреме 

направените прозрения 
за нещата от истинския 
живот. И остава докрай 
оптимист за спасението 
на простичките, но тол-
кова важни неща, които 
ни правят хора. Нещата, 
които трябва да “открием” 
под многото и трудни пла-
стове на природата си. За 
вярващия в поезията, това 
са най-важните “разкоп-
ки” в храма на душата. 

На тази среща Пейчо 
Кънев изговори своите 
вълнения от живописния 
и многозначен свят на 
думите и нещата, които 
ги раждат. Със сигурност 
мнозина от тяс повяр-
ваха, че най-дългото и 
интересно пътешествие 
започва от самите нас и 
продължава непременно 
сред другите хора – тук, 
отвъд Океана и обратно. 
До малкото родно градче 
на брега на голямата река 
завръщането винаги е 
голямо.

Хорхе Букай към българите: 
„Карайте я 
по-спокойно, 
радвайте се
на живота!”

Световноизвестният ар-
жентински психотерапевт 
и писател Хорхе Букай бе в 
България от 7 до 13 юни, за 
да представи на почитате-
лите си у нас в 3 български 
града – София, Пловдив и 
Стара Загора, най-новата 
си книга „Да се обичаме с 
отворени очи”. Книгата е 
приятен и достъпен начин за 
успешно лечение на двойки 
в криза чрез прозрение за 
истинското лице на любовта 
и човешките взаимоотношения и самия 
себе си, но какъвто си, а не какъвто ти се 
иска да бъдеш. Тя е една от най-добрите 
творби на Букай, автор на над 20 книги 
досега, преведени на 20 езика. В Ар-
жентина тя постави рекорд, оставайки 
76 поредни седмици в топлистата на 
бестселърите. 

В София Хорхе Букай - типично за 
големите писатели - съжали, че не знае 
български, за да може директно да раз-
говаря с нас, но подчерта, че за него е 
голямо удоволствие да бъде така топло 
приет в България. „Понякога ме питат 
как съм стигнал до тук и аз им казвам 

обикновено две неща: „Първо, не знам. 
И второ - най-вероятно разказите, 

които обичам да 
разказвам, те ме 
водят. Може би 
не всеки разби-
ра, че някои от 
историите, кои-
то разказвам, са 
всъщност взе-
ти от фолклора 
н а  р а з л и ч н и 
държави и има 
истории, произ-
лизащи от фол-
клора и на ваша-
та държава.” 

Т р о г н а т  и 
развълнуван от 
българското го-
стоприемство, 
Х о р х е  Б у к а й 
даде своята уни-
версална рецеп-

та срещу стреса от световната финан-
сова и икономическа криза: „Карайте я 
спокойно! Забавете темпото на живота. 
Радвайте му се! И отделете време някой 
друг да се радва на живота заедно с вас. 
Това е!” А на въпроса какво е общото 
между българите и аржентинците, Хор-
хе Букай възкликна: „Има много общи 
неща, когато се срещнем, по които си 
приличаме. Ние имаме сходни про-
блеми. Ние сме много сходни народи. 
Имаме сходни политици, имаме сходни 
много хубави жени. И еднакви сърца, от-
ворени за хора, които идват като гости 
отвън. Определено!”

угарев” за 2010 г.Тук, 
твъд Океана и обратно

графията си и тръгва по 
дългия път към дома В

направените прозрения 
за нещата от истинския

Да се завърнеш у дома
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Фототерапия, или 
пак за лечебната сила 

на слънцето 
Човешкият организъм е като слънчева батерия – 

поглъща слънчевите лъчи и ги превръща в енергия. 
Ето защо фототерапевтите използват слънчевата 
енергия като универсално лекарство. Не случайно 
една народна приказка гласи, че там, където влиза 
слънце, лекар не влиза. Според един над 70-годишен 
индиец - Манек, посветил живота си на слънцето и 
фотосинтезата, слънцесъзерцанието прави чудеса 
с човешкия организъм. Той  предлага един фототе-
рапевтичен метод, използван от самия него, който 
трае 9 месеца и включва едночасово съзерцание на 
слънцето сутрин, по изгрев, и вечер, по залез, когато 
UV-лъчите са невредими. Индиецът съветва и да се 
пие слънчева вода. Това е преварена вода, поставена 
за 12 часа на слънце.

Манек обяснява, че лечебната сила на слънчевите 
лъчи не е еднаква през цялата година, нито през це-
лия ден. Най-полезно е пролетното слънце след 22 
март, а след него – лятното. Също така сутрин слънче-
вите лъчи от 8 до 9 часа са най-лечебни и полезни и 

оказват благоприятно влияние върху дихателната и 
нервната система, докато слънчевите лъчи по пладне 
имат благотворно влияние  върху храносмилателната 
система.

С идването на пролетта и повечето слънчеви дни 
хормоните започват да бушуват. Стоенето на слънце 
стимулира производството на серототин – хормона на 
щастието. Ето защо през зимата, когато денят е много 
по-кратък, а слънчевите часове са рядкост, повечето 
хора изпадат в състояние на летаргия и депресия. 
Слънчевите лъчи стимулират и образуването на хор-
мона мелатонин, което ви прави значително по-бодри. 
Или иначе казано, слънцето е прекрасен лек срещу 
депресия, отпадналост и сънливост. Това оказва влия-
ние и на сексуалните хормони, което е причината през 
пролетта и лятото, когато има най-много слънчеви дни, 
да ви се прави най-много секс.

Стига да не се прекалява, слънцето има благотворен  
ефект върху кожата. Навярно сте забелязали, че след 
няколко слънчеви бани и подходящи слънцезащитни 
лосиони лицето ви се изчиства от пъпки и петна и 
кожата става по-свежа и гладка.

Фототерапията е съвременен метод за лечение и 
на редица дерматологични заболявания, използващ 
действието на UV-лъчите. Обикновено се правят 2-5 
процедури с UV-облъчване седмично, а общият им 
брой е около 20-30 в зависимост от вида на дермато-
логичното заболяване. Времетраенето на процедурите 
и дозата на лъчите също зависят от заболяването и се 
контролират от лекуващия доктор. За по-голям ефект 
се прилага т.нар. ПУВА терапия, която представлява 
фототерапия, прилагана паралелно с медикаменти, ко-
ито увеличават чувствителността 
на кожата към UV-лъчите.

Фототерапията особено 
много се препоръчва 
за анемични и сла-
би хора, страдащи 
от остеопороза и 
артрит. Чрез нея 
успешно се леку-
ва псориазис, ато-
пичен дерматит, 
парапсориазис, 
пруритус, витили-
го, слънчева алер-
гия, разширени и за-
червени кръвоносни 
съдове, белези от акне 
и операции и др. 

„ Н е  з н а м  к а к ъ в  е 
въпросът, но сексът опре-
делено е отговорът,” казва 
Уди Алън и е абсолютно 
прав. Особено що се отна-
ся до успешните връзки.

Сексът може да не е най-
важното, но без него всяка 
връзка е обречена. Когато 
обаче въпросът опре до 
избора - секс или спане, 
отговорът не е толкова 
лесен. През последните 
години редица проучва-
ния по темата показват, че 
много двойки предпочитат 

спането пред любовните 
ласки. След напрегнат ден 
на работа, грижите око-
ло семейството и къщата 
партньорите са толкова 
уморени, че заспиват само 
като помиришат възглав-
ницата. 25% от американ-
ците, например, споделят, 
че почти са загубили ин-
терес към секса заради из-
тощението и напрегнатия 
си график.

Дори мъжете признават, 
че ако имат един допълни-
телен час в леглото, биха 

го отделили, за да по-
спят, а не да се правят на 
Дон Жуан. Зависимостта 
между съня и секса е 
много по-дълбока. От 
една страна, сексът по-
добрява съня. Един от 
всеки шест британски 
доктори го препоръчва, 
като най-доброто лекар-
ство за пълноценен сън, 
сочи проучване от 2009 
година. Много влюбени 
ще потвърдят, че след 
секс се спи най-добре. 

Тогава се чувстваме при-
ятно отпуснати, спокойни 
и шансът да спим дълбоко 
и непробудно е много по-
голям. 

От друга страна, липсата 
на сън влошава сексуал-
ния живот. Това не е ни-
как странно, като се имат 
предвид последиците от 
недоспиването. Освен че 
ако не спим достатъчно 
лишаваме тялото и мозъка 
си от пълноценна почивка, 
безсънието може да доведе 

и редица заболявания, 
сред които затлъстяване, 
диабет и сърдечносъдови 
проблеми. 

Все пак, когато не сте 
спали добре през нощта, 
обикновено на другия ден 
сте раздразнителни, тре-
вожни и по-склонни към 
депресия. В подобно на-
строение не се чувствате 
привлекателни и едва ли 
ще имате желание за секс 
по-късно. При хронична 
липса на сън стресът идва 
в повече и тогава няма 
да имате желание нито 
за спане, нито за секс. Не 
случайно хората харчат 
милиони долари за хапче-
та, които да подобрят съня. 
Решението за по-качествен 
сън може да е доста по-
приятно. С подходящия 
матрак и възглавница ще 
спите като бебе всяка нощ. 
Следващия път, когато се 
каните да изхвърлите 
половинката да спи на 
дивана, помислете: не 
е ли по-добре да се от-
дадете на една страстна 
нощ в леглото, която 
да завърши с блажен 
сън? 

Хайде да си лягаме

мномногого дводводд йкийки пр прррредпедпдд очиочитаттат телтеленен часчас в в леглеглотлото,о, , бихбихаа безбезсънсъниетието мо можеоже да дадд до додд ведведддее сънсън?? 

Летни боти и ботуши – 
най-модерният подарък 
за лято 2010. Освен свежи 
емоции и горещи моменти, 
тази година лятото ни носи 
и неустоими модни изкуше-
ния – летни боти и ботуши. 
Топтенденция, която не е за 
пренебрегване.

Сандалите с чорапи вече 
втрещиха модните тради-
ционалисти и предизви-
каха вълна от недоволство 
сред по-консервативните 
почитатели на модата. Лято 
2010 продължава с модните 
изненади с интригуваща 
нова тенденция – летни 
боти и ботуши. Младите 
дизайнери задължително ги 
налагат в колекциите си, “по-
улегналите” също показват 
летни боти и ботуши. Не се 
учудвайте, че хитовите чиз-
ми от зимата стъпват на мод-
ния подиум и през лятото. 

Чизми с отворени пръсти 
или дори тип “сандали” в 
долната част – абсолютен 
“must have” за лято 2010. Лет-
ните боти малко над глезена 
и по-нависоко също са из-
ключително актуални.

Летните боти и ботуши 
са изработени от кожа или 
меки материи, а моделите от 
дантела стоят убийствено 
секси. В повечето случаи са 
с отворени пръсти, но има и 
затворени модели на дупки. 
Класическите черно и бяло, 
ярки или пастелни тонове, 
екстравагантни шарени мо-
дели – изборът от цветове 
за летни боти и ботуши е 
богат. От червения килим 
до градската среда – пътят 
на летните боти и ботуши е 
дълъг и оставя трайни сле-
ди в модното ни съзнание. 

А сега е време да си из-
берете летни боти и/или 
ботуши.

ПРЕПОРЪЧВАМЕ!

Летни 
боти и 
ботуши

Стилни и секси по време на сутрешния Стилни и секси по време на сутрешния 
си крос в парка – идеална подготовка си крос в парка – идеална подготовка 
за настъпващото лятоза настъпващото лято

Според фън шуй, над-
норменото тегло е резул-
тат от няколко фактора в 
излишък: излишни кило-
грами, излишни мисли, 
излишни предмети на 
обкръжение, излишни 
“движения в живота”, за-
ради които силите, вре-
мето и възможностите на 
човек да се занимава със 
себе си са недостатъчни. 
Според фън шуй, основ-
ният проблем на над-
норменото тегло е имен-
но в липсата на сили, 
умението за нагласа към 
отслабване, неспособ-
ността за организиране и 
управляване на личното 
време и хранене. Ако 
не сте организирани и 
нямате сили, време или 
желание да приведете в 
ред дома си или да раз-
требите гардероба си, 

Фън шуй 
срещу 

излишните 
килограми

едва ли ще намерите вре-
ме и за фитнес, приготвяне 
на здравословна храна. 
Едва ли ще успеете и да се 
настроите за спазване на 
каквато и да било диета.

Така първата ви крач-
ка трябва да бъде осво-
бождаване от ненужните 
вещи. За ненужни фън шуй 
определя онези предмети, 
които вие и семейството 
ви не сте използвали по-
вече от половин година 
- играчки на отдавна по-
расналите ви деца, стари 
списания, книги, които 
никой няма отново да 
прочете, стари пликове, 
лекарства, съдове, празни 
кутии и какво ли още не... 
Особено интересно е по-
нятието “мазен гардероб”. 
В него се съхранява всич-
ко, което се предава по на-
следство, преправя... или 
се купува, без всъщност 
да е необходимо. И като 
резултат... гардеробът е 
препълнен, а човек “няма 
какво да облече”.

Ако искате да отслабнете 
и да се избавите от излиш-
ните мисли и килограми, 
започнете с това - всеки 
ден изхвърляйте по една 
стара вещ. Разбира се, 
на практика това е доста 
трудна задача - всяка вещ 
е обвързана със стари спо-
мени или просто тя много 
ви се е харесвала. Но ако 
искате да вървите напред, 
трябва да се справите... 
или да се предадете. 
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МУЗИКА ОТ ВЪЛНИТЕ

Пласидо Пласидо 
Доминго ще Доминго ще 
пее в Балчикпее в Балчик  

Световноизвестният тенор Пласи-
до Доминго потвърди, че ще пее на 
4 септември в Балчик в рамките на 
международния проект “Музика от 
вълните”. Певецът ще излезе на сце-
ната пред трихилядна публика заедно 
с оркестъра на Варненската опера и 
Калуди Калудов. 

Остава да се уточни програмата по 
време на тридневното му гостуване, 
каза кметът на Балчик Николай Ан-
гелов. Проектът “Музика от вълните” 
има за цел да представи световноиз-
вестната музикална култура на сре-
диземноморските страни - Испания, 
Италия и Франция.

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО

    
/

30p/min - 091 1231 4536
20p/min - 091 1228 4536

2p/min - 084 4831 4536
1p/min - 084 4862 4536

Bulgaria mobile
Bulgaria mobile Mobikom
Romania Bucharest
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Check with your operator. Rates are subject to change without prior notice. This service is provided by Auracall Ltd. Agents 
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Празници, посветени на Георги Парцалев,  

„Оркестър „Оркестър 
без име” без име” 

вече с имевече с име

НА КРАКА ПРЕД СЪР ЕЛТЪН ДЖОН!

В град Левски стар-
тираха празниците на 
изкуствата, посветени 
на големия български 
актьор Георги Парца-
лев. В родния град на 
известния комик отко-
ле се спазва традиция 
на рождения му ден, 
16 юни, всяка година 
да се събират десетки 
творци от различни 
краища на страната. 

По повод 85-ата го-
дишнина на Георги 
Парцалев беше пред-
ставен спектакълът “За 
Парцалев с любов и 
усмивки”. Бяха излъ-
чени и прожекции на 
култови телевизионни 
и филмови творби с 
негово участие.

започнаха в град Левски
„Оркестър с име” е загла-

вието на продължението на 
известния български филм 
“Оркестър без име”, който 
събира отново на снимачната 
площадка Павел Попандов, 
Георги Мамалев, Филип Три-
фонов и Катето Евро, обявиха 
продуцентите на култовия 
български филм. Очаква се 
лентата да излезе на екран през 
следващото лято. В него се раз-
казва историята на оркестъра в 
наши дни - 30 години по-късно 
страстта на героите отново ги 
изпраща на път, този път към 
“Октоберфест” в Мюнхен. 
Чрез уеб сайта OrkestarSIme.
com продуцентите се надяват 
да наберат средства и подкре-
па за реализирането на филма 
както от инвеститори, така и 
от почитателите на лентата. 
В продължението участва 
голяма част от оригиналния 
актьорски състав, но екипът е 

освежен от Мария Статулова и 
Албена Колева от Сатиричния 
театър, Деница Шопова от Му-
зикалния театър и Александър 
Кадиев, сина на Катето Евро. 
Режисьор на продукцията ще 
бъде Живко Ботев, а сценарият 
е поверен на Генчо Генчев. 

“Спомням си как героите 
останаха тъжни на онзи бряг 
- “Оставаме, оставаме и вече 
не е златен онзи пясък и не е 
слънчев онзи бряг...”. Не можех 
да ги оставя и им намерих вече 
кораб”, разказва сценаристът. 

“Оркестър без име” изли-
за през 1982 г. и се превръ-
ща в една от най-обичаните 
български комедии. Филмът 
събира за първи път на екран 
актьорите Велко Кънев, Павел 
Попандов и Георги Мамалев, 
които по-късно създават за-
едно група “НЛО” и популяр-
ното телевизиoнно предаване 
“Клуб НЛО”.
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Бен Крос заформи луд 
джемсешън в Soul in da Hole. 
Прочутият английски актьор, 
който не само се влюби в 
българка, но и живее тук от 
няколко години, претъпка 
столичния клуб заради гласа 
си. Музикалният съпровод на 
песните беше от невероятния 
тромпет на Михаил Йосифов 
и неговата банда от страхотни 
джаз музиканти.

63-годишният филмов и 
театрален актьор откри ве-
черта с песента In the middle 

of the night на Били Джоел 
и веднага предизвика взрив 
от аплодисменти и емоции. 
Сред феновете му бяха джаз 
звездата Камелия Тодоро-
ва с компания от класици 
в жанра. Нахлупил черно 
бомбе и с тъмни очила като 
в типичен американски клуб, 
Бен продължи с My Girl на 
“Темптейшънс”, A foggy day 
от Джордж Гершуин, The lady 
is a tramp на Франк Синатра, 
Come on baby light my fi re на 
“Доорс”.

Луд джемсешън

с Бен Кросс Бен Крос

Навярно мнозина изпитват 
искрена благодарност към 
организаторите на концерта с 
легендата Елтън Джон, както 
и убедеността, че сме получили 
нещо, което вече многократно 
сме заслужили като публика, 
която завинаги ще запомни 
концерта на световноизвест-
ния английски музикант, певец 
и композитор. Дори на фона 
на окаяния стадион “Локомо-
тив” звездата на един от най-
големите артисти на нашето 

съвремие блестеше с цялата 
си значимост и величие. На 
сцената не се мерна и сянка 
от предварително обстойно 
коментираните странности и 
изисквания на именития гост. 
През целия концерт той “изне-
надващо” не смени червените 
си очила, въпреки очакванията 
да покаже поне няколко от 
300-ата чифта, които носел 
със себе си... С поведението и 
широтата, типични за гениите, 
които нямат нужда от посто-

янни потвърждения за стойността си, сър 
Елтън удари клавишите на рояла “Ямаха” и 
в продължение на повече от 2 часа и поло-
вина подари на публиката знаменити хитове 
от 40-годишното си творчество. След всяко 
изпълнение се покланяше към публиката във 
всички части на стадиона, после разказваше 
по няколко думи следващата песен или от-
правяше посвещение, и продължаваше на-
татък. Макар че в първия бис - изпълнението 
на “Circle of Life” към хитовата анимация на 
“Дисни” “Цар Лъв”, показа, че може отлично 
да изпълни сцената и сам със своя роял, на 
знаменития британски композитор, пианист 
и певец равностойно партнираха - като ин-
струменталисти и беквокалисти - музикан-
тите от бенда му, с някои от които работи 
още от 1969 г.
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ЛОНДОНСКА ДИЗАЙНЕРКА И ДИДЖЕЙ ГОСТУВА У НАС
Студенти от Националната 

художествена академия (НХА) 
откриха с ревю, вдъхновено от 
модата на 80-те, третото съби-
тие от културната програма на 
“Beefeater” - “London Dress Code 
80’s”. Дефилето на 17 юни прене-
се присъстващите на го-
лямото парти на гърба 
на НДК в епохата на 
ню уейв и ню романтик. 
Специално за проявата 
на открито в София при-
стигнаха Тим Стоунс - посланик 
на “Beefeater”, и популярната 

лондонска дизайнерка и диджей 
Пам Хог. Моделиерката е про-
чута с това, че нейни тоалети 
носят Лейди Гага, Риана и Кайли 
М и н о у г. 
У нас 
о б а -
ч е 

Пам Хог застана зад диджейски пулт и пусна 
любимата си музика на официалното афтър 
парти на вечерното събитие в клуб “Culture 
Beat”. Пам изгрява на сцената именно през 
80-те години на миналия век и се изявява 
едновременно в областта на музиката и 
модния дизайн.

Както и при първите две ревюта, и този 
път колекцията се подготви от студенти от 
НХА, водени от Ива Шатц. Като художе-
ствен ръководител на младите дизайнери 
тя коригира скиците, одобрява материите, 
аксесоарите и задава цялостния стайлинг на 
моделите и начина им на представяне. Мод-
ната селекция на “London Dress Code 80’s” 
съдържа 30 модела. Ползвани са естествени 
материи като памук и коприна, лен и студена 
вълна. Цветовете са комбинация от черно и 
бяло в райе и други графични щампи, както 
и цикламено и електриково, характерни за 
80-те. Присъстват нюанси на червеното и 
тъмносиньото, които са запазена марка на 
Лейди Даяна и Маргарет Тачър.

Anything Goes, първият сингъл 
на “Гравити Ко” след завръща-
нето на вокала Явор Захариев, 
вече е факт. Песента би всички 
рекорди по светкавичен запис в 
историята на групата, а “новият 
й стар” фронтмен приключи 
с вокалите за по-малко от два 
часа. Текстът за пореден път е 
поверен на Борис Чеширков, 
който от няколко години се 
утвърди като пети скрит член 
на бандата. Темата на парчето 
засяга зависимостите, на които 
робуваме доброволно или невол-
но, със или без ясна преценка за 

последствията. Важното е да осъ-
знаеш, че сам дърпаш юздите на 
съдбата си, казват музикантите, 
и ако не ти се живее в миналото, 
всичко е възможно - Anything 
Goes. “Гравити Ко” се върнаха 
на сцената с голямо шоу на 17 
юни в “София лайф клуб”. Ето 
какво разказаха по този повод 
вокалистът и китаристът на една 
от най-иновативните групи в 

България, Явор Захариев и Иво 
Чалъков:

- Какво се случи с предишния 
ви вокалист Николай?

Иво: В края на миналата годи-
на той взе решение да напусне 
групата и да се отдаде на други 
занимания. Като изключим кон-
цептуалните различия и липсата 
на нормална комуникация, които 
доведоха до творчески срив, ра-

ботата с него си имаше и своите 
плюсове. Експериментирахме в 
нови посоки, имахме участия на 
доста международни фестивали 
и като цяло смятам, че беше 
период, който трябваше да из-
живеем, за да открием себе си и 
посоката, в която да продължим. 
Всъщност с тази си постъпка той 
ни направи голяма услуга, защо-
то осъзнахме, че няма смисъл да 
търсим нов певец. Явор Захариев 
е нашият човек.

- С какво изненадахте фено-
вете на 17 юни?

Явор: Освен новото парче, 
което, смея да твърдя, че звучи 
още по-яко на живо, преаранжи-
рахме и осъвременихме изцяло 
познатите ви песни. Работим и 
върху визуалното представяне 
на музиката ни. Според мен, до-

като не бях част от “Гравити Ко”, 
момчетата са вдигнали летвата 
страшно много. Всичко звучи 
още по-стилно и завършено и до-
ста по-енергично, както трябва 
да бъде за един истински лайф. 
Това ми дава по-голяма свобода 
на сцената и възможност за по-
вече импровизации . 

- Завръщането на Явор беше 
посрещнато изключително по-
зитивно от страна на публиката 
и медиите. Какво да очакваме в 
близко бъдеще от вас?

Иво: Нов албум наесен. Има-
ме изключителен заряд и ще го 
използваме 100 процента. Ще 
търсим и партньори, които да 
подпомогнат финансово подоба-
ващото му представяне на живо в 
едно национално турне. Очаквай-
те и клип на Anything Goes.

„Гравити Ко“: Пускаме    
          нов албум

В началото на юни в 
Националната галерия 
за чуждестранно из-
куство бе представена 
една изложба, наречена 
„Другият музей”, която 
за първи път публично 
хвърли светлина върху 
някои от „съкровища-
та”, съставляващи една 
малка част от сбирките 
на българските колек-
ционери. Пред посети-
телите разтвори врати 
един друг свят - светът 
на колекционера. Из-
ложени са над 200 ек-

споната, собственост 
на известни любители 
на произведения на из-
куството като Светлин 
Русев, Станчо Джума-
лиев, Боян Радев, Васил 
Божков, Димитър Ива-
нов и други известни 
българи. Тази проява е 
първата от поредицата 
инициативи на Съюза 
на частните колекцио-
нери в България, които 
целят да покажат, че 
„съществуват и други 
сбирки, които са до-
статъчно на брой и са 

с такава висока проба 
„карати”, че са достойни 
за самостоятелно съще-
ствуване”, подчерта по 
време на откриването 
й акад. Светлин Русев, 
комисар на изложбата. 
Според него всяко от 
произведенията може 
да бъде окачествено с 
една дума - „шедьовър” 
и е достойно да влезе в 
сбирката на големите 
световни музеи...”

От своя страна проф. 
Иван Маразов, който 
е другият комисар на 

проявата, подчерта, че 
„излизането на частни-
те колекции на светло 
много би помогнало за 
развитие на науката и 
история на изкуство-
то”.

Най-големите цени-
тели на изкуството и 
културното наследство 
се обединиха през март 
в Съюз на частните ко-
лекционери в България. 
До този момент члено-
вете на Съюза са към 
50, но той е отворен и 
за нови членове.

„Другият музей“ - Храмът на 
частните колекционери 

След рекорден брой кандидат-
ствания за международния 
кинофестивал в Балчик, който 
се провежда за осми път, т.г. 
бяха избрани 242 филма. 
Те  о ф ормя т  50-час ов ат а 
конкурсна програмата на “In 
The Palace” (“В Двореца”), 
съобщиха организаторите на 
форума, който ще се проведе 
от 19 до 26 юни.

Участниците в проявата 
идват в България от общо 44 
страни, като до момента присъ-
ствие са потвърдили авторите 
на повече от 120 филма. За по-
реден път фестивалът ще пред-
стави най-новите тенденции в 
късометражното кино в свето-
вен мащаб. Филмово изкуство 
на границата между познатите 
категории, експериментиращо 
с традиционните жанрове, ще 
бъде предложено на зрителите 
на “Film Palace Fest”, обединено 
в разнообразни конкурсни 
програми: “Mini it”, “Sony it” и 
“Commercial & Music it”.

“In The Palace” е събитие, 
което за 8 години промени не 
само разбиранията ни за кино, 
но и създаде специален фести-
вален облик на Балчик и Дво-
реца. Творбите от конкурсната 
програма ще бъдат гледани за 
първи път в България, а за мно-
го от тях прожекцията в Балчик 
ще бъде световна премиера. 
Една специална вечер ще е по-
светена на филми от 30-те и 40-
те години на ХХ век, невиждани 
7 десетилетия. По уникален 
начин ще бъдат представени 
поколения български артисти 
- чрез дебютите им, като всяка 
лента ще бъде предхождана 
от оригинален кинопреглед, с 
който е била прожектирана на 
своята премиера.

”В ДВОРЕЦА”

242 филма показват242 филма показват
на феста в Балчикна феста в Балчик

Прочутият ни пианист 
Нелко Коларов през август 
тръгва отново на турне в 
Европа с Робин Гиб. Му-
зикантът от Варна работи 
вече от години с легендата 
от “Бий джийс”. А с Джо 
Лин Търнър, вокалиста от 
“Дийп пърпъл”, и с групата 
“Брейзън Абът” на Николо 
Коцев, Коларов ще изнесе 
концерти на 15, 16 и 17 сеп-
тември във Варна, Пловдив 
и София. После отново 
с Робин Гиб ще обикаля 
Азия, Австралия и Нова 
Зеландия.

Уникален микс от рок, 
класика, джаз и фолклор 
забърка Нелко във Варна 
само преди вечери. Извест-
ният музикант и компози-
тор представи новия си ал-
бум “Омагьосани картини”. 

Робин Гиб и Нелко 
обикалят света 

“От шест години работя 
върху него. Много е раз-
личен от останалите ми два 
албума. Посветил съм го на 
брат ми Милко, изключи-
телния музикант, от когото 
съм се учил в изкуството 
и който е моят най-голям 
коректив в живота”, каза 
маестрото. “Древните ма-

настири разказват”, 
“Самодивски нощи”, 
“Кукери”, “Любов 
на кръстопът”, “Не-
стинарска жарава” 
са част от пиесите, 
за които авторът е 
черпил мотиви и сю-
жети от българска-
та митология. В тях 
присъства и вечната 
идея за годишните 
времена като символ 
на човешкия живот. 
В парчетата на Нел-
ко се чуват бараба-
ни, китари, тъпан и 
кавал. Включил е и 
мъжкия катедрален 
хор “Свето Успе-
ние Богородично”, 
чийто диригент е, 
и женския народен 
хор “Цветница”. Ко-

ларов работи вече върху 
четвъртия си диск “При-
казен свят”, който ще бъде с 
детски песни. Това е негова 
стара идея, която навреме-
то мислел да осъществи с 
Асен Кисимов. 

Музикантът прави 
лайф у нас

с Джон Лин Търнър и 
„Брейзън абът”
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„Най-големият военен бюджет е по-евтин от войната, а честта - 
неизмеримо по-скъпа от парите!”                                                          Полк. Борис Дрангов
Планини от спомени, 

коментари и оценки са 
изказани за него. И все 
възторжени и вдъхновени. 
Като самия Дрангов.

Известен е и като вой-
сководец, и като четово-
дец, и като сърцевед... Не-
говите сентенции и посту-
лати “Сърце подир сърце 
върви”, “Накажи и забра-
ви, с миналото войника 
не кори”, “Заплашването 
е слабост”, “Бъди строг, 
но най-много и най-първо 
към себе си”, “Говорът 
струва толкова, колкото 
струва говорителят”..., са 
всеизвестни. А сред тях е и 
най-съдържателната, най-
добре показваща и пред-
ставяща полковник Борис 
Дрангов: “Бъди възторжен 
идеалист, смел до безумие, 
влюбен в България до 
фанатизъм, честен 
до самопожертву-
ване!” И ако ня-
кои тук и там 
са се вайкали 
-  з а б р а в е н 
ли е Дран-
г о в ,  з а щ о 
е забравен 
Дрангов, е 
било повече 
поза и дори 
с уе т а .  За-
щото Дран-
гов просто 
не може да 
бъде забра-
вен или забра-
нен. На негово 
име има три села 
в България, има 
улици и чешма. За 
него и песен се е пеела: 
“С нас е подполковник 
Дрангов...” 

За Дрангов храм е вой-
нишката душа. Неговото 
“Здравей, юнак!” е като 
комка, като хвалба, като 
зов. “За него войникът не 
бе “долен чин”, не беше 
дори “войник”, не беше 
“момче” - пише големият 
наш писател Антон Стра-
шимиров, който лично го 
е познавал. Той се обръ-
щаше към хората си с 
“юнак”... А ако още не е 
юнак, оттук нататък всеки 
ще се стреми да бъде.

“Следвоенното време 
просто плачеше за Дран-
гова!”, като че ли простен-
ва Антон Страшимиров.

Сякаш провидението го 
изпраща на българските 
войници и на България, 
та Борис Дрангов се ражда 
на най-светлия български 
ден - 3 март, само шест 
години преди Освобож-
дението, през 1872 г. в 
Скопие. И целият живот, 
всеки детайл от дните му, 
е най-ярко доказателство 
за максимата, че човек 
не е онова, откъдето е 
тръгнал, а това, което иска 
да бъде.

До IV клас учи в българ-
ската солунска гимназия 
“Кирил и Методий”, след 
което пристига в София. 
Тук завършва V клас, като 
живее при брат си Тодор, 
по-голям от него, на ул. 
“Екзарх Йосиф”. И през 

есента на 1891 г. постъпва 
във Военното училище. 
От сутрин до късна вечер 
там ечат команди и бодри 
песни. Юнкерът Борис 
Дрангов сякаш е попаднал 
на най-своето място. В 
занятията по български 
език, история, тактика, 
математика, строева той 
е в стихията си. С голяма 
любов изучава историята 
на българската държава 

и на военното изкуство. 
Любими автори му стават 
А. В. Суворов и М. И. Дра-
гомиров, при когото после 
ще попадне и ще слуша 
лекциите му, докато учи 
във Военната академия в 
Петербург.

Важно е тук да се знае, 
че още във Военното учи-
лище се съставя една гру-
па от 50-60 младежи от 
Кукуш, Скопие, Велес, 
Прилеп, сред които са Гоце 
Делчев, Петър Дървингов, 
Борис Сарафов, Ефрем 
Чушков, обединени от 
общи мечти и планове. 
Най-добро доказателство 
за характера на юнкер 
Дрангов е изборът му да 
стане кавалерист. И още: 
незаслужено наказан, като 
израз на протест, Дрангов 
не отговаря на поздрава 
на офицера, който го е 
наказал. “Защо?” - пита го 
капитан Бонев. “Защото 
съм човек!” - отвръща 
дръзко Дрангов.

Ярки са следите на този

невероятен идалго 
в униформа на 

български офицер
откъдето и да е минал. 
Във Военното училище 
той основава юнкерски 
кръжец за просвета. В 3-ти 
конен полк в Пловдив, 
където е изпратен веднага 
след училището като под-
поручик, хваща войник 

с торба овес да я носи в 
дома на ескадронния ко-
мандир и пише рапорт до 
командира. Поради тази 
причина е преместен чак 
в Лом. Първата му грижа 
е да посети семействата 
тук, които имат връзка 
с родния му край. Така 
се запознава и се жени 
за Райна Денкова. Решен 
е, ако първото им дете е 
момче, да го кръстят Ки-

рил, защото Кирил и Ме-
тодий са българските про-
светители. От Лом през 
лятото на 1903 г. полкът 
заминава за Радомир, а 
поручик Дрангов като 
комита “отскача” в Ма-
кедония. През 1904 г. пък 
заминава да учи в Петер-
бург. Той е единственият 
български офицер, чиято 
дипломна работа, след за-
щитата й, е отпечатана за 
ползване от обучаващите 
се занапред.

След злополучните вой-
ни от 1912-1913 г. (Балкан-
ската и Междусъюзниче-
ската) в печата излизат със 
статии генералите Иван 
Фичев, Александър Танев 
и др. За да обори стано-
вищата им, пише и майор 
Дрангов. Пак по своему. 
Гневно, безжалостно, с 
учудваща и красиво-смела 
откровеност. Ето и за-
главията на статиите му: 
“Не наливайте ново вино 
в старите мехове”, “На куп 
грънци една сопа стига”, 
“Стълбата се мете отго-
ре”... В които казва: “Взе-
мете я (метлата), възлезте 

най-отгоре, па отново и 
най-грижливо почнете 
отначало... Не щадете ни-
кого, ни покровителство и 
старшинство на доказани 
негодници, ни роднин-
ство и приятелство на 
възкръснали мъртавци...”

Кой би помислил дори, 
че може да се пише така! 
А Дрангов го прави...

За което на 27.I.1914 г. е 
даден под съд. Защото си 

е позволил да критикува 
в печата някои висши 
началници. Сред тях се 
припознават бившият на-
чалник на щаба на армия-
та, военният министър, 
всички гузни съвести, 
макар да няма посочени 
имена.

В крайна сме тка на 
18.II.1914 г. пред препъ-
лнената зала Пловдивски-
ят военен съд оправдава 
старши адютанта на 2-ра 
Инспекционна облас т 
майор от Генералния щаб 
Борис Дрангов. Което още 
повече го издига като лю-
бимец на войниците

и колегите
на кавалериста.
Още по-голямо оправ-

дание, доказателство за 
правотата на Борис Дран-
гов е назначаването му 
за началник на Школата 
за запасни подпоручи-
ци в Скопие през април 
1916 г. Нещо повече. По 
признанието на военния 
министър генерал Ни-
кола Жеков: “Създадох 
школата, защото имах 

на разположение един 
Дрангов. Назначих го по 
мой личен избор, не по 
реда на служебното му 
старшинство, защото не 
всеки по-старши можеше 
да бъде подходящ за такъв 
изключителен случай.”

След като е преподава-
тел по тактика и коман-
дир на юнкерска рота във 
Военното училище през 
1910-1912 г., сега майор 

Дрангов може в пълна 
сила да покаже, че думи и 
дела при него са едно.

Легенди се носят за 
Дрангов в Скопие и в 
Българската армия въоб-
ще. На една от многото 
речи, които произнася 
пред школниците, присъ-
ства и немският фелдмар-
шал Макензен. И докато 
преводачът гъгне на ухо-
то му, той го спира: “Не е 
нужно да ми превеждате, 
аз чувствам какво говори 
този офицер.”

Колкото и напрегнати 
да са, четирите месеца в 
школата преминават като 
четиридесет дена. През 
това време “дори бабите 
му ставали на крака, а пък 
жените притичвали на 
улицата” да го видят, раз-
казва съпругата му Райна. 
Защото може би са чули 
как Дрангов учи школни-
ците си: “Юнаци, науча-
вам се, че в празнични дни 
някои от вас прекарвали 
отпуската си из кръчмите 
и кафенетата на крайните 
квартали. При мене! В 
центъра на града искам да 

ви виждам аз!” 
От уста на уста, от по-

коление на поколение се 
предава и случилото се 
при закриване на школа-
та в Скопие. Много пъти 
го е казвал, но го повта-
ря пак: “България има 
нужда от силата, труда и 
кръвта на своите достой-
ни синове. Затова бъдете 
достойни чеда на майка 
България!” След това по-
здравява всеки новопро-
изведен подпоручик. Но 
щом достига левия фланг, 
където са онези, които с 
ходатайства не замина-
ват за фронта, Дрангов 
се спира, обръща се и 
високо заявява: “Тези не 
заслужават да се ръкува с 
тях началникът на школа-
та!” А там са все синове и 
близки на големци.

Животът на човека 
се мери по делата!

И това е една от про-
поведите на полк. Борис 
Дрангов. А как той я изпъ-
лнява, става ясно от думи-
те на всички, които са го 
познавали, след смъртта 
му. След участието му в 
Балканската и в Между-
съюзническата война през 
1912-1913 г. в началото 
на септември 1915 г. е на-
значен за командир на 5-и 
пехотен македонски полк, 
а през март 1917 г. става 
командир на 9-и пехотен 
пловдивски полк. Два ме-
сеца по-късно, на 26 май 
1917 г., пада убит при За-
воя на Черна.

***
Трудно е да се предаде 

покрусата и на ония, кои-
то са го познавали, и на 
ония, които само са слу-
шали за него. Дори охра-
нителните постове на-
мират на телените мрежи 
съболезнователна бележка 
от италиански войници. 
След панихидата по повод 
една година от смъртта на 
полк. Борис Дрангов про-
чувствено слово държи 
генерал Александър Про-
тогеров, земляк и бивш 
бригаден началник на по-
койника. Ето само редове 
от това слово:

“Като българин Борис 
Дрангов обичаше пламен-
но България и боготво-
реше всичко българско. 
Обичаше той българската 
земя, с нейните природни 
прелести, българския на-
род с неговите добри ка-
чества и българската реч, 
която най-добре изразява 
душата на народа ни... 
Като българин той взе 
участие в Македонското 
въстание през 1903 г., като 
велик патриот българин, 
той и млад загина!”

И как човек днес, като 
слуша вайканията “300 
милиона за вертолети, кой 
ще ни напада, с кого ще 
се бием”, да не се сети за 
Дранговите слова: “Най-
големият военен бюджет 
е по-евтин от войната, а 
честта - неизмеримо по-
скъпа от парите...”

Паметникът в памет на полковник Борис Дрангов в Пловдив

Борис 
Дрангов 

като 
четник, 1903 г.

тях
та!
бл

Ж

„България има нужда
от силата, труда и кръвта
           на своите синове...“
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Освен пълната екипи-
ровка за почивка сред при-
родата (или на къмпинг), 
не забравяйте най-малко 
две резервни гуми за кара-
ваната.

През лятото е по-добре да 
използвате външна тоалет-
на, тъй като химическите 
трябва системно да се про-
чистват. Много летовни-
ци си правят външна баня 
(нужни са ви бидон с вода, 
маркуч и параван), защото 
намират този вариант за по-
удобен за поддръжка. 

По-добре използвайте 
пластмасови прибори и 
съдове, за да олекотите 
товара в караваната (а и са 
нечупливи).

Задължително носете със себе си аптечка за първа 
помощ, фенерче, кибрит. Добре е, ако имате палатка, 
да вземете и нея, защото можете да разширите лагер-
ната си зона пред караваната. 

Проучете терена до къмпинга или мястото, което 
сте избрали за лагеруване. В къмпинга ще трябва да 
платите определена такса за престой в зависимост 
от сезона. 

Ограничете движението във вътрешността на кем-
пера по време на път.

ЕДНО НА УМ ЗА ВАКАНЦИЯТА
Как ви звучи пътуване 

с каравана из България? 
Вълнуващо? Некомфор-
тно? Любопитно? Да, така е. 
Но пътуването с каравана 
е преди всичко удобството 
да се чувствате като у дома 
си дори в най-затънтеното 
кътче на страната.

Пътуването с каравана 
е предпочитан начин за 
семейна почивка в САЩ 
и в повечето европейски 
страни. У нас обаче дали 
заради лошите пътища, за-
ради недостатъчно място 
за съхранение на „подвиж-
ната къща“, или липсата на 
компетентност при избора 
й, пътуването с каравана е 
по-скоро сезонно явление, 
което от година на година 
губи популярност. А може 
би просто защото колкото 
и да се оплаква, че няма 
пари, българинът все пак 
предпочита хотелския лукс 
пред „примитивизма“ на 
къмпингите и лагеруване-
то сред природата.

Пътуването с каравана 
притежава очарование, ко-
ето не може да ви осигури 
и най-скъпият хотел. Сво-
бодата да отидете където 
искате, когато поискате и 
да знаете, че подслонът ви 
е осигурен, да чувствате 
близостта на природата, а 
да спите в меко легло, да се 
откъснете от динамиката и 
шума на големия град само 
за една нощ, без да мислите 
за резервации и разходи и 
без да се тревожите при 

кого да оставите домашния 
си любимец. Пътуването с 
каравана ви дава свобода и 
независимост. 

ВИДОВЕ КАРАВАНИ –
ПРЕДИМСТВА

И НЕДОСТАТЪЦИ
С термина „каравана“ 

обикновено наричаме пре-
возно средство за пътуване, 
приспособено за временно 
живеене. Караваната може 
да бъде прикачена (тип 
ремарке) и статична със 
собствен мотор (позната 
като кемпер - прилича на 
голям микробус).

Естествено, колкото 
по-голяма е караваната, 
толкова по-комфортно 
ще се чувствате. Най-
оптималната дължина 
е между 4 и 6 метра. Но 
имайте предвид, че за 
да прикачите каравана 
с тонаж над 750 кг (с 
дължина над 4 м), ще се 
нуждаете от шофьорска 
книжка с категория за 
ремарке (B + E, C + E). 
Ако нямате, трябва да се 
явите на изпит за теглене 
на ремарке. За да управ-
лявате кемпер (чието 
тегло е над 3,5 тона), ви е 
нужна категория C.

И двата типа карава-
ни имат своите предим-
ства и недостатъци. При 
пътуване с прикачена 
каравана теглещият ав-
томобил ще харчи мно-
го повече гориво, пре-
возът на пътници в нея 

е забранено, трябва да се 
ограничите в багажа (или 
да сложите част от него в 
теглещия автомобил), за да 
не става прекалено тежка, 
и да проявявате по-голяма 
бдителност при избора на 
маршрут и при движение 
по магистрала. От друга 
страна, прикачената ка-
равана е доста по-евтина 

и можете да разполагате 
с превоз по всяко време, 
след като я разкачите. Тя 
е идеалният вариант за 
дълъг престой, но по закон 
трябва да бъде позицио-
нирана в къмпинг  (друг е 
въпросът дали всички го 
спазват).

Кемперът е доста по-
стабилен на пътя и пред-

лага по-голям комфорт. 
Освен това е по-удобен за 
чести пътувания с кратък 
престой, тъй като не се 
налага постоянно да се 
прикачва и откачва. Може 
да паркира навсякъде, 
където е позволено пар-
кирането за автомобили 
(на бензиностанция, пар-
кинг, отбивка за почивка 
на магистрала, плаж и в 
къмпинг). Шофьорската 
кабина и самата каравана 
са свързани помежду си, 
така че пътуването се 
връща в по-голямо удо-
волствие за всички. Обо-
рудването му е сходно с 
това на караваната, но все 
пак позволява свобода 
за повече екстри. Водещ 
критерий обаче е цена-
та – кемперът е в пъти 
по-скъп от прикачената 

каравана и затова мнозина 
предпочитат да го взимат 
под наем.

НЕОБХОДИМИ 
УДОБСТВА

ПРИ ПЪТУВАНЕ С 
КАРАВАНА

Макар пътуването с ка-
равана да не е толкова 
претенциозно, колкото по-
чивката на курорт, все пак 
има условия, които трябва 
да си осигурите, за да бъде 
престоят ви комфортен. И 
караваната, и кемперът са 
снабдени с кухня и легла, 
а в зависимост от размера 
и цената им са оборудвани 
с допълнителни екстри. 
Най-важното е да реши-
те за каква цел взимате 
караваната и колко често 
ще я използвате. Препоръ-

чително е обаче, преди да 
тръгнете на пътешествие 
с каравана, да се погри-
жите за:

- сенници за прозорците 
(особено когато се пози-
ционирате),

- мрежи против насе-
коми,

- повече одеяла (в плани-
ната става студено, а може 
да се окаже, че леглата са 
доста твърди),

- тегличът на прикаче-
ната каравана трябва да 
е със стабилизатор. Това 
ви осигурява по-малко 
отклонение на караваната 
и развиване на по-голяма 
скорост, 

- климатична инстала-
ция,

- покривна палатка или 
тента

е забранено, трябва да се
ограничите в багажа (или
да сложите част от него в
теглещия автомобил), за да

и можете да разполагате
с превоз по всяко време, 
след като я разкачите. Тя
е идеалният вариант за

й

каравана и затова мнозина
предпочитат да го взимат
под наем.

НЕОБХОДИМИ

чително е обаче, преди да 
тръгнете на пътешествие 
с каравана, да се погри-
жите за:

Романтично пътуване Романтично пътуване 
с каравана в Българияс каравана в България

Съвети за пътуване
с каравана

Ако пътувате с 
прикачена кара-
вана и сте решили 
да спазвате пра-
вилника, трябва 
да се позициони-
рате в къмпинг. 
По Черноморието 
възможно с тите 

са много – почти всеки 
къмпинг с палатки и бун-
гала предлага паркинг и за 
каравани. И все пак най-
популярни са: 

Къмпингите „Градина“, 
„Златна рибка“ и „Каваци“ 
край Созопол; къмпинг 
„Арапя“, къмпинг „Боро-

вец“, къмпинг „Зодиак“ до 
Рилски манастир, къмпинг 
край село Говедарци.

И НЕ ЗАБРАВЯЙТЕ: в 
национални и природни 
паркове, резервати и защи-
тени местности не се лаге-
рува! Приятно пътуване с 
каравана из България... 

А СЕГА НАКЪДЕ? 

Кризата не се отразява 
съществено върху спа и уел-
нес туризма у нас, категорич-
ни са работещите в бранша. 
Интересът към този сегмент 
на туристическото ни пред-
лагане е постоянен от години 
и се дължи на чудесните нови 
спа хотели в страната, пред-
лагащи много добро обслуж-
ване на конкурентни цени. 
Съобразявайки се с трудните 
икономически условия, соб-
ствениците им залагат на 
гъвкава ценова политика и 
допълнителни бонуси. Съдей-
ки от предварителните за-
писвания за летния сезон, се 
очаква ръст на спа почивките 
у нас спрямо 2009 г. 

По данни на БАТА (Българ-
ска асоциация на туристи-
ческите агенции) през по-
следните две години броят на 
сънародниците ни, избрали 
да прекарат ваканцията си в 
България, е нараснал с 60 на 
сто. Нищо чудно, че туропе-
раторите и собствениците на 
спа хотелите залагат именно 
на българския турист. Сред 
най-търсените спа курорти у 
нас са: Велинград, Сандански, 

Кюстендил, Хисаря 
и пр. Супермодер-
ни, предлагащи VIP 

обслужване спа хотели има и 
по българското Черноморие, 
както и в някои по-известни 
туристически центрове. В 
момента повечето предла-
гат промоционални пакети, 
включващи безплатни спа 
процедури към нощувката. 
Актуални напоследък са и 
офертите от вида „плащаш 2 – 
получаваш 3 нощувки”. Някои 
спа хотели осигуряват дете-
гледачка, детска анимация и 
всякакви други „примамки”, 
за да привлекат вниманието 
на младите семейства с деца. 
Ако отседнете в някой спа 
хотел през седмицата, ще ви 
направят отстъпка със 7 до 15 
процента от цената. Останете 
ли за 5 или повече дни, цената 
на нощувките също пада. От 
развихрилата се конкуренция 
в бранша печели най-вече 
клиентът. Така нивото на 
предлагането на спа хотелите 
и курортните ни комплекси се 
подобри значително през по-
следните 2 години. В момента 
цените са същите като мина-
лата година, но се набляга на 
качеството и допълнителните 
бонуси. А за да извоюваме по-

добри позиции на световните 
пазари, са необходими две 
неща – по-добро обучение 
на кадрите в бранша и по-
агресивна реклама.

Вече отдавна не е тайна, 
че наличието в даден хотел 
на модерно оборудван спа 
център дава възможност за 
целогодишната му заетост. 
Вероятно това е и една от 
причините все повече 
български хотели да 
се оборудват с модер-
ни спа центрове. Така, 
за разлика от техни-
те колеги по морето 
и ски курортите ни, 
собствениците на спа 
хотелите посрещат го-
сти през цялата година. 
Как успяват да се „задъ-
ржат на повърхността” 
в условията на криза? 

Отговорът е прост – 
като предоставят повече 
услуги срещу същото за-
плащане. Конкуренция-
та в бранша е голяма, но 
тя е и мотивираща. Кла-
сически пример е град 
Сандански, където има 
разнообразие от спа 
хотели с 3, 4 и 5 звезди. 
Предлагат се големи 
възможности. В момен-

та 80 процента от клиентите 
на спа хотелите из страната 
са българи. В тях отдъхват и 
гости от Израел, където спа 
центровете ни са добре по-
знати, от Кипър и Русия. Но 
за съжаление все още не сме 
известни като спа дестинация 
на европейските пазари, а 
страната ни има огромен по-
тенциал в тази област.

 Наличието в 
даден хотел на 
модерно оборудван 
спа център дава 
възможност за 
целогодишната му 
заетост 

На гъвкава ценова политика 
залагат нашите спа хотели 
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СЪКВАРТИРАНТИ
(192) Търся съкварти-

рантка, за квартира в Се-
верен Лондон, на 5 мин. от 
Turnpike Lane Station, тел. 
07405973754

(191) Търся си съквар-
тирант за двойна стая, в 
самостоятелна къща, БГ 
ТВ, хол, кухня, градина, на 
5 мин. от Thornton Heath 
Station, Tesco, Island, тел. 
07809456077

ВАКАНЦИЯ
(193)  Давам стаи  в 

приятен семеен хотел в 
Балчик, 10 евро на ден, 
хотелът се намира в бли-
зост до бреговата ивица 
и до голф-игрище, тел. 
00359 887892539 и 00359 
899982859, г-жа Иванова

(191) Давам под наем 
стая за почивка в Равда, на 
6 км. От Слънчев Бряг, 10 
лева на легло, общ санита-
рен възел на всеки етаж, ТВ 
и хладилник, на 20 метра от 
плажа, тел. 07909481024

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(196) Давам двойна стая 

на Wood Green, близо 
до станцията на метро-
то, с българска телевизия 
и интернет, за контакти 
07886962560

(191) Двойни стаи в 
Edmonton £100, единични 
£65 и £70, съквартирант в 
двойна стая - £50, в къщи 
след ремонт, с BG TV, тел. 
07776174949

(191) Давам двойна стая 
на Southgate, £120 на сед-
мица, с включени сметки, 
тел. 07894102505

(191) Давам стая под 
наем на 2 мин. от Turnpike 
Lane Station, Зона 3, за 1 
човек или двойка, с вклю-
чени сметки и интернет, 
тел. 07966891675

(192) Давам квартири 
(легла поотделно) за мъже 
и момчета непушачи, точ-
но на 3 мин. от Turnpike 
Lane Station (Зона 3), в 
близост до голяма автогара 
и много евтини магазини, 
спокойствие, уют и чисто-
та, тел. 07900031491

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(194) Давам единична 

стая на 2 мин. от Plaistow 
Station, £67 на седмица, с 
включени сметки. Стаята 
е свободна от 20.06, тел. 
07810205096

(194) Дава се единична 
стая в къща с двор, БГ ТВ 
и интернет, в близост до 
Woodford Station (Central 
Line) , тел. 07400668830

(191) Двойна стая на 
Plaistow, на 10 мин. от 
Stratford. Къщата е с 2 бани 
и 2 тоалетни, голяма гра-
дина, хол, оffroad паркинг, 
мазе и др. Екстри,  £110 на 
седмица, с вкл. сметки, тел. 
07903221182

(191) Самостоятелна 
стая на Walthamstow, на 5 
мин. от метрото. Къщата 
разполага с 2 бани, 2 тоа-
летни, градина, българска 
телевизия и интернет, £70 
на седмица с вкл. сметки, 
тел. 07903221182 

(191) Давам двойна стая 
под наем за двойка, на 
10 мин. пеша от Barking 
Station, тел. 07853974273

(191) Давам голяма двой-
на стая под наем за двойка 
или семейство, в района 
на Canning Town, £115 на 
седмица, с включени смет-
ки, Българска телевизия и 
интернет, тел. 07728764422 
или 07886266689

(191) Двойна стая на 
Baker’s Arms, на 10 мин. от 
Walthamstow Central Station 
и TESCO. Къщата разполага 
с 2 тоалетни и баня, голяма 
кухня, хол, градина и мазе, 
безплатен паркинг, £110 на 
седмица с вкл. сметки, тел. 
07903221182

(191) Давам двойна стая 
под наем на семейство (два-
ма души) на Walthamstow, 
£120 на седмица с включени 
сметки, тел. 07716129193

(192)  Давам двойна 
стая за двама в района 
на Walthamstow, Източен 

Лондон, отлични усло-
вия, £100 на седмица с 
включени сметки. Отстъ-
пка за 1 наемател, тел. 
07903313239

(192) Двойна стая в 
Dagenham, £300 лири на ме-
сец, без включени сметки, 
тел. 07766661079, Илиян

(193) Две двойни стаи 
под наем, тел. 0797079603, 
07515927453

(191)  Давам двойна 
стая под наем в района 
на Walthamstow, за двой-
ка или семейство, тел. 
07868649252

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(191) Давам стая за жена 

в W12, тел. 07575089511
(191) Давам двойна стая 

на 8 мин. с трамвай от 
Wimbledon Station, тиха и 
приятна обстановка, £120 
на седмица с включени 
сметки, тел. 07788688080 

РАБОТА ТЪРСИ
(191) Автомеханик с 

опит търси работа, тел. 
07553885489

(192) Търся работа в 
строителството като общ 
работник, имам NIN и 
CSCS карта, на 26 години 
съм, тел. 07879145299

(192) Търся работа като 
заварчик на парапети, 
огради, портали и стълби, 
правя ламинат и дървени 
подове, тел. 07909304636

(191) Търся си работа, 
на 23 години съм, отлично 
владея английски език и 
притежавам собствен ав-
томибил, тел. 07526138696

(191) Търся кабота като 
строител, plaster, фаянс, 
теракот, ламинат, зидария, 
мазилка, на 43 г. съм, имам 

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.

Ново 2D/3D/4D сканиране на бременност чрез ултразвук

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство

п
м
£

Sales * Letting * Property Management

                                     Are there Bulgarian
hotspots on the map of London?

Walthamstow, Leyton, Leytonstone, Chingford – to name but a few.
Lets Move Properties – let’s move 

to where your Bulgarian friends live.

Lets Move Properties is your dynamic 
and independent property agent.

We off er various selection of 1,2,3,4- bedroom fl ats and 
houses in the heart of East London.

Tel.    02085218838                                                             369 Hoe Street
Mob. 07858165352                                                              Walthamstow
www.letsmove.co.uk                                                                     E17 9AP   

 info@letsmoveproperties.co.uk

РЕНОМИРАНО ЗАВЕДЕНИЕ 
близо до Old Street 

набира 
опитни СЕРВИТЬОРКИ 

с добър английски език.
За контакти: 07787511689, Мартин

  
www.gtellinika.com

  
.  

. „   
“ 31 

032/622 487

0878 470040, 0878 864347      
gt_ellinika@abv.bg

29 000 29 000 

Строителна компания набира 
КВАЛИФИЦИРАНИ РАБОТНИЦИ 

със собствени инструменти и транспорт 
за работа в района на Лондон и околността.

Търсим: мазачи (силиконови, силикатни и мраморни ма-
зилки); хора за поставяне на външни изолации (лепена 
и релсова система); кадри за монтаж на фасадни панели 
(etalbond, timber-clubbing, copper-clubbing).

Задължително е притежаването на CSCS карта, UTR и NIN. 
Моля да звънят само отговарящите на гореизброените условия.

Тел. 07575113533 , е-mail : evon@abv.bg
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всички документи, тел. 
07502407212

(190) Търся си работя 
като общ работник за вся-
каква дейност, имам до-
кументи за заварчик, не 
владея английски език, тел. 
за връзка 07564216060

(191) Търся си работа, 
независимо каква, може 
и като общ работник, на 
23 години съм, не вла-
дея английски език, тел. 
07879145299

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(192) Търси се мъж на 

възраст между 30 и 45 го-
дини за работа в компания 
за почистване, задължи-
телно владеене на основен 
английски и шофьорска 
книжка, тел. 07810824485

(195) Търся дърводелци с 
основни собствени инстру-
менти за монтаж на врати, 
прозорци и вътрешно обо-
рудване, тел. 07578529427

(191) Expert Home and 
Office Services предлага 
работа за почистване на 
частни домове и офиси, 

необходими са Tax Office 
регистрация като self-
employed и желание за 
работа, тел. 07901825498

(195) Търся момчета и 
момичета за работа на 
автомивка с настаняване, 
тел. 07762862641

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни 
и еднократни почиства-
ния, изисквания – self-
employed, NIN, proof of 
address, банкова сметка, 
тел. 07868699692

(195) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуни-
кация. Ще ви бъде оказа-
на помощ в подготвител-
ния етап. Тел. за контакт 
07894496881, моля, звънете 
от 9.00 до 21.00 часа

САТЕЛИТНИ 

ПРИЕМНИЦИ
(191) Поставяне и на-

стройка на сателитни 
приемници в лондон и 
околността, изгодни цени, 
поддръжка и дългосрочна 
гаранция, тел. 07818413663, 
Юлиян

(191) Булсатком и ITV – 
доставка и монтаж, сключ-
ване на договори, промо-
ционални цени, 12 месечна 
гаранция, тел. 07756539296, 
KRASS SAT

(203) Монтаж, инста-
лиране и поддръжка на 
дигитални приемници, 
моторизирани системи и 
обикновени сателити, тел. 
07899917634, Жоро

(203) БУЛСАТКОМ – до-
ставка и монтаж на пълен 
комплект, оригинален 
БУЛСАТКОМ договор 

на ваше име с 18 месечна 
гаранция. ITV Partner – 
турска с безплатни ан-
глийски канали – доставка, 
монтаж и настройка, тел. 
07835911937, Мариян 

(193)  Self-employed, Tax 
Return and Year End – 69 
pounds (Stratford), Benefits, 
VAT, Payroll, Indefinite 
Leave to  Remain,  тел. 
07867506043

КОМПЮТРИ И 

УЕБДИЗАЙН
(209) Поправка на на-

столни компютри и лапто-
пи, инсталация на софтуер, 
антивирусни програми, 
игри, поддръжка на мре-
жи, посещения по домо-
вете в удобно време, тел. 
07961540073, Калин

(192) Лаптоп диагно-
стика, профилактика и 
ремонт, въстановяване 
на ценна информация от 
повредени системи, мре-
жови решения, дистан-
ционна диагностика, тел. 
07747020573

ФРИЗЬОРСКИ 

УСЛУГИ
(191)  Професионал-

на фризьорка извършва 
мъжко, дамско и детско 
подстригване, боядисване, 
кичури, официални при-
чески, почистване на лице 

и вежди, на изгодни за вас 
цени, тел. 07519133845, 
02077011360

ТРАНСПОРТНИ 

УСЛУГИ
(192) Превоз на пътни-

ци от и до всички лети-
ща в Англия с лек авто-
мобил, ниски цени, тел. 
07938453628, Алекс

(191) Транспортни услу-
ги – превоз на багажи, коли 
и пътници до България 
и обратно до Лондон – 
2 пъти месечно, цена – 
1GBP/1 kg. и  100 GBP за 
пътник, тел. 075401877107, 
02077011360

ЛЕКАРИ 
(191) Д-р Василев – опи-

тен лекар, специалист-
невролог, тел. 0779296 
6069 

(194) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9
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ОБЯВИ

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

Какви са вашите възможности
за получаване на:

- Child - Benefi t
- Tax Credit
- Housing and Council 
- Sure Start in Maternity
- Maternity Allowance
- Income Support

L
0

и
ж
в

тел. 02085555143
Safe Advice

на 1-ва страница

Известен медиумен 
и биоенерготерапевт 

гостува за кратко време 
в Лондон.

Ясновидство, гледане 
на карти, восъколеене, 

изчистване на 
негативна енергия, 

главоболие, проблеми 
в работата и любовта, 

амулети за късмет.
Тел. 07909436648, Нели 

(от 9.00 до 20.00 часа)

ЗА
П
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В
Я
Д
А
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!

БГ 

ЗАКУСКА 

10 Forest Road
E17 6 JJ
(зад Blackhorse Road Station)

От понеделник до петък - 
от 6.00 до 18.00 часа

Събота – от 6.00 до 18.00 часа
Неделя – от 8.30 д0 13.00 часа

Работи
за вас 
днидни
в седмицата7

П
О
В
Я

ОООтОт понпонедееделнилник дк до по петик д по петъетъкк - ООООО
от 6 0от 6.00 до 18.00 часа

вввв сесесесеседмдмдмдмддддд ицицициццццццатататата ааааавввв
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• 
   
• 
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ПРОФЕСИОНАЛНА КОМПАНИЯ 
ЗА ПОЧИСТВАНЕ ТЪРСИ СПЕШНО

жена с българска или английска шо-
фьорска книжка и с практика на шо-
фиране в Лондон минимум 1 година. 
За предпочитане е тя да разполага 
със собствено превозно средство, но 
ако има добър опит, компанията ще 
й осигури такова. Кандидатката тряб-
ва да има и опит от поне 1 година в 
сферата на почистването.
Търсим също така и чистачки
с опит и стаж поне 1 година.
Телефон за връзка : 07540726117                      
email : admin@roza93.co.uk   
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гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свърза-
ни с опорно- двигателния 
апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална 
помощ при болки във вра-
та, гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и ста-
ви, с акупресура масаж. 
Дипломиран масажист 
в The College of Chinese 
Medicine и член на Асоциа-
цията на акупунктуристите 
във Великобритания, тел. 
02088802131 и 07903187649, 
Денко Татарлиев

УРОЦИ
(191) Учител-филолог 

дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 

през деня, Cricklewood. 
07869332713

KУПУВАМ
(192) Купувам къщи 

за почистване в Източен 
Лондон, тел. 07545957320, 
Ани

(189) Купувам къщи 
з а  п о ч и с т в а н е ,  т е л . 
07950265749, Катя

(189) Изкупувам коли 
не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(195) Продавам изгодно 

бяло Victory и Карелия 
Слим (Западен Лондон 
– Greenford Station), тел. 
07786228996

(193) Продавам цигари 
Victory изгодно (Западен 
Лондон), тел. 07810366622

(193) Продавам бяло 
Victory за £30, в Източен 
Лондон, тел. 07768301274

ТЪРСЯ
(191) Търся голяма стая 

в Putney/Roehampton/
Southfields за семейство 
с 10 годисхно дете, тел. 
07540222749, Наска

(191) Търся къщи за чи-
стене в района на Seven 
Sisters и Tottenham Hale, 
по всяко време, мога да 
гледам и възрастни хора, 
имам ван и за транспорт, 
тел. 07553528913

АВТОУСЛУГИ
(193) Автоелектротехник 

- при проблеми с имоби-
лайзер, ABS, ECU, airbag, 
съдействие за MOT, тел. 
07967863048

ДРУГИ
(191) Професионален DJ 

и озвучител на мероприя-
тия на Вашите услуги за 
сватби, кръщенета и пар-
тита, празнична програма 
по желание на клиента, тел. 
07951672222

(191) За онези от вас, 
които са сами и искат да 
си създадат семейство тук 
в Лондон (независимо от 
възрастта, може и след 60 
г.), предлагаме лекции на 
тема “Щастливо семей-
ство”, а също възмож-
ност за визуални контак-
ти и запознанства, тел : 
07900031491

(192) Помагам за смяна 
на шофьорски книжки, тел. 
02077031276, 07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
Привлекателен мъж 

на 44 г., 187 см., 80 кг., 
търси дама за сериозни 
връзки до 37 години, тел. 
07852403541

Строен и симпатичен 
мъж на 52 г.  Търси прия-
телка до 50 г. За сериозна 
връзка, тел. 07915642665

49 г, висок, симпатичен, 
културен, чистоплътен и 
интелигентен кулинар, 
обичащ природата, бълга-
рин търси сериозна връзка 
с интелигентна и красива 
жена, авантюристки не 
желая да ми звънят, тел. 
07709123479

Привлекателно момче 
иска да се запознае с мо-
миче до 30 г., което търси 
сериозна връзка,  тел. 
07501815104, Антонио

Млад, готин пич, на 25 
г. с опит в секса, иска да 
се запознае с момичета до 

40 г., за истински секс без 
никакви задръжки, ано-
нимността гарантирана, 
тел. 07951638136

Търся си мъж за секс, до 
40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome 
in London, a nice house to 
stay, English Lessons, U got 
it ? Coming to London to 
live and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 
College Lecturer/Linguist  
will help you with English/
Accomodation, show you nice 
places in London. I am kind, 
honest, single, never married 
and romantic. Please email 
chicago7777@hotmail.co.uk

Симпатичен, атлети-
чен и енергичен търси 
дама за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок и 
чистоплътен, добронамерен 
(обръщам внимание) търси 
сериозна връзка с красива и 
интелигентна жена, умееща 
да уважава човека до себе си, 
тел. 07709123479, Стефан

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

Заповядайте
на редовните
богослужения
на Българска
Петдесятна Църква!

ST. JOHN'S CHURCH
STRATFORD
Stratford Broadway
London E15
Всяка неделя от 18:30
За контакти: 07950347110

Адрес: Axe Street
Barking IG 11 7LZ
Зад супермаркет LIDL

Всяка събота
от 18.30

тел. 07950347110

Tранспортни
услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

- £500

Фирма извършва превоз на:
  Автомобили - £500
   Джипове - £600
    Камиони
     Микробуси
            Мотоциклети
       Багаж
До България и обратно.
Цени по договаряне.

07973169799

BULSATCOM, ITV 
партньор в Лондон,

доставка
и монтаж, 18 

месечна гаранция, 
оригинални 

договори,
тел. 07835911937, 

Мариан

на адрес: BG BEN Newspaper, Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow London, E17 4JH

Ново българско заведение
предлага работа за: 

дисководещи; водещи на 
шоу програми, модели, момичета 

за продажба на текила; танцьорки.
Tел. 07809469532, Даниела

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.70 p. / 1 кг.

07746471629, Емпреса Мейл Лтд

K
(

за 
Лон
Ан

(
з а  
079

TTр
уус

Превоз и доставка 
на багаж 

от/за България
£1/1 кг.

За цялата територия
на Лондон

Тел. 07404406940
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Як пич на 28 г. си търси 

мадама за всякакъв вид 
развлечения, разходки 
по всички забележител-
ности на Лондон, тел. 
07939961496, Марио Сла-
дура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема пред-
ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Mъж на 45 г. предла-
га секс-услуги на дами, 
изпращайте смс на тел. 
07556362203, моля само за 

сериозни дами
Мъж на средна възраст, 

висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна 
жена, умееща да уважава 
човека до себе си, petko74@
abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 

07716843923
Симпатичен мъж на 

40 г. търси жена до 37 г. 
за съвместно съжител-
ство, със цел брак, тел. 
07907903381

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г. за 
съвместно съжителство 
и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и фи-
нансово подпомагане, тел. 
07501021465, Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство 
със сериозен мъж между 
45-50 години, обаждайте 
се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, пред-

лагам съвместно съжител-
ство и може би сериозна 
връзка на дама до 30 го-
дини с подсигурена от мен 
работа, Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, 
работи като преподавател 
в английски колеж и part-
time като имиграционен 
служител, добро поло-
жение, собствена къща в 
Лондон, общува лесно, че-
стен, учтив, с християнско 
вероизповедание, би желал 
да се срещне с жена от 19г. 
+ с цел връзка и евентуа-
лен брак, може също така 
да предложи помощ при 
устройването й в Лондон 
и подобряването на нивото 
на английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 

тел. 0774 3929 144
35/167 см., търся жена от 

27 до 35 г. с цел приятел-
ство, а след време и нещо 
повече, моля без обажда-
ния, ще отговарям само на 
смс-и на тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси жена 
с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 

Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 
за момичета и дами по 
домовете, full privacy, 078 
7700 5067

Търся жена до 40 годи-
ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 
25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо по-
вече, тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сериозни 
обаждания, 078 5526 3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Евро-
па (дискретност) , тел. 
07791338706, Николай

ПРЕЗ БЪЛГАРИЯ

Англичанка прекрати световния си Англичанка прекрати световния си 
тур заради нашия бандит Катъратур заради нашия бандит Катъра

Ще се върна в България, но не сама, зарича се ентусиастката

В. Стандарт
Ето какво разказа мла-

дата англичанка за ужас-
ната случка, която й се е 
наложило да преживее в 
България - никъде другаде 
по маршрута й. Между дру-
гото, заради тази неприятна 
история Ингрид не завъ-
ршва пътуването си през 
България, а директно взема 
автобуса до Истанбул.

Ингрид, разкажи малко 
за себе си.

- На 23 години съм, от 
Югозападна Англия. През 
2008 г. завърших универси-
тета в Лийдс със специал-
ност азиатско-тихоокеански 
науки и международни от-
ношения. След дипломира-
нето си прекарах известно 
време в пътуване и работа 
в Монголия, Китай, Шри 
Ланка и Индия. След това 
се върнах вкъщи, за да си 
намеря работа. За съжале-
ние тогава рецесията беше 
във върховата си точка в 
Англия и за току-що завъ-
ршилите нямаше много 
работа. Прекарах известно 
време, сменяйки работни 
места, след което реших 
да събера пари за органи-
зацията Shelterbox, като 
пропътувам цяла Европа с 
колело до Истанбул.

- Какво знаеше за Бълга-
рия, преди да предприе-
меш пътуването?

- Истината е, че не знаех 
почти нищо, само че е член 
на Европейския съюз от 
2007 г.

-  Кои  бя х а  д р у г и те 
държави по пътя ти?

- Минах през Англия, 
Франция, Германия, Ав-
стрия, Словакия, Унгария, 
Сърбия, България и след 
това до Турция.

- Коя ти хареса най-
много?

- Всички са много раз-
лични и интересни по свой 
начин. Карането на колело 
по билото на Алпите в Гер-
мания беше наистина много 
красиво, а пък в Сърбия 
хората бяха изключително 
приятелски настроени и 
много мили.

- В България обаче не-
щата се променят. Налага 
ти се да преживееш нещо 
ужасно. В този ред на мис-
ли България ли беше най-
лошата държава от твоя 
маршрут?

- Беше много страшно 
преживяване, но в никакъв 
случай не мога да кажа, че 
България беше най-лошата 
държава по пътя ми. Мисля, 
че природата в България 

е изключително красива 
с всички тези планини и 
възвишения. Срещнах се 
с някои наистина много 
приятни хора и открих, 
че имате много интересна 
история, след като посетих 
Националния исторически 
музей в София. 

- Разкажи какво ти се 
случи?

- Това беше шестият ми 
ден в България. Бях ка-
рала през границата със 
Сърбия до Видин и Лом 
през първия ден, но се при-
тесних за сигурността си, 
тъй като минах през много 
бедни райони и съобра-
зих, че като младо момиче, 
преминаващо само през 
страната, съм явна жертва. 
Затова от Лом си взех ав-
тобуса до София и останах 
там за три дни с приятели 
от България. Един ден карах 
от София до Панагюрище и 
там прекарах нощта в хотел. 
На следващия ден към 7,30 
поех към Чирпан. Вече бях 
карала няколко часа, когато 
случайно свих по грешен 
път към село Любен, което 
не беше в маршрута ми. 
Няколко километра пре-
ди селото забелязах кола, 
която кара бавно зад мен. 
След това се изравнихме. 
Мъжът в колата каза нещо 
на български, което не раз-
брах, и продължих да си 
карам колелото. Малко се 
притесних, защото не харе-
сах вида му. Той продължи 
да кара, след което спря 
насред пътя и излезе, като 
започна да гледа нещо на 
обувката си. Помислих си, 
че може би има проблеми с 
колата си, или поне така се 
надявах.

- Имаше ли проблеми с 
колата?

- Не. Аз обаче продължих 
да карам и знаех, че не съм 
далече от селото, където 
мога да намеря други хора. 
Той продължи да кара и да 
спира, докато не стигнахме 
селото и след това изчезна. 

Когато влязох в селото, не 
го забелязах и видях, че 
има два пътя, които водят 
от населеното място, така 
че реших, че ако е решил да 
ме следва, няма да разбере 
по кой път съм тръгнала. 
Продължих да въртя педа-
лите и след няколко кило-
метра видях колата отново 
да приближава бавно зад 
мен. Започнах да се трево-
жа. Той отново отби колата 
си от пътя и спря пред мен. 
Този път стоеше на пътя 
ми и ми предлагаше чаша с 
кафе. Казах “Не, не”, напра-
вих ясен жест с ръце и го 
подминах. От този момент 
нататък вече ме беше страх. 
Нямаше никакви други 
коли наоколо и този мъж 
очевидно беше заинтере-
сован от мен. Карах много 
бързо. Той пак се качи в 
колата и пак спря пред 
мен. Излезе от автомобила 
и застана на средата на 
пътя, така че да не мога да 
мина. Докато го приближа-
вах, продължавах да карам 
колкото можех по-бързо. 
Знаех, че трябва да остана 
на колелото си и че това е 
единствената ми истинска 
защита от него. Докато 
карах срещу него, той ме 
сграбчи, опитвайки се да 
ме събори от велосипеда. 
Казваше ми “no problem, 
no problem”. Разкрещях се 
и успях някак да го изритам 
от себе си, докато въртях 
педалите. Мъжът се върна 
отново в колата си видимо 
ядосан, защото не е успял да 
ме събори, и тогава потегли 
срещу мен. Удари колелото 
ми отстрани, опитвайки се 
да ме свали от него.

- Какво стана после?
- За щастие успях да оста-

на на велосипеда си. Тъй 
като вече бях карала два 
месеца, бях в много добра 
физическа форма и бях 
много уверена върху коле-
лото. Някак продължих да 
се движа. Продължавах да 
пищя и да викам, в случай 
че някой ме чуе. След като 

не успя да ме събори, той 
продължи да кара пред мен 
и да спира на средата на 
пътя, за да не мога да мина. 
В един момент обърнах 
колелото си и започнах да 
карам обратно към Любен, 
защото знаех, че там има 
хора, които могат да ми по-
могнат. Той също обърна 
колата си и ускори след мен. 
Помислих си: “Това беше. 
Сега ще ме удари силно с 
колата и няма да мога да 
се защитавам повече.” Кре-
щях, за да може евентуално 
да ме чуят други хора на 
пътя. Тогава мъжът отново 
спря колата си пред мен, за 
да може да се забия в нея, но 
аз ударих спирачки и някак 
успях да се обърна отново. 
Той излезе от колата си и се 
опита отново да ме хване и 
да ме събори.

- Нямаше ли никой на 
пътя до този момент?

- За радост най-накрая в 
далечината забелязах при-
ближаваща кола. В този 
момент мъжът се шмугна 
в автомобила и отпраши. 
Аз спрях другата кола. За 
щастие хората там се ока-
заха млада двойка. Жената 
говореше малко английски. 
Опитах се да обясня какво 
ми се е случило, но бях в 
пълен шок, не можех да 
дишам много добре и пла-
чех. Най-накрая успяхме да 
съберем колелото и чантите 
ми в тяхната малка кола и те 
ме закараха до следващото 
село, където се обадиха на 
полицията.

- Какво се случи, когато 
пристигнаха полицаите?

- Полицията беше фан-
тастична. Закараха ме до 
полицейското управление, 
където дадох показания 
с помощта на преводач. 
От описанието ми на по-
лицията й стана ясно кой е 
мъжът, така че успяха да го 
хванат. По-късно разбрах, 
че той е бил два пъти в за-
твора - веднъж за грабеж 
и веднъж за изнасилване, 

така че се оказах изключи-
телна късметлийка.

- Запозната ли си със 
случая с италианската ак-
триса Пипа Бака?

- Не.
- Тя решава да пътува на 

стоп от Милано до Близ-
кия изток, за да разпро-
странява идеята за свето-
вен мир, като символично 
носи булчинска рокля. 
Когато стига до турския 
град Гебзе, изчезва. По-
късно е намерена убита и 
изнасилена. Мислиш ли, 
че нещо такова можеше да 
се случи и с теб?

- Ужасно. Хваща ме страх, 
дори само като ми разказ-
ваш такива неща. Да, мисля, 
че можеше да се случи нещо 
подобно. Със сигурност.

- Знаеш ли какво ще се 
случи с него сега?

- Мисля, че ще получи 
между 3 и 10 години за-
твор.

- Ще ти кажа нещо за 
българското правосъдие, 
което може и да не ти ха-
реса. Педофил получава 
от 1 до 3 години условна 
присъда. Убиец получава 
3 години условна присъда 
и глоба. Тези хора никога 
не влизат в затвора.

- О, Господи, това е абсо-
лютно ужасно. Истина ли е? 
Как е възможно?

- Какво ще разкажеш на 
приятелите си за България 
и би ли се върнала пак?

- Както казах, мисля, че 
България е прекрасна стра-
на. Бих искала да се върна 
някой ден и да довърша 
пътуването си, може би и 
с други хора. Осъзнавам, 
че България има своите 
трудности, но не смятам, 
че е лошо място. Срещнах 
много мили и дружелюбни 
хора и няма да си позволя 
лошото ми преживяване с 
един човек да развали ця-
лото ми пътуване.

Боряна Телбис
Мартин Карбовски

(със съкращение)

Ингрид е на 23 г. от Англия. Симпатичен млад човек 
от Острова, който решава да потегли през континента, 
за да събере малко средства за благотворителност. А 
ако между другото събере и някоя друга емоция и ин-
тересна случка, още по-добре. Ингрид пътува из цяла 
Европа сама на колело и не се притеснява от нищо. Или 
поне така си мисли в началото. Всичко приключва в 
момента, в който прекосява границата ни със Сърбия. 
Хваща я страх да кара през Северозападна България и 
затова си хваща автобуса до София. После продължава 
по маршрута си до Истанбул. Но на път за село Любен, 
Ингрид попада на стария познайник на полицията Янко 
Сотиров-Катъра, който е известен с присъдите си за 
кражби и изнасилвания. 
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Валери Божинов каза ДА на Парма

ЦСКА почти сигурно си оси-
гури четвърто ново попълнение 
това лято. Ръководството на 
“червените” постигна дого-
ворка с колегите си от Арецо 
за привличането на Фабрицио 
Грило, твърди “Тема Спорт”. 
23-годишният италианец е ляв 
защитник, но според отзивите 
за него той има афинитет и 
към офанзивни действия по 
крилото. През миналия сезон 
Грило игра за Кротоне като 
преотстъпен, а в момента за 
него има конкретна оферта и 
от Сасуоло.

“След като получихме съгла-
сието на Грило, който беше в 
България на преговори и хареса 
условията и страната ни, за-
почнахме разговори и с неговия 

клуб - Арецо. Можем да кажем, 
че вече постигнахме договорка 
за трансфера на този защитник. 
Договорът трябва да стане факт 
най-късно до края на месеца. 
Не сме притеснени, че Грило ще 
изпусне част от подготовката, 
защото първенството на втора 
дивизия на Италия приключи 
едва преди две седмици и със 
сигурност ще му трябва мал-
ко почивка. Ако реализираме 
сделката, ще сме много доволни, 
защото взимаме наистина от-
личен футболист”, коментираха 
вероятния трансфер от Борисо-
вата градина.

Преди няколко дни ЦСКА 
вече подписа с един италианец 
- Джузепе Акуаро от швейцар-
ския Аарау.

„Божинов каза „да“ на Парма още преди време. 
Все по-близо сме до договаряне с Манчестър 
Сити и се надяваме да обявим успешния транс-
фер възможно най-скоро. Българинът е една от 
главните ни цели за настоящето и бъдещето“, 
заяви пред официалния сайт на Парма изпълни-
телният директор на клуба Пиетро Леонарди. Той 
е сигурен, че 24-годишният нападател, който игра 
в тима на “дуковете” през изминалия сезон под 
наем от английския тим Манчестър Сити, държи 
да остане в отбора, а италианският клуб е близо до 
постигането на споразумение с „гражданите“.

Валери Божинов се представи с променлив успех 
след завръщането си в Серия „А”, като реализира 
8 гола в 29 мача с фланелката на Парма през из-
миналия сезон. Той се отчете с важни попадения 
срещу Лацио, Интер и Милан.

Евентуален партньор на Божинов може да е 
Алберто Палоски. Междувременно стана ясно, че 
ръководството на Парма се е разбрало с Милан 
младият нападател да остане при „дуковете” и през 
следващия сезон.

Илиан Илиев посочи 
Дамян Георгиев като осно-
вен виновник за съси-
пията в Берое. Още през 
зимата шефът искал да 
разпродаде звездите на 
“зелените”. Спрели го, ина-
че нямало как да вземат 
купата. “Най-много съм 
доволен, че върнахме фе-
новете на стадиона. Преди 
децата се разхождаха с 
тениски на Манчестър 

Юнайтед, Реал Мадрид и 
Милан, сега половината 
ходят с фланелките на 
Берое”, заяви напусналият 
треньор. “Благодарен съм 

на хората от града! И се 
надявам да се върна тук! 
Виновникът е един, но ако 
феновете останат зад тре-
ньора и отбора, Берое ще 
продължава да е фактор в 
нашето първенство. Сега 
следва това, което тряб-
ваше да направя отдавна. 
Този цирк е под достойн-
ството ми, говоря за инс-
ценираните неща, които 
се случват тук. Почивката 

ми беше ад. Постоянно 
бяхме по телефоните, за 
да се уточняваме. Просто 
искам да си почина”, завъ-
рши Илиан Илиев.

Илиан: Довършва ни от зимата!

Италианският отбор 
и Сити на път да се 
разберат за българския 
нападател

Мондиал 2010

Любопитна среща в Йоханес-
бург надуши кореспондентът 
на английския “Индипендънт”. 
Англичанинът заварил Христо 
Стоичков на лаф с български 
емигранти, таксиметрови шо-
фьори. “От всички треньорски 
братства това между Марадона 
и стария български бунтар 
Христо Стоичков е най-малко 
изненадващо”, посочва авторът 
Джеймс Лоу тън. “Стоичков, 
страхотно надарен и забележи-
телно недисциплиниран играч, 
веселеше таксиметърджии - не-
гови сънародници, имигранти 
в ЮАР, с истории за цветистите 
си срещи с Диего Марадона.” 
“Най-добрият играч, който съм 
виждал”, било признанието на 
Стоичков. Българинът също 
така прогнозирал пред ком-
панията (мнението му не е за 

пренебрегване), че под ръко-
водството на аржентинския 
футболен бог може да видим 
невероятни представления от 
“сините”, продължава англий-
ският кореспондент.

“Това означава ли, че виждаш 
титла за Аржентина?”, попитал 
го нетърпеливо “бакшиш”, по-
казвайки тото фиш с коефици-
ент 15-2 за аржентинците. “Не”, 
отговорил великият Стоичков. 
Титлата е за Испания, взимат я 
с лекота!”.

По-късно Ицо отскочил до 
съседния град Претория, за да 
види тренировката на “гаучоси-
те”. Той пристигнал в базата на 
местния университет и веднага 
бил наобиколен от аржентински 
репортери. Камата обаче се от-
делил на лафче със стария си 
приятел Диего Марадона.

“Ел Бокон”, Перу
Христо Стоичков има своя стил. Мрачен, в 

кофти настроение и дистанциран от пресата, 
нищо че коментира Мондиала за тв Мексико. 
Знаехме, че бившата звезда на Барселона ще ни 
откаже интервю, но имахме късмет, че към него 
за снимка се приближи перуански запалянко с 
бяло-червена тениска. “Перу? Не познавам нито 
един перуански играч”, каза Стоичков и се из-
смя гръмко. Възползвахме се от този момент да 

подхванем разговор със смятания за най-добър 
футболист в историята на България. 

“Как никой? Ами Чоло (б.ав. - Метиса) Сотил”, го 
попитахме ние. “А, вярно. Да, идол на Барселона. 
Ти приличаш на него”, отговори Стоичков на за-
палянкото и пак се засмя. “Но Перу със Сотил на 
терена спечели срещу България на Мондиала в 
Мексико”, продължихме ние. “Да, ама аз тогава 
бях малко момче, не си спомням. Спомням си, 
че станахме четвърти в САЩ през 1994 г. Ха-ха-
ха-ха...” Стоичков беше на кеф.

За сегашния Мондиал ни каза: “Видях добра 
Германия, най-добър от тях е номер 8 (Мемет 
Йозил). Испания играе много добър футбол, с 
Бразилия, Аржентина и Италия ще кръстосат 
шпаги на това първенство. Италианците може и 
да започват зле, но винаги са сред финалистите”, 
приключи Ицо.

ЦСКА се уреди
с втори италианец 

Ицо весели наши 
„бакшиши“ в ЮАР

Да хванеш мрачния 
българин на кеф

панпаниятията (а ((((мнемнениениетото муму уууу нене е зе заа приприрррр ятеятел Дл ДДДДиегиего Мо Мараарарррр дондондд аа. при

ЦЦСССКККААА се уреди
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На красива компания се радва 
мъжкият ни национален отбор 
по волейбол, който е в Апелдорн 
за мачовете с Холандия от тре-
тия уикенд на Световната лига. 
Момчетата на Силвано Пранди 
са настанени в хотел “Златното 
лале” заедно с девическия тим 
на Холандия по фу тбол. За-
сега Казийски и компания се 
въздържат от забежки, но знае 
ли човек...

Българското присъствие в хоте-
ла датира от години. В Апелдорн 
преди време редовно се готве-
ли футболистите на Барселона. 
Свидетелство за това е снимка на 
Христо Стоичков, която заема по-
четно място на рецепцията.

Вчера българите тренираха 
двуразово. Сутринта се потиха 

Футболистки 
изкушават 
Казийски и ко

Д в а м а  б ъ л г а р с к и 
голфъри ще предста-
вят страната в турнира 
Allianz на легендар-
ното игрище “Сейнт 
Андрюс” в Шотландия 
през есента. Емил Мар-
ков и Николай Пенев 
спечелиха комплексно 
двете състезания на 
“Алианц голф оупън”, 
които се проведоха 
сътветно на игрищата 
“Блексийрама” край 
Балчик в края на май и 
“Пирин голф & кънтри 
клуб” в Разлог измина-
лия уикенд. Със своя-
та 500-годишна исто-
рия “Сейнт Андрюс” е 

определян като “Домът 
на голфа”, а през 2009 
г. Allianz положи на-
чалото на тригодишна 
партньорска програма 
с шотландското голф 
обединение “Сейнт Ан-
дрюс Линкс”.

Марков, който има 
дълга витрина от тро-
феи, спечелени в по-
следните години, ще 
се състезава в дивизия 
“А”, а Пенев в дивизия 
“Б”.  Разделенията в 
голфа се определят от 
хендикапа на играчите 
(личен коефициент за 
аматьори,  изчислен 
спор ед техните  по-

стижения), като тези с 
по-нисък се смятат за 
майстори.

Това беше първото 
издание от турнири, 
с които една от воде-
щите световни компа-
нии в застраховането 
и финансовите услуги 
“Алианц България” се 
обвърза дългосрочно с 
голфа. Изпълнителният 
директор на “Алианц” 
Димитър Желев показа 
много добри резултати 
и се нареди в челната 
тройка, но сам поже-

ла да бъде изваден от 
класирането, за да бъде 
спазен феърплейът. 
“Голфът в България 
повиши нивото си и 
това привлича все по-
вече корпорации, които 
искат да се обвържат 
с този спорт, обясни 
Николай Станев, изпъ-
лнителен директор на 
“Пирин голф & кънтри 
клуб”. Той обяви, че 
броят на турнирите не-
прекъснато бележи ръст 
като качество и брой 
участници.

2 часа във фитнеса, а при-
вечер влязоха за първи 
път в залата, където ще се 
играят мачовете. До обед 
работници подменяха на-
стилката в закрития ко-
лодрум, който ще приеме 
световното първенство по 
колоездене в началото на 
следващата година. Преса-
та в Холандия точи ножа на 

България. Според домаки-
ните Лалетата за първи път 
от 15 години имат отбор, 
който може да се противо-
постави на най-силните 
в света. Холандците са 
олимпийски шампиони 
от игрите в Атланта’96, но 
в коментарите надделява 
респектът към тима на 
Силвано Пранди.

Двама наши голфъри на турнира Allianz 
в „Сейнт Андрюс“

двудвудвудвуд уд уд уууразразразразрррр овоовоовоово С. С. С. Сутрутрутрутру ру ру ру ру ринтинтинтинта са са са се пе пе пе потиотиотиотихахаха ха тата та в Хв Хв Холаолаоландиндиндидд я тя тя точиочиочи но но ножажа жа нана на СилСилСилванванвано По По Пранранранрррр диди.ди.дд

Двама наши голффъри на турнира AAllllianz

Състезателите от нацио-
налния отбор по бокс се 
оплакаха от цялостното от-
ношение на родната боксова 
федерация към тях, като раз-
криха, че слабото заплащане 
в размер на 200 лева месечна 
заплата и лошото отношение 
ги демотивира. Сребърният 
медалист от Европейското 
първенство по бокс Тервел 
Пулев и бронзовият Младен 
Манев признаха, че не са тре-
нирали с отбора, а са били 
само на последния лагер 
на Петър Лесов. Те двамата, 
както и Евгени Борисов и 
Александър Александров, 
заявиха, че са били демоти-
вирани преди заминаването 
си за руската столица. Манев 
и Пулев дори признаха, че 
треньорът Лесов е обясня-
вал на боксьорите, че не са 
в нужната форма и дори не е 
задължително да заминават 
за Еврофорума.

“Питахме се един друг дали 
да тръгнем за Москва”, при-
зна “бронзовият” Младен 
Манев, който не получава 
заплата, а и подготовката му 
за Европейското не е платена 
от федерацията, тъй като е 
бил наказан. Манев заяви, 
че няма никаква представа 
защо е било наказанието. 
Той в крайна сметка получи 
обяснение от изпълнителния 

Боксьорите 
ни се оплакаха 
от ниско 
заплащане 

директор на боксовата ни цен-
трала. “Предложен си за заплата. 
Чакаме министерството да реши. 
Наказан си заради лагера в 
Грозни, на който не дойде. Само 
твоето наказание остана в сила, 
защото се представяше слабо”, 
каза Венелин Праматаров на 
Манев, който тази година стана 
победител в категорията си на 
международния турнир “Стран-
джа” и на турнира “Златен гонг” 
в Скопие. Единствените двама 
национали, които са получавали 
заплати от началото на годината, 
са Детелин Далаклиев и Алек-
сандър Александров. 

Най-добрата българска во-
лейболистка Антонина Зетова 
промени първоначалните си 
планове и ще продължи да 
играе за националния отбор. 
36-годишната нападателка се 
отказа след спечелената евро-
пейска квалификация в края 
на май, но после ревизира 
решeнието си. Тони ще про-

пусне срещите с Великобрита-
ния от Европейската лига през 
уикенда, но ще бъде на линия 
за гостуването на Сърбия в Су-
ботица следващата седмица.

Отборът на Драган Нешич 
пътува за Острова днес. Дву-
боите с Великобритания ще се 
играят в Краули, на 45 км южно 
от Лондон.

ТОНИ ЗЕТОВА се връща срещу Сърбия
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Как да изгорим 
100 калории?

Лято е..., хората сниматЛято е..., хората снимат

На полувремето треньорът:
- Защо вкара гол в собствената си врата?
- Тези врати толкова си приличат...

1. ПОИГРАЙТЕ НАВЪН 
ЗАЕДНО С ДЕЦАТА

Ако прекарате с тях 
(и се включите в техни-
те игри) само 17 мину-
ти, изгарянето на 100-
те калории ви е гаран-
тирано. Освен това на 
децата най-вероятно 
ще им хареса и трудно 
ще им откажете да сте 
с тях и по-дълго.

2. НЕ БЪРЗАЙТЕ ДА 
СИ ПОРЪЧАТЕ ХРАНА 
ПО ТЕЛЕФОНА, а по-
светете половин час 
на нейното пригот-
вяне. Изчислено е, че 
точно толкова време, 
прекарано в кухнята, 
е достатъчно да израз-
ходите планираните 
калории. А ако храна-
та, която си сготвите, 
е и нискокалорична, 
това ще е допълните-
лен бонус.

3. РАЗХОДЕТЕ КУЧЕТО 
ЗА 20 МИНУТИ РАНО 
СУТРИНТА

Не му се ядосвайте, 
че тича повече, откол-
кото на вас ви се иска и 
се налага да го гоните. 
То всъщност ви помага 
по този начин.

4. БЪДЕТЕ РОМАН-
ТИЧНИ

Половин час танци 
с половинката (дори 
те да са съвсем бав-
ни) ще са достат ъ-
чни да се разделите 
със 100-те калории. 
Не само движенията, 
но и емоциите горят 
енергия.

5. ОТДАЙТЕ СЕ НА 
СВОЕТО ХОБИ ИЗВЪН 
КЪЩИ

100 к а лории по-
малко значат 15 ми-

нути в боулинга, 30 
минути на поляната с 
фризбито или хвърчи-
лото, 13 раздавания на 
картите и... 18 минути 
голф.

6. “СРЕЩНЕТЕ” СЕ С 
ПРИЯТЕЛИ ИЛИ РОД-
НИНИ В МРЕЖАТА

На пръв поглед из-
глежда невероятно, но 
е истина - половин час 
“тракане” по клавиату-
рата са равни именно 
на 100 изразходени 
калории.

7. ОБЪРНЕТЕ ВНИ-
МАНИЕ НА ЦВЕТЯТА И 
ДОМА

20 минути, отдадени 
на тях всеки ден, са до-
статъчни за преслед-
ваната цел.

8. ИЗМИЙТЕ КОЛАТА
Ако времето е до-

статъчно топло, за да 
не се налага да идете 
до автомивката, из-
ползвайте собствени-
те си ръце. А и всяко 
време, прекарано на 
слънце, означава по-
вече свеж въздух и 
няколко лъча повече.

9. ПОПРАВЕТЕ ТОВА-
ОНОВА ПО ДРЕХИТЕ 
СИ

Половин час, пре-
каран в шиене или 
кърпене, е достатъчен 
за “магическото число 
100”. Ако в това време 
гледате и нещо лю-
бимо по телевизията, 
дори ще преизпълните 
“плана”.

1 0 .  К А Ч В А Й Т Е 
СТЪЛБИТЕ ПЕША

Поне веднъж на ден 
пропуснете асансьора. 
20 минути на ден и цел-
та е постигната.

Няма значение какво и колко ядете, а колко 
калории изразходвате, ще кажат диетоло-
зите. А ако искате да намалите теглото 
си, просто изгаряйте повече енергия, от-
колкото приетата храна ще генерира. 
Ето няколко лесни начина да изгорите 100 
калории повече.
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Важни телефонни номера и адреси

Отишъл дядото за риба 
и хванал Златната рибка. 
И веднага я занесъл да я 
претопят и да му направят 
златен синджир.

Влиза шефът в офиса, 
води трима чужденци и 
казва на секретарката:

- Миме, направи кафета 
за тия тримата педераси!

Глас от групичката:
- Двама педераси, аз съм 

преводачът...

Сър Джон е престарял, но 
се оженва за млада лейди. 
Първа брачна нощ.

Лейди: Сър Джон, не е 
вътре!

Сър Джон: Не, вътре е.
Лейди: Не, не е вътре.
Сър Джон: Не, вътре е.
Лейди: Сър Джон, наи-

стина не е вътре!
Сър Джон: Добре, тогава 

да питаме слугата Джийвс.
Сър Джон дърпа пискюла 

на звънеца и когато слугата 
идва, отмята завивката и 
го пита:

- Джийвс, вътре ли е, или 
не е вътре?

Джийвс: Сър, ако имате 
два - единият е вътре.

Двама английски джентъ-
лмени седят в клуба за сле-
добедна цигара.

- Кажете, Джеймс, какво 
мислите за бягането за 
здраве?

- Аз смятам, Арчибалд, 
че това е една голяма глу-
пост!

- Защо смяташ така, 
Джеймс? Всички казват, че 
е полезно...

- Виждате ли, Арчибалд, 
когато тичам за здраве, ви-
наги ми се разлива уискито 
от чашата.

Попитали един англи-
чанин:

- Кога е лятото в Ан-
глия?

А той отговорил:
- Зависи... Миналата го-

дина беше в сряда. 
***
- Чарлз, нещо ми убива в 

обувката! Виж какво е!
- Камъче, сър Джон.
- И какво прави това 

камъче в обувката ми?
- Убива ви, сър Джон. 

Баща казва на сина си:
- Синко, дойде време да 

си поговорим за секс.
Синът отговорил: 
- Питай, тате, питай!

Отишъл дядото за риба 
и хванал Златната рибка. 
И веднага я занесъл да я 

Двама английски джентъ-
лмени седят в клуба за сле-
добедна цигара.

- Кажете, Джеймс, какво
мислите за бягането за

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ

Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow  London, E17 4JH

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Flat 2, 137 St. Johns Road,
Walthamstow London, E17 4JH
Редакция: 02085316183 тел. 0208 5316 183

СлънцезащитаСлънцезащита

Посред нощ в една 
аптека влиза една 

леко разголена жена, заста-
ва пред младия фармацевт 
и казва предизвикателно:

- От месеци не съм виж-
дала мъж!

Аптекаря се усмихва с раз-
биране и ведро отговаря:

- Тука, имам едни много 
добри капки за очи...

Сигурни признаци, че сте ан-
гличанин:
Отнасяте се подозрително към 

всички чужденци.
Никога не излизате от къщи без 

чадър.
На екскурзия в Испания търсите 

ресторант, в който предлагат рост-
бив.

Нямате чувство за ритъм.
Знаете правилата на крикета.
Правилата на крикета ви интере-

суват.
Смятате кървавицата за деликатес.
Все още мислено сте във война с 

Германия, Франция, Шотландия и 
американските колонии, датчаните, 
келтите, викингите и римляните.

Смятате времето за по-вълнуваща 
тема за разговор от бейзбола.

Не очаквате общественият транс-
порт да идва навреме.

Смятате сарказма за висша форма 
на остроумие.

Смятате, че Франция започва 
и свършва с хипермаркета при 
Кале.
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поща „БГ БЕН“

inbox@

bgben.co.uk

Най-краткият

път до страниците

на   БГ БЕН

БАР-РЕСТОРАНТБАР-РЕСТОРАНТ

ПРИЯТНА АТМОСФЕРА, 
ВКУСНА КУХНЯ

И НЕЗАБРАВИМО
БГ ПАРТИ

156 А Seven Sisters Rd.156 А Seven Sisters Rd.
LondonLondon
N7 7 PLN7 7 PL

За резервации тел. 02072635902 За резервации тел. 02072635902 (всеки ден след 13,00 часа)(всеки ден след 13,00 часа)

БГ парти БГ парти 
всеки петък,всеки петък,
събота и събота и 
неделя,неделя,
жива музика,жива музика,
настроение настроение 
до зоридо зори

Синът на Гарфънкъл кръсти
Джеймс Гарфънкъл стана кръстник на най-

новия клуб от веригата “Палмс” в морската ни 
столица. Синът на Арт от култовия дует от 70-те 
Саймън и Гарфънкъл бе в центъра на купона 
сред актьори, певци и светски муцуни. Богдана 
Карадочева и Стефан Димитров стоплиха гостите 
с вечните си шлагери. Модерен балет, парчета на 
Невяна, известна като “варненската Шакира”, и 

бодиарт сеанси развличаха 
народа, поливащ зрели-
щето с екзотични летни 
коктейли.клуб във Варна

Ромина Андонова, актуалната 
“Мис България”, и Теди Бургазли-
ева, която някога беше дисква-
лифицирана заради еротични 
суперснимки, блеснаха на лъска-
во парти в Бургас. Красавиците 
бяха сред гостите за премиерата 
на тузарския хотел “Приморец”, 
осветен лично от Сливенския 
митрополит Йоаникий. И двете 
бяха без гаджета. Не случайно те 
потънаха в разговори за бъдещи 
творчески съвместни планове 
с д-р Ангел Енчев. Пластичният 
хирург на знаменитостите дис-
кутира с дамите и господата 
последните трендове в жанра, 
вероятен обект на негова бъде-
ща дейност край морето.

Теди прави второ бойно 
кръщение на родната светска 
арена. През последните седем 
години тя живееше в странство, 
като през това време успя дори 
да стане ексфутболна съпруга.

„Мис България“ „Мис България“ 
блесна край брегаблесна край брега

Любими изпълнители, водещи на БГ 
радио и на БНТ, ще се включат в ини-
циативата на М-Тел и Академика БГ 
“Бъди грамотен”. Тест по правопис ще 
решават на 20 юни Деси Добрева, Миро, 
Deep Zone Project и Йоана. Лора от “Без 
калории” и Гери от 
“На път за вкъщи”, 
Добрина Чешмед-
жиева, Спас Кьосев 
и Надя Обретенова 
от “По света и у нас” 
ще се присъединят към звездния клас.

Откритите сесии по грамотност ще за-
почнат от 10 сутринта и ще продължат 
до 18 ч. Всеки, който желае, може да 
провери до каква степен владее родния 
си език на три места в столицата - входа 

на Борисовата градина откъм Орлов 
мост, централния вход на Южния парк 
и откритото пространство пред НДК. 
Тестовете ще бъдат проверявани на 
място и всички участници веднага ще 
разберат как са се справили. Отлични-

ците ще получат 
награди от орга-
низаторите. Над 
4000 ученици от 
цяла България 
се включиха в 

“Бъди грамотен” 
от  с тарта на 
инициативата. 
Отличниците 

бяха наградени 
от М-Тел. 

4000
цял
се 

“Бъ
от
ин
От

бях
от М

Деси и Миро – 
ученици

Топмоделът Раиса Анане от Румъния, по-известна като 
новата Кейт Мос, ще дойде у нас, за да снима корица 
на Amica. Мацката, която в България е представяна 
от агенция Next One, е позирала за козметичния 
гигант “Диор”, участ-вала е в ревюта на “Версаче”, 
“Валентино”, D&G. Раиса беше лице на Келвин Клайн.

ЛОУТЪН пристигна за 
феста в Петрич

Фронтменът на “Юрая Хийп” Джон Лоутън пристигна за 
международния рок фестивал “Бела Рок Фест”, който раз-
тресе Петрич от 17 до 19 юни. Там са “Сигнал”, Васко Кръпката, 
Милена, “Турбо”, “Ренегат”, “Найт Райдерс”. Във феста има и 
групи от Балканите, сред които “Бихейв” (Гърция), “Журнал” 
(Македония), “Пулс” (Сърбия). Лоутън ще забие в събота за-
едно с нашите “Бела Рок Бенд”. Той е обещал, че ще работи за 
каузата да превърне Петрич в Балкански рок център.

БГ ШОУ


